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Ob (ponovnem) 
prazniku... 

Časi družbenih in političnih sprememb v zadnjem desetletju 
tega tisočletja so nas prikrajšali za praznovanje občinskega pra
znika. Po petih letih bomo Kamničani ponovno obudili spomin, 
ki smo ga tokrat povezali z rojstnim dnem Kamničana, pesnika 
in generala Rudolfa Maistra. 

Kar nekaj let so se kresala mnenja in vrstile razprave, ko so 
iskali pravi datum, ki naj bi nadomestil dosedanji praznik občine 
Kamnik. Prepričan sem, da zgodovine ne moremo spreminjati, 
čeprav bi jo nekateri želeli... Zgodovinarji so tisti, ki bodo šele v 
naslednjih desetletjih celovito, neobremenjeno, potegnili črto pod 
dogajanja v naši bližnji preteklosti. Vem, da tudi 29. marec, novi 
datum praznika občanov Kamnika, ni vsem povšeči. Na osnovi 
predlogov so tako odločili člani komisije za izbor občinskega 
praznika, takšna je bila večinska odločitev svetnikov našega 
občinskega sveta. V tem trenutku je pomembno, da je prišlo do 
medsebojnega političnega soglasja, s tem pa so bila dokončno 
presekana vsa tista različna gledanja, kdaj in zakaj obeležiti 
občinski praznik. 

Kot župan izražam osebno zadovoljstvo, da bomo ob tem 
prvem praznovanju novega občinskega praznika po nekaj letih 
ponovno podelili tudi občinska priznanja. Ob številnih zapletih 
m različnih gledanjih, komu in zakaj gredo zasluge pri razvoju 
občine, je vendarle prevladala politična in človeška modrost, 
želja, da uspešno začeto delo nove občine počastimo tudi na ta 
način. 

Skupaj bomo z besedami in dejanji lahko največ storili za naš 
Kamnik, za vse občane, skupaj se bomo veselili delovnih zmag... 
Tudi tokrat ob našem občinskem prazniku. 

Vsem veljajo čestitke, z željo, da bi ta praznik Zares postal 
praznik vseh Kamničanov. 

Tone Smolnikar 
župan 

OBČANI KAMNIKA! 
V spomin na rojstni dan Kamničana, generala in 
pesnika Rudolfa Maistra po nekajletnem premoru 
ponovno praznujemo svoj občinski praznik. Vsem 
občankam in občanom iskreno čestitava. 

Hkrati pa vam želiva tudi vesele velikonočne 
praznike. 

Tone Smolnikar 
ŽUPAN OBČINE KAMNIK 

Igor Podbrežnik 
PREDSEDNIK OBČINSKEGA SVETA 

OBČINE KAMNIK 

OB OBČINSKEM PRAZNIKU VSEM OBČANOM 
ISKRENO ČESTITAM! ŽELIM VAM TUDI LEPE 
VELIKONOČNE PRAZNIKE IN OBILO MOČI, VO
LJE TER POGUMA ZA VSE PRIHAJAJOČE DNI! 

MIHA NOVAK 
NAČELNIK UPRAVNE ENOTE 

KAMNIK 

/ O l j u b l j a n s k a b a n k a 
Nova Ljubljanska banka, d.d., Ljubljana 
Podružnica Kamnik 

Si želite zagotoviti varno prihodnost in finančno 
neodvisnost? 

Z RENTNIM V A R Č E V A N J E M pri NLB, d.d., 
Podružnica Kamnik, si zagotovite premoženje za: 

• dodatno pokojnino 
• pomoč otrokom ali vnukom med študijem 
• uresničitev velikih in za sedaj Se neuresničenih 

želja 

Oglasite se v naših poslovalnicah na 
Glavnem trgu in na Bakovniku. 

Čakamo Vas. 

Nova Ljubljanska banka - pravi 
naslov za denarne zadeve! 

Z izredne seje občinskega sveta 

Se na Veliki planini jasni? 
Občinska uprava bo v dveh 

mesecih presodila, ali so pre
dlagani sklepi s strani članov 
Nadzornega sveta in direktorja 
družbe Velika planina, zaklad na
rave uresničljivi, obenem pa bo 
preverila tudi možnost uvedbe 
drugih sistemskih virov financi
ranja družbe. 

Dokler občinska uprava oz. 
občinski svet ne bosta zagotovila 
sistemskih virov financiranja, naj 
se v proračunu zagotovijo sred
stva za pokrivanje tistega dela 
izgube družbe, ki ni posledica sla
bega poslovanja družbe. 

Nadaljevanje na 2. strani 

Priznanja o b č i n e Kamnik za leto 1996 

Občinski svet občine Kamnik je na 4. izredni seji 13. marca 1996 sklenil 
podeliti občinska priznanja naslednjim posameznikom, ki so s svojim 
delom veliko prispevali k ugledu in razvoju občine Kamnik in Republike 
Slovenije: 

Naziv častnega občana občine Kamnik 
TONETU CERERJU 
Za izjemne dosežke na področju slovenskega in jugoslovanskega plaval
nega športa v letih pred drugo svetovno vojno in po njej. 

Zlata plaketa občine Kamnik 

FRANČIŠKANSKEMU SAMOSTANU KAMNIK 
Ob 500-letnici delovanja na verskem, karitativnem in kulturnem podro
čju. 
PISATELJU IVU ZORMANU 
Za življenjsko delo ob njegovi sedemdesetletnici. 
SAMU VREMŠAKU 
Za tridesetletno vodenje Prvega slovenskega pevskega društva Lira in 
njegov prispevek k slovenski glasbeni kulturi. 
FRANCU ŠTEBETU 
Za petintridesetletno delovanje na gledališkem področju in v krajevni 
skupnosti Duplica. 
DUŠANU JESENIKU 
Za njegovo delo na področju modernizacije lokalnih cest in odprave 
posledic vodne ujme leta 1990. 
IVANU ZIDARJU 
Za sodelovanje pri izgradnji infrastrukture v občini Kamnik od leta 1978 
dalje. 
MARIJI REBA 
Za zavzeto delo na področju varstva okolja in v krajevni skupnosti 
Mekinje. 
ANTONU BURJI 
Za štiridesetletno deto na področju razvoja živinoreje, zlasti selekcije v 
govedoreji. 

Srebrna plaketa občine Kamnik 

FRANCU ŠTEBETU 
Za njegovo prizadevno delovanje v krajevni skupnosti Moste in v Prosto
voljnem gasilskem društvu Moste. 
VINKU PETKU 
Za iznajditeljstvo na področju ogrevanja. 
TONETU FTIČARJU 
Za organiziranje kulturnega življenja in za ustvarjalno vodenje prireditev v 
občini Kamnik. 
Spominska priznanja ob obisku občine Kamnik 
ob občinskem prazniku 
bodo podeljena predsedniku Republike Slovenije, predsedniku vlade 
Republike Slovenije in predsedniku Državnega zbora Republike Slove
nije. (*») 

Moste 88 A 

Prodajalna obutve in tekstila 
tel.:841-029 

Po tradiciji se ob veliki noči vsakdo obuje v 

nove čevlje. 

Pridite v našo prodajalno obutve, kjer 
vas na prodajnih policah pričakuje 
modna in športna obutev za vso 
družino. 
Želimo vam lepo veliko noč. 

e. L. 

Rudolf Maister- Vojanov 

Gosposvetska straža 
Od Labuda do Baške ga jezera 
je naša straža stala. 
Je včasi iz src in včasi iz pušk zapelo 
in tam pri Vovbrah, tam ob krškem bregu 
je v naših vrstah rdeče zacvetelo 
zdaj v klasju, zdaj v božičnem snegu 
za našo Gospo sveto. 

A v letu dvajsetem so nam Gospo 
iztrgali z lažjo 
in v naših okencih so nageljci 
zajokali - \ 
iz novih cvetov pa jim vdarja vera, 
da še bo Gospa sveta zvala. 

Naslednja« 7. številka Kamniškega občana bo izšla V četrtek, 
11. aprila. Prispevke sprejemamo do srede, 3. aprila; oglase, 
zahvale in obvestila pa do torka, 9. aprila. 

k O č n a 

KOČNA želi svojim cenjenim 
kupcem vesele in prijetne 
VELIKONOČNE PRAZNIKE 
ter čestita ob občinskem 
prazniku, 29. marcu, s 
posebnim povabilom v vse 
ŽIVILSKE PRODAJALNE IN 
DISKONT, kjer poteka 
VELIKONOČNA AKCIJSKA 
PRODAJA! 

Dežurstvo: v APRILU sta dežurni ZAPRICE 
(816-061) in STRANJE (825-422) ob sobotah od 
7. do 19.30 ter ob nedeljah od 7. do 11. ure. 

V PONEDELJEK, 8. APRILA, sta obe dežurni 
trgovini odprti od 7. do 11. ure. 

I 



2 28. marca 1996 V Z R C A L U D V E H T E D N O V Kamniški OBČAN 

Sena Veliki planini jasni? 
Nadaljevanje s 1. strani 
Taka sta bila sklepa občinskih 

svetnikov na osem ur trajajoči 
izredni seji v zvezi s sanacijo go
spodarskega položaja družbe Ve
lika planina, zaklad narave. 

Čeprav je bila izredna seja ob
činskega sveta, ki je bila že če
trta po vrsti, 13. marca, name
njena predvsem obravnavi celo
vite problematike družbe Velika 
planina, zaklad narave, je bil na 
dnevnem redu tudi predlog za 
podelitev letošnjih občinskih pri
znanj ter dva odgovora oziroma 
mnenji v zvezi s pobudo za oceno 
ustavnosti občinskega odloka o 
ureditvi cestnega prometa in 
odloka o taksah za obremenjeva
nje okolja. Na seji pa so dnevni 
red razširili še s sklepom o pre
dnosti rekonstrukcije lokalne ce
ste Znojile-Žubejevo-Bela Peč. 

Občinski svetniki so za raz
pravo o problematiki družbe Ve
lika planina na izredni seji pre
jeli gradivo z naslovom Posnetek 
stanja in predlog finančne kon
solidacije družbe Velika planina 
- zaklad narave d.o.o., katerega 
avtorji so bili Dušan Božičnik, 
direktor družbe, Rudi Capuder, 
Bogdan Jamšek, Rudi Meršak in 
Bojan Pollak, člani nadzornega 
sveta družbe. Kot predlagatelj 
sklepov na podlagi ugotovitev v 
gradivu pa je nastopil svetnik 
Rudi Capuder, ki je bil tudi do
sedanji predsednik Nadzornega 
sveta družbe. 

V uvodnem delu gradiva so 
bili predstavljeni podatki o na
pravah, objektih in drugih nepre
mičninah, s katerimi gospodari 
družba. Zanimivi so bili tudi po
datki o gibanju števila obiskoval
cev in vremenskih razmerah v 
zimskem času v letih 1984-1995. 

Po teh podatkih je bilo z žič
nico na Veliko planino največ 
potnikov prepeljanih leta 1986 
(72975), najmanj pa leta 1991 
(23459). Lani pa je z žičnico na 
Veliko planino prišlo 60179 ljudi. 

Za ogrevanje v nekajurno 
vročo razpravo (seja je trajala 
od 15. do 23. ure) so si svetniki 
najprej ogledali film Moč in le
pota Velike planine in se s po
močjo Bojana Mlakarja seznanili 
s prostorskoureditvenimi pogoji 
za območje Velike in ostalih pla
nin. 

Razprave o Veliki planini so 
se polnoštevilno udeležili tudi 

predstavniki agrarnih oz. pašnih 
skupnosti Velike, Male in Gojške 
planine. 

Čeprav se je število prepe
ljanih potnikov po žičnici lani 
podvojilo na več kot 60.000, je 
družba kljub temu zaključila leto 
z izgubo 7,619.000 SIT ob tem, 
daje občina iz svojega proračuna 
primaknila 9,6 milijona SIT. 

V dobrih treh letih, odkar 
družba deluje, je pokrila že prek 
32 milijonov SIT izgube, ki bi 
morala biti večja že za dodatnih 
21,6 milijona SIT, kolikor je k po
krivanju stroškov primaknil ob
činski proračun. 

Tudi prognoza rezultatov po
slovanja za letos ni nič kaj bolj 
optimistična. 

Navzlic predpostavki, da bodo 
tudi letos prepeljali okrog 60.000 
potnikov, da bodo nekoliko po-

blema. Po prvi naj bi sedanji la
stnik (občina) zagotovil dodatne 
vire financiranja (večje nadome
stilo za uporabo stavbnega ze
mljišča, ustrezna turistična taksa, 
uvedba cestnine, družba naj bi 
podeljevala koncesije za odvoz 
odpadkov, praznjenja greznic, či
ščenja dimnikov, prevoze po pla
nini in podobno). 

Po drugi naj bi se občina od
povedala lastništvu družbe in 
prek potencialnega investitorja 
zagotovila nadaljnji razvoj in de
lovanje žičniškega sistema. Kot 
skrajno možnost, za katero pa se 
na seji ni nihče ogreval, pa so 
ponudili možnost stečaja družbe. 

Župan Smolnikar ni podprl 
predlaganih konkretnih ukrepov 
za uvedbo dodatnih virov finan
ciranja, ker zanje ni ustrezne 
pravne podlage in bi bili neizve-

Predstavniki veliko-planinske pašne skupnosti so pozorno spre
mljali razpravo (foto f.s.) 

večali najemnine in podobno, še 
vedno pričakujejo, da jim bo na 
koncu leta zmanjkalo za okrog 
15,6 milijona SIT za pokritje 
vseh stroškov. Zato menijo, da 
ob sedanji strukturi virov finan
ciranja družba nima nikakršnih 
možnosti preživetja, saj se kljub 
raznim nepovratnim sredstvom 
premoženje iz leta v leto manjša. 

Zato so predlagatelji menili, 
da bi morali predstavniki la
stnika družbe, to je občine, čim
prej nekaj storiti, da bi zausta
vili nadaljnje propadanje občin
skega premoženja. Že vnaprej pa 
so izključili možnost, da bi seda
nje breme še naprej nosil občin
ski proračun oziroma vsi davko
plačevalci. 

Zato so predlagatelji ponudili 
svetnikom v razpravo še tri mo
žne inačice za rešitev tega pro-

jt£S*k. Cen jene stranke 
J J E ^ ^ S J k o b v e š č a m o , d a 
f f L / r \ u l l zaradi praznika v 

ponedeljek, 8. aprila, 
ne o d v a ž a m o 
odpadkov, temveč 

šele naslednji dan, to je v torek, 9. aprila. 
Obenem želimo vsem občanom 
Kamnika vesele velikonočne praznike. 

P U B L I C U S 

dljivi. Zato je predlagal, naj se 
odločanje o teh sklepih odloži za 
dva meseca, v tem časy pa bo 
župan s predstavniki družbe pri
pravil in predlagal možno kon
solidacijo družbe s konkretnimi 
rešitvami. 

Pisno mnenje je posredoval le 
odbor za podjetništvo in turizem, 
ki je menil, da je treba Veliko 
planino obravnavati v sklopu ce
lovitega razvoja turizma v Ka
mniku. Koncesije pa naj bi se po
deljevale brez posrednikov. Na
jemnine naj bi pokrivale vsaj 
stroške amortizacije in vzdrževa
nja. Objektov pa ne kaže obre
menjevati s hipoteko, saj bodo 
tako prepoceni prešli v druge 
roke. Tudi predstavniki poslan
skih klubov niso bili preveč nav
dušeni nad predloženimi sklepi: 
Dušan Jesenik, SLS, je pogrešal 
analizo napak in program no
vega vodstva, Marjeta Humar, 
SKD, je menila, naj se družba 
ohrani, vendar naj se občina od
pove 100% lastništvu in poišče 
nove vlagatelje, ukrepi pa so 
previsoko zastavljeni, Demitrij 
Perčič, LDS, je bil začuden, da 
skupščina družbe ni dala nobe
nega mnenja, čeprav bi prav ona 
morala pripraviti predlog prvih 
ukrepov, opozoril pa je tudi na 
nesporazume med skupščino in 
nadzornim svetom, ki odmevajo 
tudi v javnosti. Vido Romšak, 
SDSS, motijo predvsem nekateri 
visoki stroški, zavzela se je za 

Pobude za oceno ustavnosti občinskih odlokov 
Na pobudo Marjana in Kar

men Žmavc iz Kamnika, Šutna 
24, je Ustavno sodišče RS za
čelo postopek za oceno ustavno
sti občinskega odloka o uredi
tvi cestnega prometa. Tako po
budo utemeljujeta s tem, da ni
mata prek Sutne omogočenega 
dostopa do svoje hiše. Poslanski 
klub SDSS je menil, da je ugovor 
občanov utemeljen, ker gre za kr
šenje lastninskih pravic in pravic 
stanovalcev. 

Občinski svet pa je na po
ziv Ustavnega sodišča oblikoval 
mnenje, v katerem je rečeno, da 
je ta pobuda nesprejemljiva, saj 

gre le za ureditev konkretnih raz
mer oziroma za neizvajanje do
ločb odloka, ki omogoča vsem 
stanovalcem Šutne dostop z vozi
lom do garaže oziroma na dvori
šče. 

Podjetje Mercator-Eta d.o.o. 
pa je sprožilo ustavni spor v zvezi 
z občinskim odlokom o taksah 
in povračilih za obremenjevanje 
okolja. Nasprotuje namreč ne
davno predpisanemu plačevanju 
taks na porabljeno vodo. Tudi za 
to pobudo je občinski svet sprejel 
mnenje, v katerem je rečeno, da 
je predpisovanje navedenih taks 
v skladu z zakonom o varstvu 

Kamniški Občan - Ustanovitelj Občina Kamnik, izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljana 3/a, direktorica Saša Mejač, oec. Ureja uredniški odbor. Glavni in odgovorni urednik Franc Svetelj. Strokovna sodelavka Vera Mejač. Lektorica Breda Podbrežnik-Vukmir. Tehnični urednik Franci Vidic Na podlagi zakona o PD in mnenja Urada vlade za informiranje (št. 23/231-93 z dne 15.9.1993) sodi časopis med proizvode informativne narave po 13. točki tarifne številke 3, za katere se plačuje 5% davek. Kamniški občan izhaja dvakrat mesečno v nakladi 11.200 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva brezplačno. Naslov uredništva: Kamnik, Glavni trg 24 (občina), tel./tax: 831-311. Žiro račun: Bistrica, d.o.o., 50140-603-53872. Rokopisov in fotografij ne vračamo.Tisk Delo -Tisk časopisov in revij d d. Ljubljana. 

okolja in uredbo Vlade RS o ta
ksi za obremenjevanje voda. Pri 
sprejemanju navedenega odloka 
se je občina oprla tudi na zakon 
o lokalni samoupravi in zakon o 
financiranju občin, ki omogočata 
občini uvedbo takih dajatev. 

Prednost obnovi ceste 
Znojile-Žubejevo-Bela 
Peč 

V okviru programa razvoja de
mografsko ogroženih območij so 
zajete tudi nekatere vasi v KS 
Sela. Zato se bo občina Kamnik 
prijavila na razpis ministrstva 
za ekonomske odnose in razvoj 
za prenovo lokalne ceste Znoji
le-Žubejevo-Bela Peč v vredno
sti 20 milijonov SIT. Občinski 
svet je zato sprejel sklep o prvi 
prioriteti rekonstrukcije te ceste, 
ki bo poslan pristojnemu ministr
stvu. 

(fs) 

racionalno poslovanje in za pri
tegnitev zasebnih lastnikov ze
mljišč v reševanje problematike 
planine, podprla je nekatere pre
dlagane vire financiranja družbe. 

Poleg številnih svetnikov, ki so 
sodelovali v razpravi in so kot 
na primer Rudi Meršak opozo
rili tudi na širše probleme ve-
likoplaninskega območja (kra
jinsko varstvo, lastništvo, kon
cept nadaljnjega razvoja planine 
in podobno), so tokrat svoj del 
v razpravi prispevali tudi tisti, 
brez katerih, kot večkrat slišimo, 
ne bi bilo planine, predsednik 
Agrarne skupnosti Velike, Male 
in Gojške planine. Tako je na pri
mer Miro Levak, predsednik pa
šne skupnosti Mala planina, zelo 
odločno dejal, da se »mimo nas 
ne bo delalo, kot se je delalo do
slej«. Za odvoz smeti bodo kot 
doslej poskrbeli sami. Dovozna 
pot je traktorska pot in zanjo 
ne more biti nobenih taks. Če bi 
se pa kdaj kaj zbiralo iz tega na
slova, naj se to nakaže pašni sku
pnosti. Vprašal se je tudi, zakaj 
bi morali planšarski praznik or
ganizirati preko družbe, če so to 
sposobni sami pripraviti. Menil 
je, da zahteve, ki jih postavljajo 
prostorski ureditveni pogoji, zelo 
podražijo vzdrževanje bajt. 

Podobne pomisleke in željo po 
medsebojnem sodelovanju vseh 
pri urejanju planine je izrazil 
tudi Franc Šimenc, predsednik 
pašne skupnosti Velika planina. 

Brez zagotovitve nekih stalnih 
dodatnih virov dohodkov, kot je 
med drugim povedal Dušan Bo
žičnik, direktor družbe, ne bodo 
mogli najeti niti ugodnega kre
dita, ki jim ga je obljubilo mi
nistrstvo za gospodarske dejav
nosti v višini 15 milijonov SIT. 
Zanimiv je bil tudi podatek, ki 
ga je povedal Bogdan Jamšek, 
namestnik predsednika nadzor
nega sveta, da je imela družba 
od skupno sedmih milijonov SIT 
kar 3,2 milijona SIT izgube z od
vozom smeti in menil, da je po
dlaga za ureditev tega problema 
v taksah na podlagi zakona o var
stvu okolja in sploh v uvajanju 
novih gospodarskih dejavnosti. 

F. SVETELJ 

Na pomlad v Komendi 
zadiši po loncih 

V Lončarskem podjetju Komenda se vsako leto hkrati s prebujajoča se 
naravo skrbno pripravijo na pomladansko brstenje, saj je povpraševanje 
po njihovih izdelkih takrat na višku. Pa ne le po cvetličnih in podobnih 
okrasnih loncih, tudi njihov tradicionalni program kmečke keramike na 
pomlad kar vzbrsti, saj se bližajo velikonočni prazniki, ko se skoraj v vsaki 
hiši spomnijo, da bi juh lahko polepšali tudi z novimi potičniki, pekači, 
majolkami, kozarci, vrči in podobnim. 

To pomlad bo obisk Lončarskega podjetja in galerije Tera, ki sodi v 
njegovo okrilje, pravzaprav zares užitek, saj so v Komendi po dolgih 
mesecih priprav in poti nedavno spet prispeli trije kontejnerji (vseh skupaj 
je tako bilo te 15) slovitega kitajskega porcelana in podobnih krhkih 
kitajskih mojstrovin. Kot novost so jim v Teri letos pridružili izdelke iz 
litega železa, ovalne, pravokotne in okrogle posode in korita za rože (do 
80 cm višine) pa mize in stole - česar doslej pri nas ni bilo nikjer dobiti »In 
tudi v Evropi je ta ponudba dokaj skromna, njene prednosti pa izrazite, saj 
gre za resnično trajne izdelke, ki jim še tako slabe vremenske razmere ne 
morejo do živega in ne nazadnje so dovolj sprejemljive tudi cene,« pravi 
Rok Souček iz Tere, kije pravzaprav največji »krivec« za poceni in nadvse 
bogato kitajsko ponudbo po vsej Sloveniji. 

Rok Souček pravi, da vodi do Kitajske zelo dolga in zavita pot (24 ur 
Z letalom), kipa še zdaleč ni nepremagljiva, a se obrestuje le tistim, ki jo 
prehodijo sami. Če se namreč na njej začno kopičiti posredniki, so končni 
izdelki sicer še vedno lepi, a za povprečen žep odločno predragi. Tako se 
bo v kratkem na Kitajsko podal že šestič zapored, saj mora po robo za 
jesen in zimo, ki bo seveda do Komende spet potovala kar nekaj dolgih 
mesecev. Od začetka tudi njemu ni vse steklo kot po maslu. Pravi, da 
je še zlasti drago plačal svojo »nemško posredniško« izkušnjo, a prek 
nje vendarle prišel do pravih zvez in poslov, ki mu danes omogočajo 
nakupe in prodajo brez posredniških provizij.» Tako je kitajski porcelan v 
Sloveniji od 30 do 50 odstotkov cenejši kot v sosednji Avstriji ali Nemčiji,« 
se pohvali Rok Souček. Mi pa pristavimo, da je obisk v prodajni galeriji 
zares prava paša za oči (od okrasnega porcelana do izdelkov iz barvnega 
stekla ali najnovejših keramičnih pekačev s pokrovi), da so čudovita 
osvežitev tudi kitajski keramični lonci in korita, kijih hranijo pod streho 
na dvorišču, da je njihov nov litoželezni uvozni program prijetno nena
vaden in da se z vsem uvozom enakovredno kosa tudi domač program 
tradicionalne kmečke keramike, ki so ga nedavno obogatili s piščalmi in 
vzorci idrijskih čipk. 

In medtem ko trgovina cvete, da je kaj, je proizvodnja tudi v Komendi 
ne dohaja. A se 14 zaposlenih v komendskem lončarskem podjetju z 
večdesetletno tradicijo trudi in sproti prilagaja zahtevam trga. Tako so 
svoj tradicionalni program keramičnih cvetličnih loncev, ki so jih izde
lovali edini v Sloveniji, že pred leti opustili, saj ga je povozil cenen 
uvoz podobnih italijanskih loncev. Še bolj pa se jim zatika pri procesu 
lastninjenja, saj iz njim nerazumljivih razlogov (vsa ostala lončarska 
podjetja v družbeni lasti so med tem že propadla) tudi po več cenitvah, 
ki so jih pripravili različni cenilci, še niso prišli do soglasja, enkrat zaradi 
napačne metodologije izračuna, drugič česa drugega... A bo že kako, 
pravijo v podjetju, najvažneje je, da imamo kupcem kaj ponuditi in da 
odidejo od nas zadovoljni ter polnih rok. 

A. PROSENAK 

Vsem bralcem In sodelavcem Kamniškega 
občana čestitamo ob občinskem prazniku. 
Obenem pa želimo lepe velikonočne praznike. 

Uredništvo Kamniškega občana 

Z včerajšnje 14. seje občinskega sveta 

O osnutku proračuna prihodnjo sredo 
Na začetku 14. seje občinskega 

sveta v sredo, 27. marca, so sve
tniki zavrnili nekatere predloge 
za umik posameznih zadev s 14 
točk dolgega dnevnega reda (po
ročilo inventurne komisije - D. 
Perčič, osnutek finančnega na
črta sklada stavbnih zemljišč in 
osnutek občinskega proračuna -
R. Meršak), sprejeli pa so pre
dlog odbora za družbene dejav
nosti, ki ga je obrazložila Mar
jeta Humar, da se umakne osnu
tek odloka o ustanovitvi časo
pisa Kamniški občan. Po mne
nju tega odbora namreč ni po
trebno sprejemati odloka o usta
novitvi časopisa, ker je ta že usta
novljen, pač pa je potrebno ve
ljavni odlok uskladiti z zakonom 
o javnih glasilih. Predlagani osnu
tek pa tudi ni usklajen z zako
nom. Bojan Mlakar je umaknil 
predlog za opustitev javnega do
bra v Zapričah in na pobudo Sta
neta Zamika predlagal, naj se v 
predlogu posebnega sklepa v na
slovu črta določitev parkirnine 
motornih vozil, ker ta ni v pristoj
nosti občin, pač pa se s sklepom 
lahko določi samo najemnina za 
rezervirane parkirne površine. 

Ob zaključnem računu in po
ročilu o delu sklada stavbnih ze
mljišč, ki ga je obrazložil pred
sednik upravnega odbora Mi
lan Windschnurer, se je ponovila 
zelo živahna polemika. Gre pred
vsem za razmerja med občinsko 
upravo oziroma bolje med ob
činskim proračunom in finanč
nim načrtom sklada. Med tem ko 
so predstavniki sklada poudarjali, 
da je sklad samostojna pravna 
oseba in lahko v okviru programa 
sam razpolaga s sredstvi, pa so žu
pan in nekateri svetniki menili, 
da bi bilo treba razmerja nujno 
urediti in v skladu s pojasnilom 
ministrstva za finance doseči, da 
bi se ves denar, ki je bil sedaj 

prihodek sklada, stekal v občin
ski proračun. Razprava pa je tudi 
pokazala, da bo treba nekako 
preseči nasprotja, kijih poraja ne
skladje med zakonom o stavbnih 
zemljiščih iz leta 1986 in zakoni, 
ki urejajo financiranje občin. 

Poročilo inventurne komisije, 
za katerega je župan Smolnikar 
dejal, da je bil njegov namen se
znaniti svet s stanjem premičnega 
premoženja občine, je občinski 
svet sprejel na znanje. 

Pri poročilu o delu občinske 
uprave v letu 1996, ki ga je obra
zložil tajnik Ivo Pristovnik, so 
svetniki največ pozornosti name
nili kadrovski zasedbi uprave in 
kvalifikacijski strukturi zaposle
nih. Od 93 delavcev s konca leta 
1994 je od februarja 1995 dalje 
na občinski upravi ostalo še 25 
ljudi, med njimi sta samo dva z 
visoko izobrazbo, pet z višjo in 
15 s srednjo izobrazbo. Župan 
Smolnikar je opozoril tudi na ne
sprejemljivo omejevanje števila 
zaposlenih, saj naj bi naša občina 
s 30000 prebivalci imela lahko 
samo 31 upravnih delavcev. Kljub 
skromnemu številu zaposlenih pa 
so občinski upravni delavci prete
klo leto opravili kar precej nalog. 

Ob obravnavi zaključnega ra
čuna občinskega proračuna za 
1995 je župan odgovoril tudi na 
pripombe, zakaj občina ni prido
bila več dodatnih sredstev iz na
slova gospodarjenja s svojim pre
moženjem. Med drugim je dejal, 
da je precej denarja, na katerega 
se je računalo iz prejšnjih let, še v 
zraku, npr. denar Petrola, OMV 
Istrabenza itd. Tudi za gradnjo 
otroškega vrtca lani ni bilo oblju
bljenih 45 milijonov, ker je bilo 
že leta 1995 iz tega naslova nena
mensko porabljenih 30 milijonov 
SIT. Občinski svet je sprejel tudi 
predlog odloka o ustanovitvi jav
nega zavoda Osnovna šola Šmar

tno v Tuhinju in sklep o določitvi 
najmenin za rezervirane parkirne 
površine. 

Osrednjo točko dnevnega 
reda, osnutek letošnjega občin
skega proračuna, pa so svetniki 
preložili na nadaljevanje seje v 
sredo, 10. aprila. 

Osnutek predvideva skupaj z 
denarjem iz dodatne finančne 
izravnave za naložbe na področju 
šolstva in otroškega varstva za 
nekaj manj kot 1,2 milijardi SIT 
prihodkov. Od tega naj bi nekaj 
čez dve tretjini (744,5 MIO SIT) 
prinesla dohodnina, ostali davki 
in takse naj bi navrgli blizu 70 
milijonov SIT. Država pa naj bi 
za finančno izravnavo prispevala 
okrog 280 milijonov SIT, poleg 
tega pa še za šolo Šmartno 89 mio 
in za otroški vrtec 12 mio SIT. 

Ostali prihodki v višini 202 mi
lijona SIT pa naj bi se natekli 
od davka na premoženje, od spre
membe namembnosti kmetijskih 
zemljišč itd. V primerjavi z reali
zacijo v lanskem letu bodo pred
vidoma letošnji prihodki za okrog 
eno tretjino višji od lanskih. 

Od 1,020 milijonov SIT odhod
kov v tekočem delu proračuna 
je predvidenih 170 mio za delo 
upravnih organov. Največji del, 
okrog 402 mio, naj bi porabili v 
šolstvu, otroškem varstvu in v dru
gih družbenih dejavnostih. Za sub
vencije in intervencije v gospo
darstvu so predvideli 239 milijo
nov. Krajevnim skupnostim, poli
tičnim strankam in ostalim stro
škom uprave pa naj bi namenili 
44,3 mio SIT. Za investicije in inve
sticijsko vzdrževanje predvidevajo 
426 milijonov, od tega 169 mio za 
KS, s čimer naj bi poravnali pred
vsem obveznosti iz preteklega leta. 
Za sklade (stavb, zemljišča, stano
vanjski sklad itd.) so predvideli 
okrog 426 milijonov SIT. 

FRANC SVETEU 
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Igor Podbrežnik, predsednik občinskega sveta.ob občinskem prazniku 

Izbrali smo pravi praznik 
Občinski svet je nedavno so

glasno sklenil, da bomo v pri
hodnje praznovali občinski pra
znik 29. marca na rojstni dan ka
mniškega rojaka, rodoljuba in 
pesnika Rudolfa Maistra. Do
slej smo precej slišali in brali 
o Maistru kot vojskovodji in 
borcu za našo severno mejo. Se 
vam zdi, da Kamničani dovolj 
vemo o Maistru kot pesniku? 

Mislim, da s te plati Maistra 
premalo poznamo. Še iz gimna-

Igor Podbrežnik 
zijskih let se spomnim, da Mai
stra kot pesnika nismo obravna
vali. Ali ga nismo obravnavali 
zaradi jugoslovanske naravna
nosti takratnega družbenega si
stema ali pa zaradi tega, ker se z 
njim preprosto literarna zgodo
vina ni ukvarjala. Moram reči, 
da mije pred dnevi gospod Maj-
cenovič precej časa razlagal o 
njegovih mirovniških pesmih, ki 
so očitno nastale potem, ko so 
Maistra upokojili. Mogoče sta 
prav samota zadnjih let in odri-

njenost na družbeno obrobje v 
njem povzročila, da so se začeli 
v njem obujati dogodki iz prve 
svetovne vojne, ki jih je on sam 
doživljal kot aktivni častnik. Še 
enkrat, kot pesnika ga Kamni
čani ne poznamo dovolj, vendar 
sem prepričan, da se bodo Mai
stra s te plati lotili prav Kamni
čani. 

Po šestih letih bodo letos spet 
podeljena občinska priznanja. 
Zadnja je podelila takratna ob

činska skupščina 
julija 1990. Ka
kšno je vaše mne
nje o letošnjem 
izboru prejemni
kov priznanj? So 
bila upoštevana 
vsa področja dela 
oziroma udej-
stvovanja? 

Mi smo upo
števali vse pre
dloge, ki so bili 
poslani na javni 
razpis. Kljub 
temu pa mislim, 
da vsa področja 
družbenega ži
vljenja niso za
jeta. Vesel pa 
sem, da so med 
prejemniki pri
znanj ljudje, ki se 
ukvarjajo tako s 
kulturno dejav
nostjo, kot ljudje, 
ki se ukvarjajo s 

tehnično kulturo, z delovanjem 
krajevnih skupnosti. Najbolj pa 
me veseli, da so to v glavnem 
ljudje, ki so v zrelih letih svo
jega življenja, ki jim bodo ta pri
znanja pomenila tudi neko za
hvalo za njihovo življenjsko 
delo. Ali drugače, v fazi dogovo
rov, kako bi se odlikovanja 
sploh podeljevala, je bilo mnogo 
pomislekov, da nimamo izdela
nih meril in podobno. Na koncu 
se je pa zgodilo to, da so že sami 

Spoštovani, 
vljudno Vas vabimo 
na slovesnost ob prazniku občine Kamnik. 
Prvič ga praznujemo na rojstni dan Rudolfa 
Maistra - Vojanova, znamenitega kamniškega 
rojaka, generala, pesnika in rodoljuba, s čimer 
izražamo spoštljiv poklon njegovi veličini. 

Program praznovanja: 
Petek, 29. marca: 
ob 17. uri Odkritje spominske plošče v avli Občine 

Kamnik, Glavni trg 24 
ob 18. uri Slovesnost pred rojstno hišo 

Rudolfa Maistra na Šutni 
ob 19. uri Slavnostna akademija, 

podelitev priznanj Občine Kamnik 
Srednja šola Rudolfa Maistra, Novi trg 

Slovesnosti se bodo udeležili tudi predsednik države Milan 
Kučan in predstavniki drugih občin. 

Sobota, 30. marca: 
ob 10. uri Promenadni koncert Mestne godbe Kamnik 
ob 16. uri Odprtje obnovljene ceste Duplica - Volčji 

Potok (pri trgovini Špela - Mini bar Hrovat) 
ob 17. uri Družabno srečanje v Domu krajanov 

Volčji Potok 

OBČINA KAMNIK 
organizacijski odbor 

za pripravo občinskega praznika 

Obrtniki in podjetniki, 
združeni v Območni 

obrtni zbornici Kamnik, 

čestitamo ob občinskem pra
zniku in želimo lepo doživeto 

veliko noč. 

predlagatelji predlagali take 
ljudi, da so bila upoštevana tudi 
tista merila, ki so bila z odlo
kom leta 1991 spremenjena oz. 
ukinjena. Torej, nihče ni prejel 
odlikovanja zato, ker se je leta 
1990 pojavil tako ali drugače, 
pač pa so to ljudje, katerih delo 
poznamo že desetletja. 

Poleg dvanajstih priznanj 
smo sklenili podeliti še tri spo
minska priznanja na podlagi di
rektnega povzetka odloka. Ta 
bodo podeljena trem najvišjim 
državnim funkcionarjem v pri
meru, da ta dan obiščejo Ka
mnik. 

Nekoč smo ob občinskih pra
znikih slavili »delovne zmage« 
v obliki odpiranja raznih indu
strijskih objektov, šol, vodovo
dov, cest in podobno... Ali na
meravate s takim načinom obe
leževanja praznika nadaljevati 
tudi v prihodnje? Ali se bo kaj 
podobnega že letos zgodilo? 

Če imate v mislih odprtje ce
ste v Volčjem Potoku, to ni to. 
Gre za to, da smo želeli ohra
niti neko tradicijo, da se občin
ska praznovanja prenašajo tudi 
izven Kamnika. Ponudila se je ta 
priložnost, saj se v Volčjem Po
toku že nekaj let ni nič dogajalo. 
Po izjavi predsednika KS pa so 
želeli neko družabno srečanje 
krajanov, cesta pa tudi formalno 
še ni bila odprta. Gre tudi za me
dobčinsko povezavo pa tudi za 
povezavo z Arboretumom kot 
pomembnim slovenskim horti-
kulturnim središčem. 

Pa kljub temu, katere rezul
tate, da ne rečem dosežke, iz 
lanskega leta, ki je bilo tudi prvo 
leto nove občine kot lokalne 
skupnosti, bi lahko izpostavili? 

Morda bo to zvenelo kot po
navljanje, vendar je treba pou
dariti, da smo se uspeli kot ob
čina v izredno kratkem času or
ganizirati v novih pogojih. Po
leg tega pa smo kljub spremem
bam načina financiranja uspeli 
izpeljati vse že zastavljene pro
jekte. Nikjer se nam ni bilo treba 
dodatno zadolžiti in so vse de
javnosti, ki jih pokriva občinski 
proračun, tekle naprej relativno 
normalno. 

Nekaterim gre nekako težko 
v uho omenjanje Tuhinjske do
line, pa vendar na tem ob
močju poteka realizacija treh 
pomembnih projektov: šola v 
Smartnem, terme v Snoviku in 
izgradnja telefonije. Kako gle
date na uresničevanje teh pro
jektov? 

Pravzaprav nobenega od teh 
projektov ni zasnovala nova 
oblast. Vendar pa z nadaljeva
njem teh programov ohranjamo 
kontinuiteto prejšnje oblasti. 
Telefonijo so luhinjci plačevali 
že takrat, ko smo jo gradili v 
Kamniku, ker so bila v dobršni 
meri, vsaj v začetni fazi investi
cije, sredstva za te namene čr
pana iz občinskega proračuna. 
To pomeni, da nadaljujemo pro
jekt na obmačju, ki s telefoni še 
ni pokrito. 

Terme v Snoviku pa se ure
sničujejo zelo počasi. Po mojem 
mnenju predvsem zaradi tega, 
ker občina preprosto ne more 
prevzeti vodilne vloge. Privatna 
iniciativa pa kapitalsko ni do
volj močna, da bi zadevo po
spešila, čeprav bi hitra uresniči
tev tega projekta prinesla dol
goročne učinke. Občina mora 
v skladu z letošnjim progra
mom sprejeti potrebne prostor
ske akte. Bistveno pa je tudi, da 
bo pred začetkom izvajanja pro
jekta izračun pokazal tudi eko
nomsko upravičenost naložbe, 
čeprav prvi podatki kažejo, da 
to ne bo problem. 

Čeprav na zunaj sedanja faza 
gradnje osnovne šole Šmartno 
ne kaže preveč obetavne po
dobe glede predvidenega roka 

dokončanja, je v notranjosti po
vsem drugačna slika. Tudi za či-

, stilno napravo je denar že pred
viden, kar je tudi osnovni pogoj 
za pridobitev uporabnega dovo
ljenja. Če ne bo odprta ravno 
septembra, bo pa oktobra ali 
novembra. Večji problem je ver
jetno delitev OS Toma Brejca in 
šolskih okolišev na dva dela. To 
bo verjetno v prvi fazi pomenilo 
nekoliko dražje funkcioniranje. 
Za učence pa bo to pomenilo z 
manjšimi napori priti do osnov
nega znanja. 

Katerim zadevam bo občin
ski svet v letošnjem letu posve
til največjo pozornost in največ 
svojega dela? 

V naslednjih mesecih bo pri
šlo na vrsto kar nekaj ureditve
nih načrtov. To je pomembno 
tudi zaradi tega, ker moramo 
tudi na področju urejanja pro
stora spremljati gibanje pod
jetniškega interesa. Nove po
bude na tem področju so vedno 
bolj pogoste. Tudi kmetijska za
druga, na primer, bi se rada čim
prej preselila na novo lokacijo, 
ker je sedaj njen razvoj sredi 
mesta zelo omejen. 

Poleg tega pa bomo morali 
čimprej poiskati prostor za neko 

polindustrijsko obrtno cono, ki 
bo nekoliko odmaknjena od sta
novanjskih naselij. 

Morda imate na koncu še ka
kšno misel ob letošnjem pra
zniku? 

Čeprav je bil pet let prejšnji 
občinski praznik uradno še v ve
ljavi, je iz leta v leto njegov po
men vse bolj ugašal. Zato je bilo 
kar prav, da smo to vprašanje 
razčistili že z lanskim občinskim 

statutom. Mislim, da smo rav
nali prav, ko smo se odločili za 
tak praznik, ki ni ideološko tako 
ali drugače obarvan, pač pa je 
vezan na našo nacionalno iden
titeto. Pri tem smo imeli srečo, 
da se je pri nas rodil takšen na
cionalni junak, kot je bil Rudolf 
Maister, ki se je boril za ohrani
tev slovenskega etničnega pro
stora. 

FRANC SVETEU 

RAČUNALNIŠKI SEMINAR ZA OBČINSKE USLUŽ
BENCE - v marcu je občina Kamnik v izvedbi Boga Brvarja 
s. p., pripravila tri enotedenske tečaje za svoje uslužbence, 
ki so se seznanili z operacijskim sistemom \Vindo»s 95 in 
urejevalnikom besedil MS rlbrd 6.0. (fs) 

Svetniki sprašujejo in predlagajo 
Pobuda za razpravo 
o kmetijski politiki 

Svetnik Anton Hočevar je žu
panu predlagal, naj na naslednji 
seji občinskega sveta in odbora 
za kmetijstvo in gozdarstvo obra
zloži način vodenja kmetijske po
litike v občini. Zdi se mu popol
noma nerazumljivo, da za sred
stvi, ki jih občinski proračun na
menja kmetijstvu, ne stoji stroka. 
Ta bi morala zagotavljati racio
nalno porabo denarja v prid ra
zvoja kmetijstva. 

Po njegovem mnenju je se
danji način delitve tega denarja 
samo plačevanje miru, s čimer pa 
se kot svetnik ne more sprijazniti. 

Za obrtno trgovsko cono 
v Mostah 

»Predlagam da se na obmo
čju Most pridobi zemljišče za 
manjšo obrtno trgovsko cono,« 
je rekel svetnik Vinko Ovijač in 
svoj predlog utemeljil s tem, da 
bo bodoča glavna cestna pove
zava med Štajersko in Gorenjsko 
po cesti Želodnik-Vodice pote
kala preko Most. Krajevna sku
pnost Moste je glede na število 
prebivalcev podjetniško najbolj 
razvita v občini. Ta razvoj pa 
se je zadnja leta zaradi prostor
skih omejitev upočasnil. Doseda
nje nenačrtno širjenje obrtno tr

govske dejavnosti ima za posle
dico prostorsko nezmožnost na
daljnjega širjenja, izseljevanje v 
obrtne cone izven občine itd. 

Dodal je še, da sedanje vrača
nje zemlje kmetom na Drnovem 
ponuja priložnost za ustrezno za
menjavo zemljišč. 

Parkirni prostori na mestu 
predvidene garažne hiše 
na Duplici 

Svetnik Franc Orešnik je že 
večkrat opozoril na sedanjo pro
metno anarhijo na Groharjevi in 
Blejčevi ulici na Duplici. Stanje 

pa se iz dneva v dan še poslab
šuje. Vse več avtomobilov je par
kiranih kar na cesti, tako da je 
vedno bolj ogroženo, ponekod pa 
že nemogoče srečevanje vozil. Pri 
tem pa te ulice postajajo pravo 
dirkališče za motorje. 

Zato svetnik predlaga, naj bi 
hitrost omejili z montažnimi gr
binami. Nove parkirne prostore 
pa bi lahko uredili na površini za
hodno od vrtca, kjer je bila pred
videna gradnja garažne hiše. Par
kirni prostor bi omejili z ograjo 
in omogočili dostop prek rampe 
z magnetno kartico. 

it') 

Pločnik pred pošto na Bakovniku so zavzeti avtomobilu 
Tisti iz ozadja pa večkrat zapeljejo na cesto kar po zelenici.. 

Predstavitev Kamnika 
na sejmu ALPE-ADRIA 

Občina Kamnik nadaljuje s pod naslovom Turizem, šport, 
predstavitvami svoje gostinsko umetnost, 
turistične ponudbe. Tako se je V ponedeljek je župan Tone 

Predstavniki kamniške občine z občinskim tajnikom Ivom Pri-
stovnikom in Mihom Resnikom, »šefom« gostilne Pod skalo, ob 
odprtju sejma na kamniškem »štantu«. 

od 18. do 23. marca pod že 
znanim »toplatjem« predsta
vila tudi na sejmu Alpe-Adria 
v Ljubljani, ki je letos potekal 

Smolnikar v hali B/l odprl 
program predstavitve kamni
ške turistične ponudbe in pred
stavil svoj pogled na turistični 

razvoj Kamnika, pri čemer ni 
pozabil opozoriti na nekatere 
pomanjkljivosti, ki bi jih v tej 
ponudbi morali čimprej odpra
viti. Med drugim tudi to, da bi 
Kamnik čimprej dobil ustrezen 
hotel. Ta dan se je obiskoval
cem sejma predstavila gostilna 
Pod skalo. Program predstavi
tve pa je z zvoki citer spre
mljala Nada Pavšin. 

V torkovem delu programa 
se je predstavil Bistro Bi
strica in Prenočišča Špenko. 
V sredo je svojo ponudbo s 
pokušino suhomesnatih izdel
kov iz divjačine predstavila go
stilna Pri lovcu iz Laz. Žal pa 
je najavljena predstavitev go
stišča Uršič v četrtek iz ne
pojasnjenih razlogov odpadla. 
Petkov program je zelo po
pestrila atraktivna predstavi
tev dejavnosti poročne agen
cije Le Clerk iz Kamnika. V 
soboto pa so za zaključek pro
grama svoja planšarska opra
vila in običaje predstavili še 
člani Kulturnega društva Plan-
šar, Velika planina. 

Ves teden je dogajanje na 
kamniškem prizorišču spre
mljalo zelo veliko ljudi. Več o 
tem dogajanju pa prihodnjič. 

F. S. 



4 28. marca 1996 L J U D J E I N D O G O D K I Kamniški OBČAN 
Pogovor z Maksom Lavrincem, poslancem Državnega zbora 

Politika ne plemeniti človeka... 
Poslancem Državnega zbora bo letošnjo jesen potekel štiriletni mandat Ker se je naš edini poslanec Maks Lavrinc 
doslej bolj poredko oglašal na straneh Kamniškega občana, bolj pogosto ga videvamo na televiziji, smo se z njim 
dogovorih za nekoliko daljši pogovor o njegovem delu v parlamentu in o njegovih pogledih na nekatera trenutno 
aktualna vprašanja, o katerih je potekala oziroma teče razprava tudi v slovenskem parlamentu. Naš pogovor je 
potekal v poslanski pisarni v občinski stavbi, kjer je poslanca moč najti vsak drugi ponedeljek od devete do dvanajste 

Seveda beseda najprej steče o tem, kako se vo
livci poslužujejo poslanske pisarne kot oblike stika 
s poslancem in s kakšnimi vprašanji in pobudami 
prihajajo. 

Moram reči, da je bilo na začetku zelo veliko 
obiskov občanov. Predvsem zaradi tega, ker so ljudje 
pričakovali od mene, da jim lahko kaj, če tako rečem, 
neformalno pomagam. Na primer pri zaposlitvah, 
iskanju stanovanj in podobnih zadevah. Sem so jih 
privedle osebne človeške stiske. Naslednja skupina 
občanov je bila tista, ki so jo privedle sem pobude 
v zvezi z različno zakonodajo. Denimo, v času spreje-

Maks Lavrinc, poslanec Državnega zbora 
manja zakonov o pravicah žrtev vojnega nasilja so mi 
prinašali veliko pobud in predlogov. Ttetja skupina 
obiskovalcev je prihajala s pobudami in vprašanji 
v zvezi z njihovo dejavnostjo. Eden zadnjih takih 
primerov je bilo vprašanje zapore prometa zaradi 
gradnje cest v okolici Ljubljane in s tem otežena 
dejavnost našega podjetja Kambus. Na ta način sem 
lani s poslanskim vprašanjem moral izsiliti, da so 
preklicali nekatere odločitve Ministrstva za promet 
in zveze, ki so bile premalo premišljene. TAidi trenu
tno aktualne vroče teme spodbujajo posameznike, da 
se oglasijo ali pa me celo po telefonu pokritizirajo 
zaradi mojih stališč in mi predlagajo, kaj bi moral v 
parlamentu še povedati. Nekaj takih pobud je bilo 
recimo v zvezi z vojnimi veterani. 

Če te politika že ne pokvari povsem, te pa prav 
gotovo ne plemeniti. Zato pride obdobje, ko se ozreš 
nazaj in rečeš: zdaj je pa dosti... 

Marsikako pobudo sem koristno uporabil pri svo
jem delu v zboru. Npr. pri zakonodaji o izgnancih, o 
popravi krivic in podobno. 

Kakšna pa je ocena razmerja med občino in po
slancem: ali kakšne pobude prenašate v parlament 
tudi na tej ravni? 

Da ne bom izpadel preveč kritizerski, bom dejal, 
da je prvih sto dni nove občine že davno mimo. 
Jaz se vedno trudim občinskemu vodstvu sporočiti 
vsako zadevo, ki bi imela pomembne posledice za 
občino Kamnik. Ravno tako se trudim od njih dobiti 
zadeve, ki so pomembne po njihovih ocenah. Prav 
sedaj tečejo aktivnosti za oblikovanje davčne uprave. 
Obstoji možnost, da bi Kamnik dobil sedež uprave 
za javne prihodke za območje Ljubljana-okolica. 
Prav gotovo se bodo za ta sedež potegovali tudi v 
Domžalah. V takih primerih je treba delati z roko 
v roki. Seveda brez sodelovanja direktorja Republi
ške uprave, določenega lobiranja in podobnega ne 
bo šlo. Moram reči, da sem zelo dobro sodelovanje 

dosegel z nekaterimi delavci občinske uprave, recimo 
z Lojzetom Trebušakom, ki dela na področju cest. Si
cer pa moram reči, da se je lani občinska uprava še 
veliko ukvarjala sama s seboj. Spregledali so recimo 
postavko za ureditev križišča v Podgorju. Letos smo 
uspeli vnesti v proračun križišče v Podgorju, križišče 
v Mostah in cesto Kamnik- Ločica. Brez tega na tem 
področju ne bi bilo nobene investicije in državnega 
dnarja. Župana sem tudi obvestil o možnosti, da se na 
te postavke, ki sicer niso velike, lahko prenese denar iz 
drugih postavk. Poleg teh 4 milijonov na vsaki postavki 
bo moč dobiti še dodatnih 17 milijonov na osnovi pro
tokola, ki sta ga podpisala minister Gaspari in minister 
Umek. Pri uresničevanju proračuna bo potrebno še kar 
precej sodelovanja med lokalno skupnostjo in menoj 
kot poslancem, da se bodo te postavke tudi realizirale. 

Če spregovoriva o nekaterih aktualnih vprašanjih, ki 
ta trenutek najbolj burijo duhove v javnosti, potem je 
eno takih vprašanj gotovo sprememba pokojninskega 
sistema. Za kakšen bodoči pokojninski sistem se zavze
mate v državnem zboru? 

TU je predvsem pomemben pristop, ki mora biti 
tak, da ljudi ne bo vznemirjal, da bodo zadeve tekle 
počasi, preudarno in dobro preučeno. Rezultat tega 
pa mora biti pravičen pokojninski sistem, tako z vidika 
že upokojene generacije kot z vidika tistih, ki še nismo 
upokojeni. Vzemimo primer, da je nek obrtnik trideset 
let plačeval najmanjši možni prispevek, da imamo da
nes primere direktorjev, ki imajo 47.000 tolarjev bruto 
plače, ker živijo z naročilnicami, s katerimi jim firma 
zagotavlja dodatne ugodnosti. To je prav gotovo kri
vično do tistih, ki so bili ves čas zaposleni v družbenem 
sektorju in so ves čas od vseh svojih plač plačevali pri
spevke. Zato mora priti do tega, da se bo pri odločanju 
pokojnine upoštevalo ne samo 10-letno obdobje kot 
doslej, pač pa celotno obdobje delovne dobe. 

Mi sedaj ne moremo govoriti o nekem pokojnin
skem skladu, ki bi se plemenitil in nato črpal, naspro
tno, mi smo doslej prek sistema prispevkov sproti zbi
rali, kolikor je bilo potrebno. Osnova novega pokojnin
skega sklada bodo poleg tekočih vplačil zaposlenih, ki 
bodo zagotavljala neko osnovno pokojnino pri dolženi 
starosti. Npr. v Kanadi delavec pri 65. letih dobi neko 
minimalno pokojnino, kjer ni pomembno, koliko je 
delal ali ni. Drugo je tisto, kar država zapove, da morajo 
ljudje prispevati od svojih plač. Tretje je pa dodatno 
prostovoljno pokojninsko zavarovanje, ki bo omogo
čilo zavarovancem višji standard ob vstopu v pokoj. 
Denar tega sklada se bo seveda vračal v gospodarstvo 
in se oplajal. 

Precej polemik je v zvezi z vprašanjem, ali naj s tem 
skladom upravlja država ali ne. 

V sedanjem položaju je najbolj primerno, če pokoj
ninski sklad upravlja država, predvsem zaradi tega, ker 
sedaj še ne moremo, kot sem dejal, govoriti o pravem 
pokojninskem skladu, kot jih imajo zunaj. Če bi bil to 
res sklad, potem bi vsak lahko dobil samo toliko, koli
kor je vplačal. Sedanji računi pa kažejo precej drugače. 
Namreč, da ženske dobijo 1,84, moški pa 1,23-krat več, 
kot pa so vplačali, seveda v povprečju. 

Tudi sprejemanje šolske zakonodaje so spremljale 
zelo vroče polemike, ki še niso končane. Pojavljajo se 
tudi predlogi za referendum. 

Za to je že nekoliko pozno, ker je zakon sprejet 
takšen, kakršen je. Za moje pojme je zakonodaja v 
redu. Moti pa me uvedba predmeta religija in etika v 
šole, zato sem tudi glasoval proti. Tudi sam imam enega 
šoloobveznega otroka, dva pa še čakata na to. Naš šolar 
se mi dobesedno smili, ker mora tako otovorjen v šolo, 
pa čeprav je med najmočnejšimi. 

Ustreznejše bi bilo, če bi se kdo ukvarjal s tem, da 
očisti ta predmetnik in ga naredi bolj življenjskega. V 
nujnost uvedbe tega predmeta pa me minister ni pre
pričal, zlasti ko je začel govoriti, da bo s tem pomirjena 
neka strast. Sicer pa že imamo določbo, ki prepoveduje 

konfesionalnost. Že takrat se je tudi vedelo, da bodo ta 
predmet poučevali teologi, ki naj bi usposabljali samo 
za eno vero. Pa tudi ni potrebno, da vse tlačimo v 
osnovno šolo. Naj še kaj ostane za gimnazijo. 1 udi pri 
drugih predmetih bi se dalo marsikaj povedati. 

Kje so vzroki za sedanje zagate v zvezi z lastninje
njem premoženj. Ali so vzroki res samo v premalo 
učinkovitih organih odkrivanja in pregona, ali pa ste 
bili morda premalo učinkoviti tudi poslanci pri spreje
manju zakonodaje? ' 

Parlament je nekatere zadeve celo predimenzioniral 
in tako na nek način odvrnil pozornost od bistva, ki je 
v tem, da bi družbena lastnina na čimbolj pošten način 
prešla v zasebne roke. Iz muh se je delalo slone samo 
zato, da so se kovale politične točke. 

Menim, da je parlament oziroma Rejcev odbor kar 
veliko naredil na področju reševanja problemov lastni
njenja. Izidor Rejc je bil dovzeten za vse, na karkoli 
se je opozarjalo, s preoblikovanjem zakonodaje smo 
dali možnost, da se vse nepravilnosti popravijo tudi 
za nazaj. Zato sedaj ni podjetja, kjer ni pregleda tudi 
za nazaj. Zato se položaj povsod mora vrniti v prvotno 
stanje. Ne smemo pa posploševati nekaterih primerov, 
ko so podjetja dejansko »posesali« s finančnimi in 
drugačnimi transakcijami in drugimi lumparijami.Tudi 
konkretne številke so pokazale, da je v več kot 90% 
proces lastninjenja potekal povsem normalno. Pa še v 
tistih 10% je šlo pogosto za čisto strokovna vprašanja, 
kot so različna tolmačenja predpisov in podobno. Zato 
so tudi sodišča v večini primerov dala prav podjetjem, 
le v manjši meri pa je imela prav Agencija. 

Kaj pa tako imenovana luknja v premoženju, ki 
zbuja strah, da bo nekaj certifikatov ostalo kot papir 
brez vrednosti? 

Spomnil bi rad samo na tista prizadevanja nekaterih, 
na primer Podobnika, ki so hoteli vrednost tega premo
ženja še bolj napihniti. Da je treba izdati še dodatne 
certifikate in podobno. Nekateri so hoteli premoženje 
pred lastninjenjem celo podvojiti. Potem bi res imeli 
perje, ne pa vrednostne papirje. Prepričan sem, da ta 
problem sedaj ne bo velik zalogaj, zlasti, ker se bo 
lastninilo tudi del državnega premoženja. 

Bližajo se nove volitve. Veliko razprav je o potreb
nih spremembah volilne zakonodaje. Vse bolj pogoste 
so razprave, da bi bilo treba namesto sedanjega pro
porcionalnega sistema vpeljati večinski volilni sistem. 
Alije praktično sploh mogoče do volitev kaj spreme
niti? 

Po mojem mnenju bo sistem ostal tak, kot je bil, le 
z manjšimi popravki. To bodo predvsem popravki pri 
preračunavanju, kot je predlagala republiška volilna 
komisija. Gre za to, da zdajšnji sistem, čeprav je pro
porcionalen, ne zagotavlja, da če 20% volilcev Slove
nije pokloni vero eni stranki, ni zagotovljeno, da bo 
ta stranka dobila 20% poslanskih 
sedežev. To pa zaradi tega, ker je 
z neko napako v preračunavanju 
imela manjša stranka prednost in 
so bile v slabšem položaju večje 
stranke. 

Večina ljudi pa sploh ne ve, kaj 
pomeni večinski in kaj proporcio
nalni sistem. To se je zadnjič zgo
dilo celo voditeljici TV oddaje Pro 
et contra, zato je že pred oddajo 
prosila za pojasnila. 

Pravijo, da če bo večinski sistem, 
potem boste volili ljudi, kar pa ni 
res. Pri večinskem sistemu imajo 
pravico iti na volišče vse stranke 
in volitve so samo v enem krogu. 
Toliko, kot kdo dobi, pač dobi. Vze
mimo za primer občino Kamnik. 
Tista stranka, ki bi dobila en glas 
več kot prva naslednja, bi dobila 
svojega poslanca. Zato pravijo, da 
se volivce posiljuje, da izbirajo med 
zlom in manjšim zlom. Drugo pa je 
predlagani prag volitev, na primer 
5%. Če bi šel na primer jaz kot 
posameznik na volitve, nikakor ne 
bi mogel doseči praga, ki pa velja 
za celo državo. Zato bi se morali 
enako misleči ljudje iz vse države 
zbrati ali ustanoviti novo stranko 
in še doseči prag 5%. 

Za neke večje spremembe volilnega sistema so 
nuje simulacije, ki naj povedo, kaj predlagane spre
membe pomenijo. Še nekaj, večinski sistem pomeni 
tudi, da se tudi nam, Slovencem, lahko zgodi to, kar 
se je Hrvatom s HDZ, ali pa Srbom z Miloše vicem. 
Siliti ljudi v neko polarizacijo se mi zdi nepravično 
in za nobeno demokracijo to ni pametno. Zato ima 
sodnik ustavnega sodišča Krivic prav, ko govori, da 
bi šlo v takem primeru za z ustavnega vidika sporno 
zakonodajo. 

Čeprav sem tudi jaz podprl pobudo o odpravi na
cionalnih list oziroma da bi bile te marginalne, mislim, 
da stvari niso tako enostavne. Mi brez teh list na 
primer ne bomo mogli pripeljati v parlament Sivih 
panterjev ali določenega odstotka žensk in podobno. 

Morda na koncu še kakšno besedo o enoletnem 
življenju lokalnih skupnosti? 

Lahko samo rečem: katastrofa. Največ pa je pri 
tem »zamočil« Državni zbor kot celota. Ta zakono
daja je najbolj gnili kompromis med kompromisi. 
Prepričan sem, da nihče ni hotel tega, kar imamo 
sedaj. To je tipičen primer, da se ne sme tako po
membnih zadev delati na hitro. Tudi z rigoroznim 
rezom med državo in občino smo naredili grozljivko. 
Del uprave smo razbili po resornih ministrstvih, da ni 
bilo več nobenega pravega nadzora nad delom ljudi 
v občinah in podobno. 

Se v parlamentu pripravljajo kakšne spremembe 
te zakonodaje? 

To, kar so pripravili župani mestnih občin, je zbir 
sebičnih želja oblastiželjnih ljudi. Ljubljana se kot 
glavno mesto ne more primerjati z vsemi ostalimi. 
Zato bi rabili zakon o glavnem mestu. Ne more pa 
na primer imeti Slovenj Gradec, ki šteje 20.000 pre
bivalcev, ne vem kakšna pooblastila. Mi imamo pa 
28.000 prebivalcev, pa bomo to zanemarili. To ne gre. 
Menimo, da bi morali to urediti tako, da bi, recimo, 
občinam z večjim številom prebivalstva država od
stopila določene pravice. Pokrajina bi lahko imela še 
dodatne prenesene pravice. Ljudje na takih območjih 
ali občinah naj bi se sami odločali, kaj potrebujejo 
npr. na področju šolstva, kulture in podobno. Pri nas 
bi se morali ljudje sami odločiti, da bomo najprej 
naredili šolo v Šmartnem, potem vrtec, nato je na vrsti 
telovadnica, potem se bomo pa zmenili, kaj bomo 
naredili s kulturnim domom. Tega ne more nekdo z 
nekimi vatli in šablonami določati v Ljubljani. 

FRANC SVETEU 

Iz krajevne skupnosti Šmartno 

S samoprispevkom za boljši jutri 
Prizadevni krajani Krajevne 

skupnosti Šmartno se bodo po 
petih letih ponovno odločali 
za uvedbo krajevnega samopri
spevka za sofinanciranje izvaja
nja sprejetih petletnih programov 
dela na območju KS Šmartno v 

Tuhinju. Referendum bo v nede
ljo, 14. aprila, od 7. do 19. ure, na 
običajnih glasovalnih mestih. 

S sredstvi, zbranimi z novim sa
moprispevkom, bodo uredili ce
ste, kanalizacijo, telefonijo, kabel
sko televizijo, nekaj denarja bo 

Razširitev pokopališča in prenova mrliške vežice sta bili največji 
investiciji v preteklem petletnem obdobju. 

namenjenega vzdrževanju že ob
stoječih objektov v krajevni sku
pnosti, delček pa tudi sofinancira
nju programov delovanja društev, 
organizacij, varovanju okolja in 
delovanju organov krajevne sku
pnosti. 

Pred referendumom za uvedbo 
novega samoprispevka za obdo
bje od 1. 5. 1996 do 30. 4. 2001 
je predsednik sveta Krajevne sku
pnosti Šmartno Franc Modrijan 
za naše bralce predstavil sadove 
iztekajočega se samoprispevka v 
obdobju od 1. 5. 1991 do 30. 4. 
1996. S pomočjo samoprispevka, 
z lastnimi sredstvi, delom in tudi 
s pomočjo Občine Kamnik so 
v zadnjih petih letih v Krajevni 
skupnosti Šmartno razširili poko
pališče, prenovili mrliško vežico, 
postavili lopo za orodje, zgradili 
šest avtobusnih postajališč, posta
vili dve pokriti postajališči, zgra
dili cesto v vasi Kostanj in Sidol, 
začeli rekonstrukcijo ceste v vas 
Stebljevek, nadaljevali z izgradnjo 
cest v vasi Gradišče, Hruševka -
Ravne, Hruševka - Praproče. S po

močjo sklada stavbnih zemljišč so 
začeli rekonstrukcijo vodovoda v 
vaseh Buč, Šmartno in Stebljevek. 
Začeli so tudi z napeljavo novih 
vodovodov v zaselku Podbreg in 
Praproče in s kanalizacijo oz. od
vodom meteorne vode v Buču in 
Sidolu. Sredstva so uporabili tudi 
za vzdrževanje objektov in pomoč 
društvom, delujočim v Krajevni 
skupnosti Šmartno. Franc Modri
jan poudarja, da so s samoprispev
kom prav gotovo uresničili oz. 
presegli naloge, ki so si jih zadali 
ob razpisu samoprispevka. Seveda 
se zavedajo, da brez lastnih sred
stev in dela ter seveda pomoči Ob
čine Kamnik to ne bi bilo mogoče, 
zato se zahvaljujejo vsem za po
moč in upajo, da bo sodelovanje 
tudi v bodoče obrodilo sadove. 

Najbolj so krajani Šmartnega 
ponosni na novo osnovno šolo, ki 
bo v letošnjem letu dograjena in 
upajo, da bo v njej že letos po
tekal pouk. Pri tem aktivno so
deluje tudi predsednik sveta kra
jevne skupnosti Šmartno Franc 
Modrijan, saj je tudi član gradbe
nega odbora. 

VERA MEJAČ 

Sklep o razpisu referenduma za uvedbo krajevnega 
samoprispevka za območje KS Šmartno v Tuhinju 

Za območje KS Šmartno v Tuhinju se razpisuje referendum za 
uvedbo samoprispevka v denarju za sofinanciranje izvajanja spre
jetih petletnih programov dela na območju KS Šmartno v Tuhinju. 

Referendum bo v nedeljo, 14. 4. 1996, od 7. do 19. ure, na 
običajnih glasovalnih mestih. 

Sredstva, zbrana s samoprispevkom, se bodo uporabila: 
- 80% za ureditev cest, kanalizacije, telefonije in kabelske televizije, 
-15% za vzdrževanje že obstoječih objektov v KS, 
- 5% za sofinanciranje programov delovanja društev, organizacij, 
varovanje okolja, delovanje organov KS. 

• 

Skupna vrednost programa znaša, po cenah konec leta 1995, 
40,000.000 SIT. 
S samoprispevkom bo zbranih 16,000.000 SIT. 

Z referendumom se bodo krajani izrekli o uvedbi 2% samopri
spevka za obdobje petih let, in sicer: od 1.5. 1996 do 2001. 
S sredstvi samoprispevka, ki se bodo zbirala na posebnem ra
čunu, bo upravljal Svet KS Šmartno v Tuhinju, kije odgovoren za 
zbiranje in pravilno namensko uporabo sredstev. 
Svet KS je dolžan o zbranih in porabljenih sredstvih najmanj enkrat 
letno poročati na zboru krajanov. 
Pravilnost obračunavanja in odvajanja samoprispevka kontrolira 
Agencija za plačilni promet, nadzorovanje in informiranje RS ter 
Republiška uprava za javne prihodke - izpostava Kamnik, v okviru 
svojih pristojnosti. 
Referendum vodi volilna komisija KS Šmartno v Tuhinju, pri čemer 
smiselno uporablja določila zakona o lokalnih volitvah in določila 
zakona o referendumu in o ljudski iniciativi. 
Pravico do glasovanja imajo vsi občani, ki so vpisani v volilnem 
imeniku s stalnim bivališčem v KS Šmartno v Tuhinju in so starejši 
od 18. let oziroma starejši od 15 let, če so v delovnem razmerju. 
Na referendumu glasujejo krajani neposredno in tajno z glasovni
cami, na katerih je naslednje besedilo: 

Krajevna skupnost Šmartno v Tuhinju 
GLASOVNICA 

Na referendumu dne 14. 4. 1996 za uvedbo samoprispevka v 
denarju za dobo 5 let, tojeod1.5. 1996 do 30. 4. 2001, za finan
ciranje ureditve cest, kanalizacije, telefonije in kabelske televizije ter 
ostalih dejavnosti po programu krajevnega samoprispevka, 

ZA 
glasujem 

(pečat) 
PROTI 

Tisti, ki glasuje, izpolni glasovnico tako, da obkroži "ZA«, če se 
strinja z uvedbo samoprispevka, in »PROTI«, če se z uvedbo 
samoprispevka ne strinja. 
Sredstva za izvedbo referenduma zagotovi. KS Šmartno v Tuhinju. 
Zavezancem se plačani zneski krajevnega samoprispevka odšte
vajo od osnove za dohodnino (7. člen zakona o dohodnini, Uradni 
list RS, št. 71/93, 2/94, 7/95). 
Poročilo o izidu referenduma in po uspešno izvedenem referen
dumu tudi sklep o uvedbi krajevnega samoprispevka se objavita 
v Uradnem listu RS. 

Predsednik 
Sveta KS Šmartno v Tuhinju 

Franc Modrijan I. r. 
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70 let skavtstva in gozdovništva v Kamniku (4. del) 
Dijaki klasične gimnazije v Ljubljani so bili pobudniki, da je prišlo 

leta 1922do ustanovitve prve skavtske skupine v Sloveniji. Naslednje 
leto je bila ustanovljena Župa skavtov v Sloveniji (po letu 1929 tudi 
Dravska skavtska župa). 

Tudi v Kamniku se je zami
sel o ustanovitvi skavtske skupine 
porodila med Šolajočo mladino. 
Med pobudniki za ustanovitev je 
bil g. Viktor Repanšek: »Ko sem 
končal ljudsko šolo v Kamniku, 
nisem mogel takoj nadaljevati šo
lanja v Ljubljani. Počakati sem 
moral še dve leti, da so se stvari 
nekako uredile in da sem pri
šel v Ljubljano. Takoj ob mojem 
prihodu v Ljubljano sem začel 

planinke. Ga. Sonja Šubic se spo
minja: »Skavt Derok je uredil, da 
smo se lahko srečevali v dveh so
bah v Smodnišnici. Spomnim se, 
da so bile v sobah nizke omare, v 
njih smo imeli spravljene šotore. 
Sobe je bilo treba čistiti. Posebej 
težko je bilo pozimi, ko je bilo 
treba, kljub mrazu, ribati leseni 
pod. Sestanki so bili navadno ob 
nedeljah. Takrat je delo v Smo
dnišnici počivalo in mi smo imeli 
dovoljenje, da smo mimo vratarja 

Skavti in planinke v Kamniški Bistrici leta 1931. Na sliki so 
razpoznavni: Oskar Ličen, Karel Preselj, Drago Nerima, Drago 
Hajek, lika Preselj, Sonja in Edvarda Jer nikar, Mici Hajek, Vera 
Metelen, Jože Pogačar, Viktor Repanšek, Tone Petek in dr. 

Simbol skavtstva je lilija. Ta 
spominja na srednjeveške viteze. 
Okoli leta 500je Artur postavil 
pravila za viteze okrogle mize. 
Sanjaškeprigode vitezov očarajo 
vse otroke in spodbujajo nji
hov čut za moralo. Viteški zako
nik je vključeval čast, samodisci
plino, vljudnost, pogum, smisel 
za druge glede dolžnostim služe
nja ter pobožno vero kot vodnico 
obstajanja. (R. Baden Porvell) 

šli v svoje prostore. Sestanek smo 
začele s skavtsko himno Plamen 
se diže. Sestanki navadno niso bili 
dolgi.« 

Organiziranost stega 
Temeljna enota je bil fantovski 

ali dekliški vod. V vodu je bilo od 
6 do 10 članov (članic). Vod je 
imel svojega vodnika - vodnico in 
namestnika - namestnico. Najbolj 
zanimiv del skavtskega življenja 
se je odvijal v vodu. V vodih je 
bila samo vzgoja in vzgoja sovr
stnikov bistveni element skavtske 
metode. Vsak vod je imel svoj to
tem. To je bila žival ali rastlina, po 
kateri je vod dobil svoje ime.Tako 
je v kamniškem stegu med fanti 
bil tudi vod Sokolov, ki ga je Franc 
Ulčar (v začetnem obdobju pred 
1930), pri dekletih pa npr. vod 
Nageljnov, ki ga je v začetnem 
obdobju vodila Valči Božič. Vodi 
so od časa do časa organizirali 
izhode s prenočitvijo v naravi. To 
za fante in dekleta, stare 12 let, ni 
bila majhna stvar. Enega od takih 
podvigov se ga. Minka Malic (roj. 
Cerar) spominja: »Veliko mojih 
prijateljic je bilo med planinkami 
(skavtinjami). Od mojega očeta 
so si izprosile, da so lahko tabo
rile na naši parceli v Tuhinjski do
lini. Iz radovednosti sem se jim 
pridružila. Ko smo prišle na dogo
vorjeno mesto, smo postavile dva 

zbirati informacije o tem, kaj so 
skavti, kaj so taborniki (gozdov-
niki). Takrat v Kamniku ni bilo 
ne enih ne drugih. Po temeljitem 
poizvedovanju sem se nekako 
bolj navdušil nad skavti. O tem 
sem govoril tudi drugim mojim 
vrstnikom v Kamniku, seveda pa 
jaz, kot fant med 12. in 13. letom, 
nisem mogel biti formalni ustano
vitelj. Za to sem moral imeti pod
poro starejših somišljenikov. Vse
kakor sem bil med prvimi člani 
skavtske organizacije v Kamniku, 
neizpodbitno pa je tudi to, da sem 
bil pobudnik za njeno ustanovi
tev.« 

Gamsov steg (lokalna skavtska 
organizacija) kamniških skavtov 
in planink je bil ustanovljen 6. 
3.1926. Pomoč pri ustanovitvi je 
nudila Smodnišnica z upravnim 
kadrom. Takrat je bil upravnik 
Smodnišnice J. Derok. Imel je 
dva sinova, ki sta bila oba privr
žena skavta, še posebej Koko, ki 
so ga Kamničani lahko videvali 
v mestu v skavtski uniformi in 
klobuku ali pa na konju. Stare
šinstvo je prevzel Lado Prohinar, 
tudi sam uslužbenec v Smodni
šnici. Uprava Smodnišnice je dala 
skavtom na razpolago tudi pro
store. Ti prostori so postali sredi
šče skavtskega življenja. Fantom 
so se priključila tudi dekleta, ki so 
se za razliko od fantov imenovale 

šotora. Izbor lokacije pa ni bil naj
boljši, kar se je pokazalo kasneje, 
ko se je ob slabem vremenu voda 
zlivala po pobočju k našima šoto
roma. 

Pod šotorom sem se poču
tila kar malo utesnjeno. Dekleta 
so si hrano pripravile same nad 
ognjem in v kotličku. Meni se 

vodil starejši »volk Akela« (vzeto 
iz knjige Življenje v džungli). Po
dobno kot dečki so se čebelice 
združevale v roje. To je bila neka
kšna predpriprava za vstop med 
skavte (izvidnike) in planinke. 

V skavtski organizaciji je bilo 
vse strogo določeno. Snov, ki se je 
predelovala na sestankih, je bila 

Skavtizem je igra za otroke, ki jo vodijo otroci, v kateri večji 
bratje lahko mlajšim ustvarijo vedro okolje, ko jih opogumljajo k 
zdravim aktivnostim, ki jim bodo pomagale razviti njihovo rodolju-
bje. Najmočnejša privlačnost skavtizma tiči v proučevanju narave in 
poznavanju gozdov. Skavtizem se ukvarja z osebo - s posameznikom, 
ne z množico in goji tako intelektualne darove kot tiste čisto fizične 
ali moralne. (R. Baden PorvelI) 

je tista jed zdela premalo slana. 
Najbolj pa me je bilo strah po
noči, ko sem stražila v taboru. 
Prestrašilo meje skovikanje čuka. 
Verjela sem v ljudsko verovanje, 
da skovikanje čuka ne prinese nič 
dobrega. Drugega dne sem odšla 
domov. Seveda je treba stvar prav 
razumeti. Mnogim od tistih de
klet je bil tak način življenja všeč 
in so v tem uživale. Jaz pa se v nji
hov način življenja nisem mogla 
vživeti, tako kot se nikoli nisem 
mogla prav vživeti v planinarje-
nje, sem pa nasprotno temu zelo 
uživala v drugih športih - npr. v 
igranju tenisa.« 

Več vodov se je pri fantih zdru
žilo v četo, ki jo je vodil četovodja 
ali pa njegov namestnik, pri de
kletih pa so se vodi združevali v 
kolo. 

Najmlajši so bili organizirani 
kot volčiči v krdelih. Krdelo je 

natančno določena in na koncu se 
je točno vedelo, kaj bo treba po
kazati na izpitu. Ga. Ančka Ver-
dnik se spominja, kako je opra
vljala svoj prvi izpit: »Naša kolo-
vodkinja je bila Sonja Jevnikar. 
Do nas je bila zelo stroga in zah
tevna. Pri njej smo opravljale tudi 
različne izpite. Najbolj mi je ostal 
v spominu izpit iz skavtskih vo
zlov. To je bilo treba vse praktično 
pokazati. Delale smo tudi izpit iz 
prve pomoči ali pa iz gibanja po 
terenu in orientacije. Sonja je na 
izpitih uporabljala listke, na ka
terih so bila teoretična vprašanja 
pa tudi praktične naloge. Vem, da 
sem se teh izpitov zelo bala in 
vendar sem jih zelo rada delala, 
ker je po vsakem izpitu v meni 
zrasla samozavest.« 

(se nadaljuje) 
DANIJEL BEZEK 

Za Tunjščico: Zastavonoša Tone Ulčar (Ris), pred njim stego-
vodja France Ulčar (Tarzan), na tleh sedi Leo Homar, s klobukom 
starešina Alojzij Petertin (Batog), poleg njega starešina Alojzij 
Čeh. Na štoru sedijo od spredaj proti koncu: Jure Jeglič, Drago 
Sterle, Milan Trpine, Tone Železnik, Bogdan Peterlin, France 
Bremšak, Jože Kastelic, Mato Završnik in zadnji Ivo Vebar. 

Pismo g. Jožka Kramarja z Nove Gvineje 

Naš rojak iz 
gradi šolo v 
Kundiawo 

Bralci se gotovo še spomi
njajo zapisa v Kamniškem ob
čanu iz lanskega poletja, ko je 
svojo rojstno Šmarco po dol
gih letih spet obiskal Jožko Kra
mar, misijonar salezijanec. Ta
krat nam je obljubil, da bo ob 
vrnitvi na novo Gvinejo sporo
čil, kje bo nadaljeval svojo misi
jonarsko pot. Konec februarja je 

Vsem občanom čestitamo ob 

občinskem prazniku in želimo 

vesele in blagoslovljene 

velikonočne praznike! 

Slovenski krščanski demokrati 

na Kamniškem S K D 

Šmarce 
gorovju nad 

svojo obljubo izpolnil. Oglasil se 
je iz Kundiawe v provinci Simbu 
v Papui Novi Gvineji. 

Med drugim piše: 
»Spoštovani g. France! Ko 

sem se v septembru preteklega 
leta vračal na Papuo Novo 
Gvinejo, sem vam obljubil, da 
vam bom opisal moje potova
nje in naš položaj med ljud
stvom Simbu, na gorovju nad 
2000 m. To ljudstvo je iz prete
klosti znano po svoji napadalno
sti. Jaz pa sem jih na moje pre
senečenje našel zelo prijazne in 
gostoljubne«. 

Kramarjevo potovanje je tra
jalo kar cel mesec. Po dvote
denskem postanku v Rimu in 
srečanju salezijancev z Daljnega 
vzhoda na filipinskih otokih je 8. 
novembra prispel na letališče v 
Kundiawo na Novi Gvineji. Čez 
dobro uro sta bila z Italijanom 
Savinom, ki je njegov sodelavec 
»na kraju, kjer bova gradila to
pel domek za mladino, ki ne 
ve, kam pripada.« Oblast jim je 
prepustila za gradnjo misijonske 
postojanke s tehničnim centrom, 
parcelo ob gorski reki Baravagi, 
na polovici poti med mesti Ha-
gen in Kundiawa. 

Konec januarja je bila pod 
streho že prva šolska zgradba. 
Pri delu jim je pomagalo tudi 

Delovanje MZKaritas 
Kamnik v letu 1995 

MŽ Karitas Kamnik povezuje več župnij v občini Kamnik 
v dobrodelno laično ustanovo, ki po svojih možnostih odgo
varja na stiske ljudi. 

Področja delovanja so različna. V letu 1995 smo predvsem 
posvečali pozornost socialno ogroženim. Na mesec je pomoč 
prosilo povprečno 27 družin (13 do 48), to je približno 168 
ljudi,7 posameznikov (4 do 10), 9 begunskih družin. Razdelili 
smo povprečno 34 paketov (22 do 45) na mesec. Begunskim 
družinam smo do sedaj nudili samo krompir, zanje je skrbel 
RK. 

MŽ Karitas Kamnik 30. 3. 1996 ob 9. uri organizira tečaj 
izdelovanja belokranjskih pisanic v reroučni učilnici na Šutni. 
Informacije in prijave po telefonu 813-907. 

Naša pomoč je bila v obliki hrane, obleke, obutve in drugih 
življenjskih potrebščin. Pomagali smo tudi pri plačevanju 
položnic, pri nabavi kurjave. Razdelili smo več rabljenih 
gospodinjskih aparatov in kosov pohištva.Tretjino pomoči v 
hrani smo dobili od Škofijske Karitas Ljubljana. 

Pri našem delu zelo dobro sodelujemo z RK in s Centrom 
za Socialno delo (CSD). Dvakrat smo poslali pomoč v Bosno 
(en kamion s pomočjo RK). 

Veliko skrb posvečamo pomoči ostarelim, osamljenim in 
invalidom. 

V preteklem letu smo organizirali več prireditev in proslav 
ter predavanj. Obisk je bil povsod dober, kar potrjuje kvali
teto naših prireditev. 

Denarno pomoč smo dobili z dotacijo Občine, z darovi 
posameznikov, od izkupička nekaterih prireditev itd. Večina 
denarja je bila porabljenega za nakup osnovnih življenjskih 
potrebščin in za plačevanje nujnih računov (kosilo v šoli, 
elektrika, kurjava) nekaterim socialno ogroženim. 

Vsi člani Karitas smo opravili vsa dela brezplačno. Trudili 
smo se, da imamo najprej mi življenje v sebi (v veri), ki smo 
in ga še bomo delili potrebnim. 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste nas kakorkoli podprli 
pri našem delu. Hvala kamniškemu občanu in CATV-Impulz 
za brezplačno oglaševanje, Srednji šoli Rudolfa Maistra, ki 
nam nudi brezplačno svoje prostore. Hvala vsem, ki ste 
zastonj opravili številne prevoze hrane in drugih stvari. 

MŽ Karitas Kamnik nima svojih prostorov. Nesebično 
nam svoje prostore in svoj čas nudijo sestre Uršulinke. Hvala 
vam! 

Ogromno svojega dela posvetijo člani Karitas, tudi po 
nepotrebnem pranju umazanih oblek, ki jih nekateri prine
sejo. S hvaležnostjo sprejemamo vsak dan (povpraševanja je 
veliko), vendar naj bo vse lepo zloženo in CISTO. 

Hvala vsem, ki se tudi posamezno, neopazno odzivate 
pomoči bližnjim. »Moj čas je tudi zate« - naj nas te besede 
spremljajo vse leto, da poiščemo okrog sebe ljudi, ki so po
trebni pomoči: 

- da bi jih sprejeli, najprej kot ljudje, jim prisluhnili, 
- da bi se srečali z njimi s srcem, 
- da jim ponudimo roko, sebe v pomoč in jim prižgimo 

kanček KARITAS - LJUBEZNI v njihovih srcih. 
METKA MALI 

pet močnih fantov, domačinov. 
To bo strokovna šola za mladino, 
ki je končala srednjo šolo, pa 
nima možnosti zaposlitve. Zato 
so najprej uredili prostore za mi
zarsko in avtomehanično delav
nico. Pred mesecem dni je šola 
že sprejela prvih 40 gojencev. 

»Morda bo kdo vprašal, ko
liko denarja imava na razpo
lago,« pravi Jožko Kramar v svo
jem pismu. »Do sedaj nič! Toda 
kar je več kot materialna sred
stva, je zaupanje v dobroto ljudi. 
To je za nas več vredno, kot vsa 
materialna sredstva, naložena v 
bankah.« 

Domačini jima zelo radi po
strežejo s tropskim sadjem in 
jima pomagajo. 

Medtem ko so noči kar prije
tne, pa so dnevi zelo vroči in po
vzročajo opekline, ki jih Kramar 
na ravnini in ob obalah še ni do

živel. Čeprav so bili pripadniki 
ljudstva Simbu na začetku tega 
stoletja, zelo bojeviti ter strah in 
trepet teh gorskih pokrajin, je 
danes med njimi že veliko kato
ličanov. To se opazi tudi ob nede
ljah, ko nihče ne dela in se ljudje 
v veselem razpoloženju zbirajo 
okrog cerkva sredi vasi. 

Čeprav imajo Simbu lastni je
zik, uradno in v šolah rabijo jezik 
pidžin, ki je jezik Papue Nove 
Gvineje in ki ga Jožko Kramar 
pozna že iz Rabaula. »Tu se 
počutim doma in med svojimi 
prijatelji, kakor kjerkoli na Go
renjskem, saj se Kamniški ob
čan znajde povsod...!« zaklju
čuje svoje pismo Jožko Kramar 
in lepo pozdravlja vse bralce Ka
mniškega občana! 

FRANC SVETELJ 

Tržnica v Kundiavri 
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IZ SKD 
Obisk vodstva SKD v 
občini Kamnik na 
občinski praznik 29.3.96. 

Ob prvem praznovanju no
vega občinskega praznika, za ka
terega proglasitev smo se kamni
ški krščanski demokrati še po
sebej zavzemali, bo naše mesto 
obiskal vrh SKD. Obisk se bo 
pričel ob 8. uri v tovarni Titan, 
kjer bo goste sprejel g. Jože Ber-
lec, direktor tovarne in član OO 
SKD Kamnik. Ob 9.30 bodo vi
soki gostje na obisku pri žu
panu g. Smolnikarju in načelniku 
upravne enote g. Mihu Novaku, 
članu OO SKD in zadnjemu, 
zelo uspešnemu predsedniku IS 
Skupščine občine Kamnik. 

Po krajšem ogledu mesta (ob 
10.30), zraven so vabljeni vsi ob
čani, ter frančiškanskega samo
stana (ob 11.00) bo ob 11.30 sle
dil obisk v Kemostiku v Meki
njah. Tam bo direktor g. Marko 
Štebe predstavil njihovo podje
tje. V Kemostiku bo tudi tiskovna 
konferenca. Po krajšem srečanju 
s člani OO SKD Kamnik in SKD 
svetniki bodo gostje nadaljevali 
obisk v še dveh občinah naše re
gije, v Vodicah in Šenčurju. 

Vi vprašujete, SKD 
odgovarja 

Volitve v krajevne svete bodo 
v kamniški občini po vsej ver
jetnosti konec letošnjega maja. 
Slišati je, da politične stranke 
pri predlaganjih kandidatov za te 
volitve ne sodelujejo. Je kaj re
snice v teb trditvah? 

Novo v socialdemokratski stranki 

Srečanje predsednikov 

odborov SDSS 

iz kamniškobistriškega območja 
10. marca so se v Domžalah sestali predsedniki odborov 

iz Lukovice, Domžal, Mengša in Kamnika. Na sestanek so 
bili povabljeni tudi predsedniki iz Vodic, Moravč in Dola pri 
Ljubljani, torej ostalih treh novonastalih občin na kamniško
bistriškem področju. Sestanek je bil sklican zaradi sodelova
nja pri izvedbi zakonodajnega referenduma, ki ga je vložila 
SDSS. Z njim želimo preveriti voljo državljanov, da se uvede 
večinski sistem volitev. 

Predsedniki so se dogovorili, da bodo s pomočjo sosvetov 
upravnih enot v Domžalah in v Kamniku naredili vse po
trebno, da bo zbiranje podpisov potekalo brez problemov in 
zastojev. Posebno pozornost bodo posvetili vsem tistim, ki se 
bodo s svojim podpisom pridružili akciji. V ta namen bodo 
potekale javne predstavitve večinskega volilnega sistema v 
vseh občinah na kamniškobistriškem področju. Te predstavi
tve bodo na prostem in bodo prijetna popestritev pomladnih 
dni. Na koncu sestanka so se razšli z dogovorom, daje zbira
nje podpisov za zakonodajni referendum začetek plodnega 
sodelovanja na kamniškobistriškem območju, saj želijo razši
riti sodelovanje tudi na druge vsebine. Morda pomeni takšen 
odgovor ponovno obujanje ideje o centralni slovenski regiji, 
ki je bila pred nekaj leti že zelo aktualna. 

ANGELCA KUTNER 

Predsedniki Roman Kurmanšek (Domžale), Tomaž Štebe 
(Mengeš), Igor Podbrežnik (Kamnik) in Anton Dolenc (Lu
kovica) med pogovorom (od leve proti desni) 

Ob kamniškem 
prazniku, ki je 
rojstni dan slo
venskega generala 
Rudolfa Maistra, 
želimo vsem ob
čanom mnogo po
guma in dobre vo-

\yi \} Ije za premago-
w 3 J — / O vanje naporov v 

prid slovenske 
države; obenem voščimo prijetno 
velikonočno praznovanje, ki naj 
vse duhovno bogati. 

SLS - PODRUŽNICA KAMNIK 
IN POSLANSKI KLUB 

Odgovor: 
Na teh volitvah se bodo volili 

posamezniki, ne stranke! Po za
konu kandidate za člane krajev
nega sveta v posamezni volilni 
enoti lahko s podpisovanjem do
loči skupina najmanj 10 volivcev, 
ki imajo stalno prebivališče v tisti 
volilni enoti. Neka krajevna skup
nost bo imela lahko tudi več vo
lilnih enot. Tudi kandidati morajo 
imeti stalno prebivališče v volilni 
enoti, kjer bodo kandidirani. 

Iz tega sledi, da kandi
date lahko predlaga katerakoli 
skupina, seveda tudi politične 
stranke. To lahko storijo na opi
sani način, lahko pa tudi po nji
hovih pravilnikih, npr. pri SKD: 
na volilnih zborih članstva ali na 
sejah občinskega ali krajevnega 
odbora SKD. Na vseh teh mo
rajo biti prisotni vsaj trije člani 
SKD (oz. trije člani odbora) s 
stalnim prebivališčem v določeni 
KS. Za tako predlagane kandi
date ni nujno, da so člani stranke 
predlagatelja oz. člani kakršne
koli stranke sploh. 

Do kdaj in s katerimi podatki 
bo potrebno predložiti volilni ko
misiji vsake KS predloge kandi
datur? 

Odgovor: 
Predlogi kandidatur se vložijo 

pisno najpozneje 45 dni pred 
dnem volitev. Morajo pa vsebo
vati oznako volilne enote in ime, 
priimek, datum rojstva, poklic in 
delo, ki ga opravlja ter naslov 
stalnega prebivališča kandidatov 
in ime in priimek ter naslov stal
nega prebivališča predlagateljev 
(običajno vsaj 10) in njihove pod
pise. Predlogu je treba priložiti 
tudi pisna soglasja kandidatov. 
Vsaka skupina volilcev lahko do
loči največ toliko kandidatov, ko
likor članov KS se voli v Jisti vo
lilni enoti. 

Po zakonu sedanji krajevni 
sveti določijo volilne komisije za 
vsako KS (predsednika in dva 
člana in njihove namestnike). Vo
lilne komisije pa potem imenu
jejo za vsako volišče volilni od
bor, ki skrbi za dejanski potek 
volitev. Kaj storiti, da bo sestava 
teh komisij in volilnih odborov 
čimbolj pluralna, da ne bo v njih 
morebiti še v naprej prevladovala 
že preživeta 45-letna opcija? 

Odgovor: 
Tu bi morale biti stranke slo

venske pomladi obstoječim kra
jevnim svetom v veliko pomoč. 
Med ljudmi, ki ne bodo kandidi
rali v nove svete, naj bi izbrale 
oz. pomagale izbrati najboljše in 
jih predlagati še sedanjim krajev
nim svetom za člane volilnih ko
misij oz. volilnih odborov (delo 
teh vseh je tudi honorirano). 

Prvi prispevek pripravil 
MARKO MAGISTER, 

drugega 
MILAN WINDSCHNURER, 

predsednik oz. tajnik 
OO SKD Kamnik 

Naravno, kemija pa le za zdravilo! 

Vrtičkarji in pridelovalci 
zdrave hrane, pozor! 

Veliko lepega bi lahko zapisali 
o srečanju, ki so ga Zeleni Ka
mnika pripravili 8. marca 1996 v 
gostišču Planinka. »Zelene« Ka
mnika, z Dragico Friedl na čelu, 
so se potrudile, da so številne 
obiskovalke in obiskovalci veliko 
izvedeli o zdravi presni hrani, jo 

nakupa zelenjave in sadja, ki nam 
ga je omogočil »TROPIC« na tr
žnici in ob denarni podpori na
šega župana, je bilo srečanje res 
takšno, kot si ga še želimo! 

»Odtrgaš, odbereš, izruvaš, 
opereš in - poješ«! Tako prepro
sto je to, če vemo, kako zdrava 

Vabljeni v torek, 2. aprila 1996, ob 18. uri v dvorano nad kavarno 
Veronika na zanimiv pogovor o: 
** PRIPRAVI NARAVNIH GNOJIL (Ana Marija SLABE) 
** BIO PRIPRAVKIH ZA UNIČEVANJE ŠKODUIVCEV (Dra
gica FRIEDL) 
** KEMIČNI SREDSTVIH ZA VARSTVO RASTLIN IN NJI
HOVI PRAVILNI UPORABI (dr. Marta CIRAJ) 

poskusili in se vsi po vrsti prepri
čali, kako slastna je! Da ozdravju 
sploh ne govorimo! Po zaslugi 
g. Laloviča, ki nam je ponudil 
svoje prostore v Planinki, trgo
vini Napredek iz Domžal in Gros 
z Bakovnika, ki sta prispevali ve
liko »sončne« hrane, ugodnega 

je naravna, presna hrana! Ta 
sončna, živa hrana vsebuje vse, 
kar naše telo potrebuje za svoj 
obstoj. Če k zapisanemu dodamo 
še vedenje o naravni pridelavi te 
hrane - potem smo na pravi poti! 
Da bomo s hrano, ki jo bomo pri
delali in čimbolj naravno (nepre

delano) zaužili, zares ohranjali 
svoje zdravje! 

Da bi naše želje o včdenju na
ravne pridelave hrane uresničili, 
smo se Zeleni Kamnika odločili 
za ponovno srečanje! 

Vrtičkarji iz Kamnika in oko
lice bodo prav gotovo z veseljem 
prisluhnili, kako svoje vrtove 
oplemenititi z naravnim gnojilom 
in kako jih obvarovati pred ško
dljivci. Morda bodo to srečanje 
izkoristili za združitev v ljubitelj
sko društvo! 

O pretirani in nepravilni upo
rabi kemičnih sredstev za varstvo 
rastlin se zadnje čase v Sloveniji 
veliko govori in piše. Po »zaslugi« 
dr. Marte Ciraj, ki ugotavlja, da je 
stvarnost, žal, takšna, da je »zdra
vilno« varstvo rastlin nujno po
trebno. Vendar ne tako, da se ra
stline škropi »kar na pamet« in 
za »vsak primer«, ne da bi razmi
šljali o posledicah za okolje, za 
zdravje ljudi in živali! Da bi opo
zorila na ekološko primerno var
stvo rastlin, je odstopila z mesta 
glavne republiške inšpektorice za 
kmetijstvo, gozdarstvo, lovstvo in 
ribištvo. Prav gotovo ji bo 
zanimivo prisluhniti. «7 1 ej?' 
Vabljeni! ffltff 

Rttmttč4<t 

Občni zbor Društva 
narodnih noš v Komendi 

Dvaindvajsetega februarja 
1996 so člani Društva narodnih 
noš na Komendskem na svojem 
tretjem občnem zboru povlekli 
črto pod dogajanji v letu 1995. 
Bilo je uspešno in razgibano, 
usmerjeno k delovanju v novih 
razmerah. Zbor je potekal v pro
storih Glavarjeve bolnice v Ko
mendi. 

Prisotnih je bilo 58 članov od 
115, kolikor jih šteje društvo, 
kar je glede na to, da je včla
njeno v društvo tudi 15 otrok, 
izreden uspeh. 77 članov je iz 
komendske fare, 38 članov pa 
iz drugih krajev Slovenije (Do-

društva v narodnih nošah ude
ležili mednarodne parade naro
dnih noš v Beljaku (Avstrija), 
slovesne maše v Komendi ob 
sprejemu kandidatov v Malte
ško bolniško službo, Dneva na
rodnih noš v Kamniku, slove
sne maše v Komendi ob držav
niškem obisku princa Fra An-
dre Bertie, prireditve konjeni
škega kluba v Komendi ob pra
znovanju 40. obletnice obstoja, 
dobrodelne prireditve v Domža
lah, slavnostne maše v ljubljan
ski stolni cerkvi ob imenovanju 
nuncija za Slovenijo... Izpeljali 
smo tudi akcijo za cerkvene or-

Za ljubitelje narodnih noš pa še naslednje obvestilo: 
Društvo narodnih noš na Komendskem pripravlja večer narodnih 

plesov, pesmi in šeg po legendi »Ajdovska deklica«, v soboto, 20. 
aprila, ob 20. uri v Kulturnem domu v Komendi. Nastopili bosta mlada 
folklorna skupina iz Komende in skupina OZ AR A iz Kranja, s petjem 
starih narodnih pesmi pa bodo program popestrile domače pevke v 
narodnih nošah. Vabljeni! 

beno, Domžale, Hudo pri Tržiču, 
Kamnik, Lahovče, Laze v Tuhi
nju, Ljubljana, Loka pri Mengšu, 
Lukovica, Mengeš, Oševek, Po-
dlipoglav, Skaručna, Tržič, Vrba 
pri Lukovici, Vrhpolje pri Ka
mniku, Vrhnika). 

Poročilo o delu v letu 1995 
je podala predsednica društva 
dr. Angelca Žerovnik. Med dru
gim je omenila, da so se člani 

gle v Komendi in darovali zanje 
30.000 tolarjev. Nadaljevali smo 
z učenjem več parov osnovno
šolskih otrok folklornih plesov 
v osnovni šoli Komenda (eno 
uro na teden) pod vodstvom 
mentorja Roberta Kranerja in 
Branka Šmida ter harmonikarja 
Ivana Kerna. Finančno pomoč 
za mentorja in harmonikarja je 
odobrila Zveza kulturnih orga

nizacij občine Kamnik. Zbrali 
smo tudi nekaj starih narodnih 
pesmi, ki se jih bodo nekatere 
Članice (dobre pevke) tudi na
učile za nastope. Opravili smo 
tudi dva izleta: po Dolenjski in 
Beli krajini ter po Koroški tja do 
Ostrovice (Hochostenvitz), kjer 
nas je sprejel tudi lastnik gradu 
knez Furst Max KhevenhUler. 
Obakrat smo bili v narodnih no
šah; bilo nas je za poln avtobus. 

Poročilo predsednice so ude
leženci občnega zbora z navdu
šenjem sprejeli. Po potrditvi fi
nančnega poročila se je pričela 
živahna razprava o delu in na
črtih v letu 1996. Sprejetih je 
bilo več sklepov: nadaljevalo se 
bo učenje ljudskih (folklornih) 
plesov; zbrali in zapisovali bomo 
podatke o narodnih običajih in 
narodnih nošah s poudarkom na 
preteklosti in pristnosti; odzivali 
se bomo na vabila in se v na
rodnih nošah udeleževali raznih 
srečanj in prireditev; v okviru 
izobraževanja bo težišče na po
vezavi z narodnimi nošami, pra
vilih oblačenja, vedenja itd. Si
cer pa bomo ostali odprti za 
nove, za narodno kulturne kori
stne naloge. 

Zbor je trajal polni dve uri, 
nakar so se ob pogostitvi v prije
tnem ozračju nadaljevali pogo
vori po skupinah. 

DR. MARKO ŽEROVNIK 

Sodelovanje DU Kamnik in Komenda lepem sončnem popoldnevu vr
nili domov. 

JOŽE NOVAK 
Skupno praznovanje jubileja 

ob 10. obletnici kolesarskih sre
čanj v 1995. letu (dvakrat) je 
bilo na kmetiji KUNAVAR v 
Spodnjem Tustanju pod še do
bro ohranjeno in obnovljeno gra
ščino PIRNAT. Drugo srečanje 
pa je bilo avgusta na ploščadi go
stilne »SOKLIČ« v Zalogu pod 
Sv. Trojico. Tokrat so se sreča
nja udeležili kolesarji upokojenci 
obeh spolov iz DU Kamnik, Ko
menda, Bukovica - Sinkov turn 
in Moravče, skupaj jih je bilo 
90. Gostitelj tega srečanja je bilo 
Društvo upokojencev (kolesar
ska sekcija) Moravče. Na tem 
srečanju so bila podeljena pisna 
PRIZNANJA s praktičnimi da
rili. Predstavniki vseh štirih dru
štev so imeli manjše pozdravne 
nagovore. Ob topli malici s ča
jem in ob dobri kapljici doma
čega žganja je bilo prijetno po
klepetati. Zadnji naš skupni po
hod v preteklem letu je organi
ziralo DU Kamnik (pohodniška 
sekcija), potekal pa je od Moravč 
preko Velike in Križevske vasi, 
Svete Trojice do Okla nad Iha
nom. 

Tu nam je vodja Stane SIM
ŠIČ odredil dve uri odmora za 

nabiranje »kostanja« v kostanje
vih gozdovih. Resnično smo pri
dno nabirali kostanj, saj ga je 
bilo v izobilju. Dokaz je priložena 
skupinska fotografija. Ob spome
niku na Oklem smo opravili svoje 
formalnosti in se poslovili. Naj 
omenimo, da s kamniškimi in 
komendskimi upokojenci dobro 
sodelujemo na planinskih turah, 
pohodih, kolesarjenju, kegljanju, 
balinanju in streljanju z zračno 
puško. Skoraj povsod smo priso
tni in tudi naši uspehi so zado
voljivi. Upamo, da bomo sodelo
vali tudi v 1996. letu v še večjem 
številu. Resnično zadovoljni in 
srečni zaradi ne preveč naporne 
poti so se moravski pohodniki v 

Skupina pohodnikov DU Kamnik in Moravče. 
Foto S. SIMŠIČ 

SDSS 

Vsem občanom čestitamo 
ob prazniku občine Kamnik in 
želimo lepo praznovanje velike noči. 

OBČINSKI ODBOR SDSS 
SOCIALDEMOKRATSKE STRANKE 
SLOVENIJE 
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Večer s pesnico in igralko Milo Kačič 

Obločnice v megli 
Večer s pesnico in igralko Milo Kačičevo, ki ga je ob letošnjem 

mednarodnem dnevu žena pripravila zveza kulturnih organizacij 
Kamnik, je docela napolnil razstavišče Veronika. 

Kljub svojim 84. letom je pesnica Kačičeva zmogla živo predsta
vitev najbolj značilnih liričnih pesmi iz svojih zbirk Neodposlana 
pisma, Letni časi, Spomin in Okus po grenkem, ki so nastale vlctih 
1951 do 1987. 

V drugem delu večera pa se je z gostjo pogovarjal Tone Pti
čar. Pesnica in igralka Kačičeva je obiskovalcem razgrnila svojo 
življenjsko pot od grenke mladosti, bila je namreč nezakonski 
otrok, prek trdega dela v tovarni, da sije zaslužila za študij, let na 
opernih in dramskih odrskih deskah do trenutkov boleče ljubezni, 
kije zaznamovala tudi njena pesniška dela. 

Med razstavljene upodobitve njene soigralke in pevke v lju
bljanski operi Kamničanke Valerije Hevbalove so ob klavirskih 
zvokih Martine Bohte znova zaplavali stihi: »Dejal si, nekoč bom 
v kamen vklesal tvoje čudovite rame; preveč je dragi, ta pohvala 
zame... Pustila sem tvoja usta takrat, ko si to lepo laž povedal...« 

sele pesmi, ki jih pišem za svoje 
prijatelje, kadar ima na primer 
kdo rojstni dan, ko se mu rodi 
otrok. Pa jim kakšno napišem, 
da se malo nasmejemo. 

Poleg igranja na odrskih de
skah ste veliko sodelovali tudi 
pri filmih. 

Rada sem sodelovala pri na
stajanju slovenskega filma. Svet 
na Kajžarju, Jara gospoda, Ve
sna, Ne čakaj na maj, Trenutki 

odločitve so bili moji prvi filmi. 
Igrala sem v okrog 30 filmih. 
Tudi v koprodukcijah. 

Kaj lahko rečete o svojih vlo
gah? 

Največ sem igrala humori
stične vloge. Sicer pa se nisem 
pulila zanje. Raje bi igrala kaj 
drugega. Veste, počasi imaš za
dosti, če se ponavlja eno in isto. 

Omenili ste vašega življenj
skega sopotnika kiparja Jaka 
Savinška, ki je bil rojen v Ka
mniku. Mesto bi se mu moralo 
oddolžiti vsaj s skromno spo
minsko ploščo. 

Nerada govorim o tem, ker 
bi mislili, da kaj izsiljujem. Se 
bodo že Kamničani odločili. 

Kipar Savinšek je moral 
umreti mlad, vendar je naredil 
tak opus, kot bi živel dvesto let. 
Je pa tudi garal. 

Ste bili že večkrat v Ka
mniku? 

Seveda, pogosto sem hodila 
v Kamnik na izlete. Moj prvi 
izlet v življenju, ko sem hodila 
v prvi razred osnovne šole, je bil 
v Kamnik. Peljali smo se seveda 
z vlakom. Šli smo na Mali grad, 
Kalvarijo, večkrat pa smo bili 
tudi v Kamniški Bistrici. Takrat 
je bila še makadamska cesta. 

FRANC SVETEU 

Mila Kačič 
Kdaj so nastale vaše prve pe

smi? 
Že pred vojno, ko sem bila 

stara 16 let. Takrat sem začela 
igrati na amaterskih odrih. Pa 
sem mimogrede kaj napisala. 
Bolj sistematično pa potem, ko 
sem se seznanila s Savinškom. 
Ko sva začela najino skupno ži
vljenjsko pot.Takrat sem veliko 
pisala. 

Še pišete? 
Še. Pripravljam dve zbirki. 

Prvo z mojo znano liriko, druga 
pa je zbirka pesmi, nastalih ob 
različnih priložnostih. To so ve- Prije t en večer sta povezovala Tone Ptičar in pianistka prof. Mar

tina Bohte. 

Matična knjižnica Kamnik 

Otroci za boljši svet 

Letos se že petič vključujemo 
v mednarodni knjižni kviz, ki ga 
za mlade bralce pripravlja nem
ška ustanova Stiftung Lesen. 
Slovensko akcijo vodijo Pionir
ska knjižnica Ljubljana, Zveza 
bralnih značk in Zveza prijate
ljev mladine Slovenije. 

Ustvarjalne delavnice 

Organizacija združenih naro
dov je letošnje leto raglasila za 
mednarodno leto boja proti re
vščini. Na to temo se nave
zuje tudi vsebina knjižnega 
kviza. O vprašanju, kaj je re
vščina, mednarodna konven
cija o otrokovih pravicah pravi: 
kadar so kršene pravice otrok 
oz. kadar ni pogojev, da bi bile 
uresničene, gre za revščino v ka
kršnikoli obliki. 

Knjižni kviz v Sloveniji po
teka od marca do oktobra. 
Vključene so vse splošne in šol
ske knjižnice. Kviz je razdeljen 
na dva dela. Prvi del je namenjen 
učencem razredne stopnje, drugi 
del pa učencem predmetne sto
pnje osnovne šole. 

Vprašalnik lahko dobite v šo
lah in na pionirskem oddelku 
Matične knjižnice Kamnik. Re
šitve bomo zbirali do 10. septem
bra. 17. septembra, na dan zlatih 
knjig, bo v Matični knjižnici Ka
mnik žrebanje, kjer bomo pode
lili več nagrad. Glavna nagrada 
je udeležba enega tekmovalca s 
spremljevalcem na zaključni pri
reditvi v Ljubljani, ki bo 17. ok
tobra na mednarodni dan boja 
proti revščini. Vsi sodelujoči na 
kvizu boste imeli možnost, da 
boste v Mainzu izžrebani za 
mednarodno nagrado - en re
ševalec iz Slovenije se bo predvi
doma s prijateljem, ki ga bo sam 
izbral, udeležil mednarodnega 
bralnega tabora. 

Ravnatelji o naložbah v šolstvu 
Aktiv ravnateljev sestavljajo 

ravnatelji naslednjih šol naše 
občine: OŠ Frana Albrehta (v. 
d. Emilija Gregorčič), OŠ Toma 
Brejca (Vuko Cmiljanič), Glas
bena šola (Franci Lipičnik), OŠ 
27. julij (Majda Žlebnik), OŠ 
Komenda-Moste (Marija Mojca 
Maleš - tudi vodja aktiva), OŠ 
Stranje (v. d. Janez Andrejašič), 
OŠ Marije Vere (Božo Pilej) in 
OŠ Zavoda za invalidno mla
dino (Isabelle Berra). 

V tem šolskem letu smo se 
uradno srečali na štirih sestan
kih in obravnavali naslednje 
teme: priprave in predstavitev 
posameznih letnih delovnih na
črtov, usklajevanje deleža učen
cev s posamezne šole za re
gresirano prehrano, spremembe 
in dopolnitve Kolektivne po
godbe za vzgojo in izobraževa
nje, priprava zahtevanega gra
diva za izdelavo občinskega pro
računa za leto 1996 za podro
čje šolstva, obravnava poročila 
Zavoda za šolstvo o preverja
nju znanja osmošolcev v letu 
1995, priprave na izvedbo sku
pne javne predstavitve osnovnih 
šol in glasbene šole v mesecu 
maju, priprave na izvedbo razi
skovalnega tabora na Veliki pla
nini. Naj med temi vsebinami 
namenimo nekaj več pozornosti 
vsaj trem: 

1. Javna predstavitev kamni
ških šol 

Prva tovrstna prireditev je 
bila leta 1993 v OŠ 27. julij 
meseca novembra, ko si jo je 
v enodnevnem obisku po ka
mniških šolskih zavodih ogledal 
tudi šolski rrinister g. Gaber, žal 
pa ne večina Kamničanov. Raz
stava je bila zgolj enodnevna 
(sredi tedna) in jo je bilo po
trebno še isti dan podreti, ker so 
imeli učenci naslednji dan pouk. 
Maloštevilni obiskovalci pa so 
šole pohvalili za raznovrstnost 
in kvaliteto prikazanega. To nas 
je spodbudilo, da smo na aktivu 
ravnateljev sprejeli odločitev o 
ponovni javni predstavitvi dela 
in življenja posamezne šole. Te 
razstave naj bi se organizirale na 
vsaka tri leta in postale tradicio
nalne oblike predstavljanja širši 
kamniški javnosti. 

Javna predstavitev zahteva 
veliko dodatnega ustvarjalnega 
dela za učence, učitelje in vod
stvo šole, zato bi bilo prav, da 
občina kot ustanoviteljica šol 
spodbuja takšno dejavnost tudi 
s finančnega vidika. 

Letošnja predstavitev naj bi 
bila v spodnjih prostorih OŠ 
Frana Albrehta od petka, 10. 
maja, do vključno nedelje, 12. 
maja 1996. 

2. Raziskovalni tabor Velika 
planina 19% 

Tudi v naši občini želimo 
mladim raziskovalcem ponuditi 
teden dni raziskovalnega dela. 
Dali smo pobudo za 1. ob
činski raziskovalni tabor za 
osnovnošolce z naslovom Velika 
planina 1996. Ta projekt naj 
bi medsebojno povezal podro
čje etnologije, ekologije, biolo
gije, kemije, fizike, računalništva 
in likovnega izražanja. Tudi za 

te raziskovalne tabore upamo, 
da bodo postali tradicionalni 
in izbranim učencem omogočili 
združevanje prijetnega s kori
stnim. 

3. Priprava občinskega prora
čuna za leto 1996 - področje šol
stva 

Obe zgoraj navedeni postavki 
seveda terjata strokovno ustre
zen vsebinski in organizacijski 
pristop. Zlasti slednji presega 
finančne sposobnosti organiza
torjev (šol) in zato smo Oddelku 
za družbene dejavnosti občine 
Kamnik med drugim posredo
vali tudi oceno stroškov ene in 
druge prireditve s predvideno 
porazdelitvijo (namenska sred
stva občine in prispevek šol sa
mih). Prepričani smo, da mora 
prav ustanovitelj OŠ - to je ob
čina - pokazati največje zani
manje za javni prikaz dejavnosti 
posameznih šol in ji ne bo težko 
odobriti finančne podpore, da 
bosta omenjena projekta zaži
vela. 

Načelnik za družbene dejav
nosti naše občine nas je seznanil 
z dejstvom, da je pripravljalec 
občinskega proračuna predvidel 
ponovno združevanje že tako 
skromne amortizacije posame
znih šol z namenom, da se ta 
sredstva namenijo za dokonča
nje nove šole v Šmartnem. Rav
natelji še kako dobro poznamo 
to zajemanje v šolsko denarno 
vrečo in ponovno prelaganje v 
prepotrebne šolske investicije, 
saj so tako delale tudi nekatere 
prejšnje občinske strukture. 

Nikakor ne nasprotujemo ta
kemu načinu prerazporejanja 
sredstev, če gre za izhod v sili 
- o tem smo enotnega mnenja, 
saj gre za urejanje šolskih zadev 
- skrbi pa nas, da bi ostali kar 
pri tem (kot smo že ostali en
krat v preteklosti) in da vse šole 
zaradi očitnega krčenja sredstev 
ne bomo deležne finančne pod
pore po enakem načelu, kot ga 
občina načrtuje sedaj: 

ne smemo namreč poza
biti, da se leto 2000 nezadržno 
približuje in z njim se izteče 
t.i. šolski tolar, ki ga država 
prispeva v 50% deležu vsaki 
občini, ki sama zagotovi pre
ostalih 50% naložbenih sred
stev za izgradnjo šol. VRSTNI 
RED ŠOLSKIH INVESTICIJ 
JE ŠE DOLG, ZATO JE NAŠ A 
SKRB UPRAVIČENA. Predvi
de varno lahko, da stiska z denar
jem v prihodnjih letih ne bo nič 
manjša in bi se lahko tak način 
uporabljal še nekaj let. Vsako 
krčenje sredstev se bo takoj po
kazalo na drugem področju na
šega dela: 

po novosprejetem krovnem 
šolskem zakonu (ZOFVI) je še 
vedno občina tista, ki mora šo
lam v skladu z normativi in 
standardi zagotoviti sredstva za 
investicijsko vzdrževanje in ob
novo nepremičnin in opreme, 
in seveda sredstva za investi
cije. Upravičeno izražamo skrb 
za doslednost izvajanja tega za
kona, ker nam je kot upravljal-
cem zlasti starejših obstoječih 
šolskih stavb jasno, da brez siste-

Zvok tamburic Prifarskih muzikantov 

V Matični knjižnici Kamnik 
smo v predpustnem času in med 
počitnicami pripravili ustvar
jalne delavnice za otroke. Iz pa-
pirmašeja so izdelovali maske, 
počitniške dni pa popestrili z iz
delovanjem ročnih lutk. Obe de
lavnici je vodila Andreja Štor-
man, v pomoč pri izdelovanju 
mask pa ji je bila Helena Sterle. 
Na fotografiji sta Petra in Mar
tina med oblikovanjem mask. 

Prifarski muzikanti nosijo v sebi nekaj skrivnostnega, nekaj, kar 
imamo radi, zato se lahko z njihovo pesmijo sprehodimo po 
brezmejnih pokrajinah čustvovanja. 

Zveza kulturnih organizacij 
Kamnik je v soboto, 2. marca, 
v goste povabila Prifarske muzi
kante, ki so s svojimi tamburicami 
v Srednji šoli Rudolfa Maistra 
navdušili poslušalce. Program je 
povezoval dramski igralec Jože 
Logar. 

Prifarski muzikanti so skupina 
glasbenikov, ki s svojim delova
njem polni prostor kostelske ljud
ske kulture. Z blagoglasjem oži
vlja in nadaljuje pevsko tradicijo 
očetov in dedov, z godčevskimi 
vižamipa povezuje južnejše kraje 
s predalpskimi predeli. Po instru
mentalni sestavi in vsebini muzi
ciranja so nekaj posebnega v pro
storu slovenske etnične glasbe, ki 
jo s spoštovanjem krajevnih zna

čilnosti uspešno predstavljajo. V 
svojo interpretacijo so vključili še 
pesmi o starih slovenskih pokra
jinah in presegli prelepo pokra
jino Kostela in Pare, teh skrivno
stnih domačij ob Kolpi, kar na vse-
zadnje dokazuje tudi gorenjsko 
dekle med njimi. Zaradi svoje po
sebnosti in imenitnosti, predvsem 
pa visoke kvalitete, so vključeni 
tudi v promocijo Slovenije. 

Srečanje je bilo namenjeno 
živi pesmi, ki je ujeta na laser
sko ploščo in kaseto z naslo
vom Mlinarca. Na promocijskem 
koncertu smo slišali njihove pre
lepe pesmi, ki opevajo vsosloven-
sko deželo, to prelepo zakladnico 
ljudskih pesmi. Doživeli smo ču
dovit večer na popotovanju skozi 
pesem, ki nas plemeniti in razve
dri srce in duša 

VERA MEJAČ 

matičnega investicijskega vlaga
nja nikakor ne moremo dobro 
gospodariti s stavbami. Na tem 
področju se sicer v zadnjem letu 
le pomika na bolje: občina je so
delovala pri natečaju za sredstva 
EU v projektu Phare - in jih 
tudi pridobila iz naslova Smo
trna raba energije, s čimer pa 
bo veliko pridobila samo ena 
izmed kamniških šol. Kdo nam 
zagotavlja, da bodo sredstva v 
taki ali podobni višini v priho
dnjih letih namenjena tudi pre
ostalim šolskim stavbam, ki so 
na podlagi energetskih pregle
dov prav tako potrebne teme
ljite sanacije? V preteklih le
tih smo bistveno premalo vla
gali v obnovo starejših šol
skih zgradb in to se kaže že 
sedaj - pregledi za to poobla
ščenih ustanov in inšpekcijski 
pregledi kažejo, da gre za do
trajanost posameznih strojnih 
in elektroinstaiacij, dotrajanost 
oken, streh, za neustrezne hi
dro in toplotne izolacije starej
ših stavb, za pomanjkljivo od
vodnjavanje okoli šol... Na Od
delku za družbene dejavnosti se 
vsako leto zbirajo najnujnejše 
potrebe po investicijskem vzdr
ževanju stavb, ki jih na podlagi 
popisa in ocene razmer navadno 
izoblikujejo ustrezne ustanove 
za inženiring, gradbeni nadzor 
in svetovanje. 

Vse prevečkrat doslej smo 
bili priča, da so obležale v pre
dalih in niso prišle niti skozi sito 
občinskega odbora za družbene 
dejavnosti, kaj šele na mizo ob
činskih svetnikov. In če se z nuj
nimi posegi tako ravna in pre
laga leto za letom, potem se
veda ni pričakovati, da se bomo 
sploh kdaj izkopali iz teh težav 
in gospodarili kot dobri (zado
voljni) gospodarji šolskih poslo
pij, ki so seveda občinska la
stnina. Podobno je z nabavlja
njem opreme in učil kot osnov
nih sredstev - razpolavljanje za
konsko predpisane amortizacije 
posameznim šolam bi pri vseh 
prihodnjih opremljanjih novo
gradenj zagotovo preprečilo ali 
celo zavrlo razvojno, načrtno 
opremljanje šol s tehnološko 
sodobnejšo opremo (primanj
kljaj po šolah je velik, čakalna 
lista dolga, saj šole zlepa ne zbe
rejo dovolj sredstev za večji na
kup). 

Prav tako nas bo težko pre
pričati, da bomo kos izrednemu 
tempu razvoja računalniške teh
nologije, če bomo imeli na vo
ljo 50% za to namenjenih sred
stev in nobenih namenskih za 
nakupe sodobne računalniške 
opreme, kot je bila to doslej 
stalna postavka v občinskem 
proračunu. Več centralnih šol (o 
podružnicah ne moremo govo
riti, ker še nimajo pravih raču
nalniških učilnic) ima računal
niške učilnice z manj zmoglji
vimi računalniki in mora zaradi 
izpopolnjene tehnologije te za
menjevati z zmogljivejšimi, prav 
tako pa si zagotoviti računalni
ško mrežo in priklop na raču
nalniško »avtocesto« - Internet. 
Kako drago in neobhodno je 
vzdrževanje te opreme, ni po
trebno posebej govoriti. Prepri
čani smo, da bo občina vztrajala 
pri ustrezni računalniški opre
mljenosti vseh osnovnih šol in 
ne bo dovolila, da bi se ta kon
tinuiteta pretrgala! 

Brez tehtnega razmisleka zu 
to pristojnih občinskih struktur 
o veliki razsežnosti in pomenu 
vzgojno-izobraževalne dejavno
sti v osnovni in glasbeni šoli 
in brez ustreznega stalnega fi
nančnega vira (ki bo zagota
vljal kontinuiteto razvoja posa
meznih šol) je težko pričakovati 
od šolskih kolektivov in vod
stev, da bomo imeli kvalitetno, 
ustvarjalno, sodobno in prijazno 
šolo, ki jo terjamo na vsakem 
koraku. Takšno pričakovanje je 
nerealno in neodgovorno. 

AKTIV RAVNATELJEV 
OŠ IN GŠ OBČINE 



Za kultur g jezika 

Merkuca 
Pred časom sem dobila pri

jazno pismo prijatelja zdrav
nika in alpinista: »V sredo, 
24. 2. 1996, je bil na zadnji 
strani Dela objavljen članek 
o zamorski mački. Ob tem 
sem se spomnil, da imamo pri 
vsej zgodbi zanimivo in po
membno vlogo tudi Kamni-
čani. 

Spominjam se, da je bilo 
septembra 1981, ko nas je 
nekaj alpinistov posedalo na 
vrtu Planinke in sta nato drug 
za drugim prisedla gospoda 
Dušan Rauter in dr. Sveto-
zar Frantar.To nikakor ni bilo 
običajno, ampak je bil ver
jetno ravno pravšnji dolgčas, 
drugače starejši ne bi prisedli. 

Med sproščenim pogovo
rom je nekdo od njiju vprašal, 
ali vemo, od kod izhaja zna
menita kamniška beseda mer
kuca. Seveda se nam ni sa
njalo, čeprav je beseda izredno 
uporabna, saj pomeni milo 
jero, ne preveč grozno spako, 
ne prehudo zmerljivko in še 
marsikaj. Razložil nam je, da 
je naša beseda povzeta po 
nemški Meerkatze, kar po
meni zamorska mačka.« 

V nadaljevanju me pisec 
vzpodbuja, naj bi se v tej ru
briki napisalo še kaj o ka
mniških besednih posebno
stih, npr. o obledi, vne in vnga 
ipd. Mislim sicer, da te besede 
niso samo kamniške, so vsaj 
gorenjske, če ne širše upora
bljane. Ker pa so izredno za
nimive, jih bomo morali vzeti 
pod lupo. Zakaj so zanimive? 
To niso knjižne besede, so na
rečne, starejše. V našem času 
se življenje zelo in hitro spre
minja, z njim se spreminja tudi 
jezik. Nanj močno vplivajo 
sredstva javnega obveščanja, 
ta uvajajo nove izraze, bese
dne zveze. Z novimi stvarmi 
se pojavljajo nova poimeno
vanja, s stvarmi, ki se ne upo
rabljajo več, izginjajo tudi be
sede. Nekatere besede pozna 

samo še starejša generacija, pa 
še ta jih ne uporablja, ker se je 
spremenila stvarnost, druge so 
zapisane v knjigah, slovarjih, tre
tje niso zapisane in so izginile. 
Nekatere se lahko spet pojavijo, 
morda v mladostniški govorici, 
slengu, večina pa ne. Vprašanje 
je, ali mladi ljudje, recimo ti
sti, stari okoli dvajset let, sploh 
še poznajo besedo merkuca in 
vedo, kaj pomeni. Tako anketo 
bi bilo res zanimivo napraviti. 
Besede pa niso samo sredstvo 
za poimenovanje, odražajo tudi 
mišljenje, kulturo, celotno življe
nje v nekem času, zato je prav, 
da tudi starejšim, narečnim be
sedam včasih posvetimo tole ru
briko. 

Pa se vrnimo k merkuci. Naj
brž je le oblika značilna za širše 
kamniško področje, sicer pa je 
beseda splošno slovenska. Slo
var slovenskega knjižnega jezika 
jo navaja kot merkovca, označi 
pa jo kot zastarelo besedo za 
opica (komedijanti so imeli mer-
kovco). Tako kot človeku z do
ločenimi lastnostmi v sodobnem 
jeziku rečemo opica, tako se mu 
je včasih reklo merkovca (molči, 
ti merkovca). Beseda se v za
pisih, ki jih hrani Inštitut za 
slovenski jezik Frana Ramovša, 
pojavlja v različicah: merkevca, 
merkavca, merkljica, mirkovca, 
mirkuca, merkarca ipd. in ima 
tudi moško obliko: Sodnik je bil 
gospod Šimpans Gorilovič, star 
merkovec Izpisi pa kažejo, da 
ima merkuca še pomen, ki ga 
Slovar ne navaja. Slovničar An
ton Breznik je v Slovarskih na-
vržkih 1904. leta zapisal: med ko
renjem se nahaja izrodek, ki na
pravi veliko perja, koren pa je 
zelo droben: merkovca poruje se 
prej, da ne ovira korenja v rasti. 
V Trzinu je bila zapisana oblika 
merkuca, kar naj bi bilo slabo 
razvito korenje. Po mojem po
znavanju pa se imenuje merkuca 
korenje z rogovilasto razrašče-
nim korenom, nekakšen spaček 
torej. 

Od kod izhaja merkuca? V 
Pleteršnikovem slovarju je nave
denih več različic te besede (kar 

kaže na njeno razširjenost): 
merkoca, merkovca, merkvica 
(Meerkatze = opica) in mer-
kucin (Waldteufel - gozdni 
škrat). Po Bezlajevem Etimo
loškem slovarju slovenskega 
jezika (ta navaja obliki mer
koca in merkovca in pomen 
opica) je zelo stara, saj je na
vedena že v Megiserjevem slo
varju iz 16. stoletja kot mer
kvica in merkuca, v to bese
dno družino pa sodi tudi be
seda merkucin ali mirkucin = 
gozdni hudič. Beseda izhaja 
iz srednjevisokonemškega je
zika (ki sloni na osrednjih in 
južnih nemških narečjih od 
11. do 16. stoletja), kjer ima 
obliko mer(e)katze) (mor
ska mačka), novovisokonem-
ško (jezik istih narečij, vendar 
od 16. stoletja naprej) pa se tej 
živali reče Meerkatze. Izhodi
šče te besede pa je staroindij-
sko (indijski jezik do pribli
žno 12. stoletja): markata-s kar 
pomeni opica. Sodobna nem
ščina poimenuje opico z be
sedo Affe, iz katere je sloven
ska popačenka afna. Merkuca 
je torej staroindijska beseda, 
ohranjena v naš čas. 

Da gre za zelo staro besedo, 
kaže izštevanka, ki jo iz svo
jega otroštva pozna prof. Ja
nez Majcenovič. Nanašala pa 
naj bi se na cerkev sv. Miklavža 
v Podgorju. 

Svetega Miklavia cerkuca, 
gori je namatana merkuca. 
Ona gleda mene, 
jaz pa njo, 
jeza me popade, 
smuk za njo. 
Vendar kažejo drugi zapisi, 

da je bil ta motiv ljudskega 
ustvarjanja širši, ne samo ka
mniški. Primorec Saša N̂ iga je 
leta 1965 zapisal takole razli
čico: 

Svetga Miklavia cerkvica, 
notri je ena merkljica, 
v turnčku pa zvončka dva, 
bingelj, bongele, ha, ha!\ 
Uganko, kaj pomenijo ti 

verzi, bodo morali razrešiti je
zikovni arheologi in etnologi. 
Nam ostane le to, da se ne 
držimo in ne obnašamo kot 
merkuce, in upanje, da bomo 
v tem letu pridelali čim več 
korenja in čim manj merkuc -
na kateremkoli področju že. 

MARJETA HUMAR 

Letni koncert Mestne 
godbe Kamnik 

V soboto, 9. marca, smo v 
avli Srednje šole Rudolfa Mai
stra Kamnik prisluhnili letnemu 
koncertu Mestne godbe Kamnik 
pod vodstvom dirigenta Francija 
Lipičnika. Prijeten večerje pove
zovala Nataša Jazbinšek. 

Mestno godbeno društvo v 
Kamniku bo leta 1998 prazno
valo že stoti jubilej. Pivi zametki 
delovanja godbe v Kamniku se
gajo v čas narodnega prebujenja, 
danes pa je orkester nepogrešljiv 
pri vseh večjih prireditvah v ob-

Predsedhik Mestne godbe Kamnik Rok 
Krt in Andreja Humar sta novim god
benikom pripela nageljne. Na sliki pre
jema nagelj Primož Vavpetič. 

čini. Njegova posebnost je mla
dost, ki jo spodbuja vse večja že
lja po dokazovanju in trdna vez 
s še aktivnimi izkulenimi glasbe
niki, ki so orkestru ostali zvesti 
do danes. * 

Orkester pod taktirko Fran
cija Lipičnika se je ta večer pred
stavil s povsem novim progra
mom enajstih skladb. Godbeniki 
so ogreli instrumente z Mozar
tovo skladbo Ave verum. Izra
znost vseh instrumentov je bilo 
slišati v zelo zahtevni Vlakovi 
skladbi Sculptures of an exhibi-
tion. Sledila je skladba Signum 
noster Vinka Štrucla, enega naj
boljših skladateljev in aranžerjev 
za pihalne orkestre v Sloveniji. V 

skladbi Herberta Ferstla z naslo
vom Ein fideles trio smo občudo
vali soliste: na krilnici Grega Su
šnika, ki obiskuje prvi letnik Sre
dnje glasbene šole v Ljubljani, 
tenorista Luka Einfalta, ki bo le
tos na pozavni diplomiral in tako 
zaključil srednjo glasbeno šolo, 
ter na tubi Uroša Koširja, dijaka 
drugega letnika srednje glasbene 
šole. 

Solisti - še osnovnošolci Jaka 
Burger ter Niki Vukovič in Uroš 
Gorenc, ki bosta šolanje na

daljevala na Srednji 
glasbeni šoli v Lju
bljani, so na klarine
tih lepo izvedli Štru-
clovo skladbo Naga
jivi klarineti. V Cho-
ralu Teda Huggensa se 
je ponovno predsta
vil solist na pozavni 
Luka Einfalt. Kamni
ška godba je v pro
gram letnega koncerta 
v spomin na lani umr
lega slovenskega skla
datelja Bojana Ada
miča uvrstila eno iz
med njegovih najbolj 
prepoznavnih skladb z 
naslovom Tratata. 

S skladbo z naslo
vom Valved friends ni
zozemskega skladate
lja Marka Koosa sta se 
predstavila solista na 
trobenti Matej Rihter 

iz Kranja kot gost pri orkestru 
in Igor Dajčman, ki poučuje na 
Glasbeni šoli v Kamniku. 

Za popestritev v starem dixie-

šno predstavili tudi zunaj meja 
naše dežele - v Španiji, so god
beniki zaključili program letnega 
koncerta. Seveda pa so v zahvalo 
navdušenim poslušalcem, ki so z 
bogatim aplavziranjem nagraje
vali sleherno skladbo, dodali še 
nekaj poznanih skladb. 

Po tradiciji na slavnostnem 
koncertu vsako leto Mestna 
godba Kamnik sprejme medse 
nove mlade glasbenike. Ponavadi 
jih je bilo osem do deset, letos 
pa so se godbi priključili le trije 
Sonja Šunkar ter brata Primož in 
Jernej Vavpetič. Razlog za tako 
majhno število novih godbeni
kov ni v tem, da ne bi bilo za
nimanja za pihalni orkester, tem
več morajo novi člani zaradi zah
tevnih skladb, ki se jih lotevajo in 
zaradi želje po še večji kvaliteti, 
končati vsaj četrti letnik glasbene 
šole. 

Za lep večer se je godbenikom 
in dirigentu zahvalil predsednik 
ZKO Kamnik Božo Matičič. 

Da je delo v Glasbeni šoli Ka
mnik, katere ravnatelj je Franci 
Lipičnik, dobro, priča podatek, 
da se na Srednji glasbeni šoli 
v Ljubljani, na Glasbeni aka
demiji in podiplomskem študiju 
trenutno izobražuje kar 17 mla
dih ljudi, ki so pred tem obi
skovali prav kamniško glasbeno 
šolo. Po zaslugi Francija Lipič
nika pa je tudi vez med glasbeno 
šolo in mestno godbo trdna. Ver
jetno se ne zavedamo, da ima 
to delo poleg glasbeno izobraže
valnega pomena še velik vzgojni 
pomen. Učenec, ki obiskuje glas
beno šolo in igra še pri godbi je 

B L E D 

V obris srca, 
a neizlecta, 
ujel sem bled odsev neba 
v gladini vode. 
Z lepoto čudežno zaklet 
je kraj z otokom sredi vode, 
simbol slovenstva in svobode. 
V lik srca, 
ki ni iz lecta, 
ujel sem bled obraz podobe tvoje, 
ko od ljubezni čudežno zadet, 
sem romal s tabo, 
gor na čudoviti Bled. 

DUŠAN LIPOVEC 

Dušan Lipovec: Bled, akvarel, 1989 

V času Avstro-ogrske monarhije sta bila Bled in Kamnik 
najznamenitejša letoviška kraja na nekdanjem Kranjskem. 
Kamniško letovišče in zdravilišče - Kurhaus - v Mekinjah 
je obiskal celo cesar Franc Jožef. Takrat je bil širom po slo
venskih deželah poznan pregovorni izrek: »Bled in Kamnik 
sta bisera Kranjske! - Veldes und Stein sind die Perlen aus 
Krain!«... 

Odprtje nove likovne galerije v Stranjah 

Razstava albanskih slikarjev 
V preurejenih prostorih firme 

Novi graniti v Stranjah je 12. 
marca 1996 potekalo odprtje 
predstavitvenega prostora in li
kovne galerije. Izredno lepo obli
kovan galerijski prostor je kot 
prve razstavljalce gostil akadem
ske slikarje iz Albanije in pet 
domačih avtorjev (Kač, Lipo
vec, Sterle, Teršek, Sulimani). 
Svečane otvoritve se je udele
žilo izredno število gostov, med 
njimi štirje albanski avtorji, vi
soki predstavnik Albanske am
basade ter poslanec in prvak 
ZLSD Janez Kocjančič; pogre
šali pa smo predstavnike ka
mniške občine. V otvoritvenem 
programu je briljiral Silvo Ter
šek s svojimi stalnimi znanimi go
sti: Meri Avsenak, Katjo Levstik, 
Meto Malus, Mio Žnidarič, Do
minikom Krtom in Jurijem Souč-
kom. Tudi spodaj podpisani sem 
spregovoril par besed novi ga
leriji na pot in razstavljalcem v 
vzpodbudo. 

Svoja dela je predstavilo kar 
sedemnajst albanskih avtorjev. 
Njihove slike so za nas še toliko 
bolj zanimive, saj vemo, da je bila 
Albanija do nedavna ena najbolj 
izoliranih držav na svetu. Slike in 
grafike presenečajo s svojo sve
žino in nesporno kvaliteto. Dela 
so v razponu od klasičnega aka
demskega realizma, folkloristič-
nih smeri, preko svobodnejših 
oblikovnih in barvnih preobliko
vanj, pa vse do abstraktnega sli
karstva. Zastopane so vse slikar
ske tehnike pa tudi grafika. Iz
stopa nekaj izredno kvalitetnih 
portretov in krajin oziroma ve-
dut. Vsekakor pa ohranja so
dobno albansko slikarstvo speci

fično nacionalno prepoznavnost 
v formi in barvitosti. Poimensko 
lahko navedemo nekaj avtorjev, 
ki so s svojimi deli že prekoračili 
meje svoje domovine in po kvali
teti izstopajo na tej razstavi: Cli-
rim Ceka, Ksenofon Dilo, Vilson 
Kilica, Enrik Ndoja, Ilia Xhoka-
xhi in Mustafa Arapi (grafike). 

V prijetnem pogovoru mi je 
gospod Tifik Dedaj, slikar in ga
lerist, lastnik in vodja galerije 
TE&GI v Tirani, povedal, da je 
to prva privatna galerija v Al
baniji... Ustanovljena je bila 5. 
marca 1993 in predstavlja naj
vidnejše albanske likovne ume
tnike. Na kratko mi je opisal 
delo pri nas predstavljenih sli
karjev. Veseli ga, da je s to raz
stavo vzpostavljen prvi most med 
albanskimi in slovenskimi likov
niki. Želi si, da naj to sodelovanje 
prispeva tudi k miru in prijatelj
stvu med narodi na Balkanu in v 
Evropi. »To sodelovanje na kul
turnem področju naj bo v priho
dnje še bogatejše in kvalitetnejše 
ter obema narodoma v korist in 
blagostanje,« je sklenil svoje raz
mišljanje gospod Dedaj. Dodal je 
še, da je srečen, da se je njegova 
dežela odprla svetu in da je prišel 
k nam v Slovenijo. 

Prva razstava v novi galeriji 
se je torej začela uspešno s pred
stavitvijo umetnikov iz ne tako 
oddaljene, a dokaj nepoznane dr
žave. Takšno sodelovanje je vse
kakor umestno in dobrodošlo, 
kajti vsaka prava in resnična 
umetnost nikoli ni le nacionalna, 
temveč je mednarodna; oplaja in 
radosti naj vse narode, je dobrina 
vsega človeštva. 

DUŠAN LIPOVEC 

Solisti (z leve proti desni) Grega Sušnik na krilnici, tenorist Luka 
Einfalt in na tubi Uroš Košir so mojstrsko odigrali Ferstlovo 
skladbo Ein fideles trio. 

land stilu so poskrbeli klarinetist 
Robert Kodrič, pozavnist Luka 
Einfalt in trobentač Franci Lipič
nik s Freedmanovo Ročk arro-
und the clock. 

Kamniški godbeniki so izvedli 
tudi dve skladbi dirigenta Fran
cija Lipičnika. V krstni izvedbi 
skladbe Letni časti se je sklada
telj poigral z letnimi časi. Skladba 
se prične z jesenjo, za katero so 
značilne številne barve, ki se pre
livajo ena v drugo, počasno in 
leno zimo pa zaznamujejo takti 
bluesa. Pomlad si je Franci Li
pičnik zamislil kot obdobje na
petosti, ko vse čaka na poletje, 
na končni razcvet. S skladbo Poz
drav iz Kamnika, ki je tudi prva 
skladba na kaseti, ki so jo izdali 
v lanskem letu in se z njo uspe-

kar petkrat tedensko zaposlen s 
to dejavnostjo. Potem pa še vsi 
nastopi! Njegov prosti čas je tako 
usmerjen in omejen. S tem ga 
odtegnemo ulici. Če bi vsi odgo
vorni to videli pred seboj, potem 
najbrž zaradi prostorske stiske v 
Glasbeni šoli Kamnik ne bi bilo 
treba odklanjati učencev. 

Kako zahtevno je delo diri
genta pri amaterskem orkestru, 
kjer je starost članov zelo ra
zlična, prav tako tudi stopnje 
znanja, si laično najbrž ne mo
remo predstavljati. Potrebna sta 
izredna volja in entuziazem. Nič-
kolikokrat nam godbeniki s svo
jim igranjem polepšajo dan, zato 
jim po svojih močeh pomagajmo 
pri njihovem delu. 

VERA MEJAČ 

PLESNA SOLA 

STER 327-308 

vabi v plesne tečaje ob četrtkih 
v KINO dom KAMNIK 

z gdč. Tino iz Ljubljane - državno prvakinjo 

- ob 18. uri za učence 4., 5., 6., 7. raz. OŠ 
- ob 19.30 za mladino nad 15 let 
začetek 28. marca - zamudniki še ob četrtkih 
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ČESTITAMO OD OBČIN6KEM PDAZNIRU. 
OB BLIŽAJOČIH vmONOČNIH DDAZNIKUI 

PA VAM ŽELIMO OBUO ZDDAVJA LN 
NOTRANJEGA MIDU. 

OBENEM VM VABIMO. DA (M OCAA&m v NA&I 
INDU4TDLIAKIDCODAJALNI OB TOVADNL 

z a v a r o v a l n i c a t r i g l a v d.d. 

Območna enota Ljubljana 
POSLOVNA ENOTA DOMŽALE-KAMNIK 
PREDSTAVNIŠTVO KAMNIK, Maistrova 18 
Telefon: 817-110,817-056, faks: 831-261 

Cenjene stranke o b v e š č a m o , d a 

n a n a š e m p r e d s t a v n i š t v u v 

Kamniku s h aprilom uvajamo 

d e ž u r n o c e n i l n o s l u ž b o z a 

v s e š k o d n e p r i m e r e , v s a k 

p o n e d e l j e k o d 8. d o 1 0 . 

u r e i n v s a k o s r e d o o d 1 4 . 

d o 1 6 . u r e . 

Obenem vsem občanom in našim 
poslovnim partnerjem čestitamo ob 
občinskem prazniku, 29. marcu. 

[ E f f l U I E l l i l E J I 
Kamnik, Maistrova ulica 7 

Voščimo vam vesele 
velikonočne praznike. 

f b t m 
< 4 ! d.o.o. 

Trg svobode 6, Kamnik 
(v prostorih AMD Kamnik) 

Tel.: 81 13 42, 81 71 34, 81 71 44 

- TELEFONSKI APARATI 

- TELEFONSKE HIŠNE CENTRALE 
- TELEFAXI 
- SIGNALNE VARNOSTNE NAPRAVE 

Delovni čas: vsak dan, razen sobote, 
od 8. do 12. in od 14. do 17. ure. 
Se priporočamo! 

C A L C I T d d 
Stahovica 15 

Občanom Kamnika čestitamo ob 
občinskem prazniku in hkrati 

želimo lepo velikonočno 
praznovanje. 

K O M U N A L N O 

P O D J E T J E K A M N I K 

se pridružuje čestitkam ob 

občinskem prazniku in veliki 

noči. 

L A D A < 3 £ > 
PRODAJA VOZIL 

A V T O D E T R d . o . o . 
ZORMAN 
MENGEŠ 

Slovenska c. 6 6 

KOMPLETNO SERVISIRANJE 
POPRAVILA KARAMBOURANIH VOZIL 

PRODAJA REZERVNIH DELOV 
T U D I S T A R O Z A N O V O ! 

tel. prodaja 737 313, tel. servis: 737 041, fax: 737 313 

Kamnik, Usnjarska 9 , 
tel. 8 1 7 - 2 0 3 

POOBLAŠČENA PRODAJALNA 
U g o d n i p l a č i l n i p o g o j i ! 

- 10% gotovinski popust 
- prodaja na čeke: 

5% popust na 2 ali 3 enake obroke 
na 4 ali 5 enakih obrokov brez popusta 

- prodaja na kredit 6, 7, 8, 9 ali 10 enakih 
obrokov brez obresti. 

Ugodno! 
- 15% gotovinski popust za televizorje in glasbene 

stolpe 
Na zalogi celoten program Gorenja 
Brezplačna dostava. 

N O V O ! N O V O ! 
Cenjene stranke obveščamo, da opravljamo servisna 
popravila hladilno zamrzovalnih aparatov, pralnih strojev, 
štedilnikov in malih gospodinjskih aparatov. 
Naročila sprejemamo v naši prodajalni ali Servis 
Železnik Miro s.p., Nevlje 19, tel.: 831-494. 

OBIŠČITE NAS na Usnjarski 9 v Kamniku 
od 9. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 13. ure. 

kemijska industrija 

OB OBČINSKEM PRAZNIKU 
VSEM ČESTITAMO IN ŽELIMO 

PRIJETNE VELIKONOČNE 
PRAZNIKE. 

TRGOVINA 

Tomšičeva 17, Kamnik (v bližini tržnice) 
tel. 831-888 

barve, laki, čopiči, valjčki, lepila za les in parket, porcelan, 
kristal, stekleni izdelki, plastična posoda, razno ročno 
orodje, gospodinjski strojčki, posoda emajl in rostfrei, 
bela tehnika, bojlerji, sanitarna keramika, armature 
Armal, gradbeni žičniki, kolesa Rog, PVC in stiropor, 
korita za rože, alu in lesene lestve, likalne mize, cevi za 
zalivanje. 

Strokovni nasveti iz sobopleskarske stroke. 

Vsem občanom in kupcem čestitamo za občinski, 
praznik in hkrati želimo lepe velikonočne praznike! 

Homar d.o.o. trgovina Veriga se priporoča! 

Z A R J A 

mm 
Molkova pot 5, Kamnik 
tel.: (061) 817-511, 817-326, 
fax: (061) 817-445 

GOSTILNA PLANINKA 
Kamnik, Glavni trg 19 

Tel.: 831-451 

čestita ob občinskem prazniku in 

vošči vesele velikonočne praznike. 

M e r c a t o r 

Ž i v i l s k a i n d u s t r i j a 

K a m n i k 

Čestitamo ob občinskem 

p r a z n i k u 

i n ž e l i m o lepe 

velikonočne p r a z n i k e ! 

S 4 V I 
c t o x x 

trgovina z gradbenim 
materialom 
Krakovska 4b 
1230 Domžale 

tel.: 061 721-730 
723-126 
723-194 
712-059 

fax: 061 713-288 

Gradite, obnavljate? 
PO KONKURENČNIH CENAH vam ponujamo vse 
vrste GRADBENEGA MATERIALA. 
Posebna ponudba: 
• BRAMAC strešnik za količino nad 1500 kd fco 

kupec po ceni 98,00 sit kd 
• BOBROVEC strešnik za količino nad 5000 kd fco 

kupec po ceni 56,75 sit kd 
• OPEKA MODULARNI BLOK nad 3080 kd fco 

kupec po ceni 68,70 sit kd 
CENE SO S PROMETNIM DAVKOM ZA GOTOVINSKA PLAČILA. 
UGODNO: cement Anhovo, apno, maltit, strešnik 
opečni, SCH1DEL dimniki, izolacijski materiali, betonski 
izdelki, stavbno pohištvo, armaturne mreže in drugo 
potrebno za gradnjo in prenovo. 

Delovni čas trgovine od 7. do 19. ure, 
ob sobotah od 7. do 13. ure. 



Izziv za arheologe na Malem gradu 
Mali grad skriva še vrsto skrivnosti. Čeprav so 

arheologi že raziskovali na Malem gradu in pod 
vodstvom arheologa Sagadina našli staroslovansko 
pokopališče iz 8. ali 9. stoletja in na zahodni strani 
že raziskovali mesto, kjer je stal romanski obrambni 
stolp, ki je bil najden, ko se je podrla stena nekdanje 
mežnarije, niso začeli raziskovati »opornega zidu« z 
zunanje strani. Vemo, da je ta mežnarija dobro vidna 
na sliki fotografa g. Robiča iz leta 1864, kjer se vidi s 
kamnitimi ploščicami pokrita streha, dimnik in odprt 
prostor ob mežnariji, Valvazor piše, da so bili tu to
povi, ne več za obrambo, ampak za streljanje ob pro
cesiji Rešnjega telesa. Ko so iz materiala porušenega 
obrambnega stolpa po potresu leta 1511 postavili 
mežnarijo, so gotovo zazidali vhod iz romanskega 
stolpa v stopnišče na hodnik proti Trutzturnu na 
Žalah. Do danes ni bil nihče pozoren na ta opor ni 
zid. Pod tem zidom, ki fingira oporni zid, so verje
tno skrite'stopnice v podzemni hodnik, ki je povezo
val Mali grad (Kleinfest) z drugim važnim obrambnim 
objektom Trutzturnom (sedanjo Rauterjevo hišico). 
Razmišljal sem tole: župan dr. Samec je dal prekopati 
predor in znižati ta prelaz zaradi lažjega prehoda 
prometa z Glavnega trga proti Šutni. Pri odkupu 
ilovice in laporja so naleteli na podzemni hodnik, ki 
je vodil z Malega gradu na žalski hrib. To mesto je 
dr. Samec dal označiti na steni proti Žalam s stremi 
kamnitimi kvadri, ki so danes lepo vidni. Postavil sem 
se na mesto treh kvadrov in videl, da so kvadri in 
oporni zid pod nekdanjim obrambnim zidom v liniji. 
Ker zaradi skal ni bilo mogoče povezati v podzemni 
hodnik, so morali od stolpa napraviti stopnice, jih po
kriti, zaščititi in seveda zakriti, da sovražnik stopnic 
in rova ne bi našel. Verjetno so stopnice in prostor 
sedaj zasuti, posebno, ko so po potresu leta 1511 
pozidali mežnarijo. Ta moja domneva najdbe stopnic 
naj bo izziv arheologom, da mojo domnevo potrdijo 
ali ovržejo! 

Dr. NIKO SADNIKAR Mali grad z zahodne strani 

Uradu župana 

Do kdaj še - reklamno nasilje?! 
Četudi je trgovski in gostinski 

kruh še tako trd, vsemogoče re
klamne table ne opravičujejo za
vzetosti trgovcev in gostincev, da 
jih postavljajo na ogled in pova
bilo vsepovsod, kjer se jim za
hoče. Predvsem pa je nedopu
stno, da »krasijo« zelenice, »ozalj-
šujejo« ograje tovarn in celo priva
tnih hiš, »signalizirajo« križišča... 
Slednje je celo zelo nevarno, saj 
mimo vozečim privabljajo pozor
nost slastne reklamne »žemljice«, 
da pozabijo na semafor ali spre
gledajo prometno opozorilo, po
membno za varnost udeležencev v 
cestnem prometu. 

Ni potrebno daleč, da bi vse to 
opazili: do semaforizirancga križi
šča Ljubljanska ulica - obvoznica 
na Duplici, do Šolske ulice in po
vezovalne ceste in naprej do obvo
znice... Reklamno nasilje, ki niko
gar v Kamniku ne moti! 

Svoboda propagiranja brez 
reda in upoštevanja odloka o redu 
in miru pa je doživela svoj razcvet 
prav te dni v obliki kričečih zele
nih in oranžnih lističev, ki vabijo 
od vsepovsod: z drogov obcestnih 
svetilk, prometnih znakov, še po
sebno »lično okrašeno« pa je me
stno jedro. Redki žlebovi so ostali 
nedotaknjeni. O etiki in morali 
novodobnega gostinca, ki ponuja 
svoje storitve na kričečih papirjih, 
ne gre izgubljati besed. Zanj je pri

merna samo palica, ki ga bo udrila 
po žepu, ki si želi cekinov na naj
bolj agresiven, nekulturen način! 

Zato vam, gospod župan, 
iskreno polagamo na srce nasle
dnje besede: 

Kamnik je mesto, za katerega 
ste najbolj odgovorni vi! Pošljite 
svojega komunalnega nadzornika 
po mestu in bližnji okolici, naj po
piše vse neprometne znake, posta
vljene na mestih, ki niso določeni 
za propagando in oglaševanje! Naj 
preveri, koliko teh »vabljivcev« in 
»zapeljivcev« ima za to ustrezno 
dovoljenje! Storite to, ne le zaradi 
reklamnega nasilja brez reda, tem

več tudi zaradi izrednih prihodkov 
v proračunsko blagajno in seveda 
tudi zaradi varnosti svojih obča
nov! 

Agresivnost in nesramnost go
stinca pizzerije Murka pa naj dobi 
epilog ha pravem mestu. Pri so
dniku za prekrške. In, za božjo 
voljo, naj se nihče s takšnim ne
pridipravom ne trudi v prepriče
vanju, naj trdovratno zalepljene 
reklamne spake sam odstrani! To 
opravilo naj se naloži komunalni 
službi, seveda na račun onesnaže
valca- _ . , 
pizzerije Ze/er 
MURKA! TUmniU 

Spominsko priznanje še papežu! 
Zakaj pa ne? če bo občina Kamnik pridobila ugled s podelitvijo 

spominskih priznanj Školču, dr. Drnovšku in Kučanu, lahko še več 
naredi za svoj ugled, če podeli spominsko priznanje tudi papetu. 
Zadeva je praktično izvedljiva. Obisk je napovedan za mesec maj, 
od Ljubljane do Kamnika pa ni daleč! 

Veliko črnila se je v zadnjem času prelilo v zvezi s primernostjo 
in podelitvijo občinskih priznanj. Ker smo bistri, smo zamolčali 
kar nekaj ljudi, ki so Kamniku dokazano veliko naredili na 
področju kulture, zgodovine, znanosti ali na katerem drugem 
področju. Imenovali pa dva, ki sta delala za dobro Kamnika iz 
svojih delovnih pristojnosti. 

S priznanji smo se ponovno začeli udinjati kot pred letom 1980, 
ko smo poimenovali ulice, trge... Vso zadevo je mogoče razumeti 
le tako, da je vsak začetek nekega obdobja tetak, dokler ni dovolj 
izkušenj! Na odmeve ne odgovarjam. Svoje sem povedal. 

MATEVŽ SKAMEN 

P i s m a , m n e n j a , o d m e v i - P i s m a , m n e n j a , o d m e v i - P i s m a , m n e n j a , o d m e v i - P i s m a , m n e n j a 

Odgovor g. Maksimilijanu Lavrincu 
o pokojninah z drugega zornega kota 

Zelo pozorno sem prebral odgovor g. poslanca Dr
žavnega zbora Maksimiljana Lavrinca, člana LDS, na 
moj prispevek o pokojninah. Po večkratnem branju tega 
odgovora se ne morem znebiti vtisa, da je odgovor po
vsem v skladu z njegovim uvodom in je prav to, kar 
očita meni. V današnji demokratični družbi je dovoljeno 
vsakemu državljanu, da ima svoje mnenje in ga sme tudi 
zagovarjati. Iz pričujočega odgovora pa vsekakor izhaja, 
da je potrebno pisca, ki ima nasprotno mnenje, najprej 
razorožiti, potem pa sledi vse ostalo. 

Na nekatere trditve g. Lavrinca pa odgovarjam takole: 
1. Res je, da sem zapisal, da bodo upokojenci prejeli 

že s prvo pokojnino približno 1500 sit manj kot prejšnji 
mesec. Po uradnih podatkih je bilo to znižanje le za 1338 
sit. Velika razlika, mar ne? 

2. Upam, da nam je vsem znana zasnova sedaj veljav
nega pokojninskega sistema in niti praktično niti teo
retično nima nobene zveze z igro catch the cash. Vsaka 
sprememba pokojninskega sistema zahteva temeljit pre
mislek in se uveljavlja le v daljšem časovnem obdobju. 
Zakaj se k temu že ni pristopilo, je mogoče bolj znano 
poslancem Državnega zbora, ki je edini pristojen za spre
jemanje te zakonodaje. 

3. Pokojnine upokojenih delavcev izhajajo iz dolžine 
delovne dobe in višine vplačila v pokojninski sklad v 
času 30, 35 oziroma 40-letne delovne dobe. Pokojnina 
ne more biti v nobenem primeru primerljiva z zajamčeno 
plačo, s katero primerjate rast pokojnin od 1993. do 
1995. leta. Znano je, da so se pokojnine usklajevale z 
rastjo plač. Zajamčene plače je določala Vlada in jih tudi 
umetno zadrževala na nizki ravni, čeprav so bile vseskozi 
prisotne upravičene zahteve po višji osnovi. Res ni ra
zumljivo, kako lahko primerjate pokojnino z zajamčeno 
plačo, ki je le kratkoročna. Mar res mislite, da morajo biti 
upokojenci materialno povsem na dnu družbene lestvice. 
Če tako razmišljate in če tako mislijo tudi odgovorni 
državni organi, potem se starejši generaciji pišejo črni 
dnevi. V takem primeru bodo upokojenci nujno postali 
socialni reveži. Skratka absurd, s katerim se ne more 
strinjati noben pošten človek. Na ta način bi upokojence 
oskubili za plačane pravice in jih uvrstili k Cankarjevemu 
Hlapcu Jerneju, m 

4. Strinjam se, da je bil sedanji sistem krivičen znotraj 
sebe. Zveza upokojencev Slovenije je na te anomalije 
opozarjala že dolgo časa. Zakaj se te zadeve niso že prej 
rešile, mora biti znano poslancem Državnega zbora. Ta 
problem je bil razrešen z zadnjimi spremembami pokoj
ninskega zakona februarja 1996. 

5. Dosedanji sistem pokojninskega zavarovanja sloni 
na medgeneracijski solidarnosti inje bil ponovno potrjen 
tudi v naši demokratični družbi, določen s spremembami 
zakona, ki je začel veljati leta 1992. Po mojem mnenju je 
mogoče preiti na drugačen sistem le postopoma v 10. do 
30. letih. Med drugim se je g. Lavrinc tudi spotaknil ob 
življenjsko dobo žensk, ki je nekoliko daljša od moške. 

6. Glede političnega marketinga pa naslednje: v svo
jem prispevku ob spremembi pokojninskega zakona sem 
v imenu upokojencev izrazil ogorčenje nad postopki 
LDS in SKD, nisem pa konkretno govoril o drugih stran
kah, ki nas vseskozi nesebično podpirajo pri ohranjanju 
pridobljenih pravic. G. Lavrinc je imensko imenoval g. 
Peršaka in g. Simšičevo, česar jaz nisem storil, saj nikogar 
nisem omenjal. Prav zato pa sem dolžan povedati, da je 
ta stranka, ki ji imenovana pripadata, po številu relativno 
majhna, po vplivu in drži pa se vsekakor uvršča med 
spoštovanja vredne. Demokratska stranka Slovenije je 
že 1994. leta predlagala in uspela z zakonom, ki nalaga 
vladi, da vrne denar pokojninski blagajni v višini nad 20 
milijard tolarjev. Ta dolg vlade izhaja iz pokojnin, ki jih 
je vlada dajala pod ugodnejšimi pogoji za nekatere ka
tegorije zavarovancev, v blagajno pokojninskega sklada 
pa ni vplačala niti tolarja. Pri tej akciji so Demokrat
sko stranko podprle tudi druge, kot so: Demokratična 
stranka upokojencev Slovenije, Združena lista socialnih 
demokratov in še nekatere. 

V svojem odgovoru g. Lavrinc operira z domačimi 

in tujimi strokovnjaki, ki so izračunavali obremenitve 
DBP za pokojnine. Tudi te trditve slonijo na trhlih 
nogah. V svojem razmišljanju je g. Lavrinc pozabil 
omeniti, da naša prispevna stopnja za pokojninsko za
varovanje vključuje več, kot so le same pokojnine. V 
to stopnjo so vključeni: varstveni dodatek, dodatek za 
postrežbo in pomoč in še nekateri. Če bi te socialne 
transfere izločili iz prispevne stopnje in jih financirali 
iz proračuna, kot je v Evropi, na katero se tako radi 
sklicujemo, potem bi prispevna stopnja že bila povsem 
primerljiva s tujino. S takim načinom bi razbremenili 
ceno dela in povečali konkurenčnost našega gospodar
stva. 

Ob tej priložnosti želim ponovno poudariti, da je 
reforma pokojninskega sistema potrebna, mora pa biti 
premišljena in se mora povsem prilagoditi Evropi, 
tudi s tistimi pravicami, ki jih pri nas upokojenci še 
nimajo. Reševanje problemov gospodarstva samo na 
račun upokojencev pa odločno odklanjamo in se bomo 
z vsemi zakonitimi sredstvi upirali njihovi uveljavitvi. 

Predno zaključim s svojim odgovorom, pa moram 
povedati še naslednje: ne moremo in nikoli ne bomo 
razumeli, namreč mi upokojenci, da je na temelju števil
nih pogovorov med predstavniki vlade in upokojencev, 
vlada 14. decembra lanskega leta predlagala pozitivne 
in negativne poračune pokojnin zato, da si je 14 dni 
kasneje premislila, ne da bi predstavnike upokojencev 
vsaj obvestila s predlogom o ukinitvi poračunov. Tak 
način dela med vlado in upokojenci ne vzbuja zaupa
nja v korektnost in ni primerljiv z evropsko politično 
prakso. Kako lahko še zaupamo? 

Žal, je g.Lavrinc svoj odgovor uporabil tudi za obra
čun s slovensko upokojensko populacijo in njegovim 
vodstvom. Prepričan sem, da bodo prizadeti ustrezno 
odgovorili. 

Tak način obravnavanja spornih vprašanj najbrž res 
ni najbolj primeren, vendar smo upokojenci dolžni to 
javno povedati tudi preko sredstev informiranja, če nas 
vlada sama noče poslušati. Dolžni smo bili in tudi sam 
sem sodil, da moramo s to problematiko upokojence 
seznaniti, saj bo novo sprejeta zakonodaja dolgoročno 
močno prizadela vso upokojensko populacijo. 

Upam, da bomo s tako polemiko čim prej prenehali in 
skupaj sedli ter proučili nastalo situacijo. Zato vas že sedaj 
vabim, da bi se ob primerni priložnosti v mesecu maju, ko 
bomo analizirali dejansko stanje, z nami soočili. 

STANE SIMŠIČ 
Aplavz mi ni potreben 

Nimam se namena prerekati o vsebini prispevkov 
M. Windschnurerja »Leta 1945« in na replike na moj 
prispevek o tej temi, ki sta jih objavila A. Vidmar in J. 
Štele.To, kar sem napisal, ne gre za zagovor posameznih 
dejanj, pač pa za dokazovanje, kaj so počeli tudi tisti, 
ki so bili na strani okupatorja. V to temo sem pose
gel zato, ker razpihovanje narodne nestrpnosti slabi 
obrambno moč države. V demokratični družbi nima 
nihče pravice pavšalno obsojati narodno-osvobodilni 
boj in borce razglasiti za zločince. Mnogi od teh so 
očetje duhovnikov, menihov, nun delavnih kmetovalcev 
in obrtnikov. Noben narod se v Evropi tako idejno ne 
obdeluje kakor ravno mi, Slovenci. Enake ali še težje 
usode so doživeli Čehi, Poljaki, Francozi, Italijani itd., 
pa se za to ne sovražijo. Dobro se zavedam, da sem pri 
pojasnjevanju tega narodnega madeža rosa na travnati 
bilki in tega bi se morali zavedati tudi tisti, ki prekrivajo 
eno stran medalje. 

Nič me ne moti, kakšen svetovni nazor imajo posa
mezniki, z njimi sem vedno pripravljen deliti dobro in 
zlo, samo da so ljudje, dobri sosedje in bratje po naro
dnosti. Nekatere pa to strašansko moti, če ne plavajo 
po toku. Ker sem pisno nasprotoval Milanovi nadalje
vanki sem po Vidmarju postal kameleon in po Steletu 
doktrin.iran s partijsko miselnostjo in privilegiranec, ker 
se »govori«, da sem dosegel povišano in predčasno po
kojnino. Vidite, možje, kaj niso to žaljive besede, da sem 
za enega kameleon in za drugega privilegiranec? Tudi 
jaz poznam primere, kako se vedejo nekatere živali, 
ki se jih da primerjati s človekom. Andska kamela -

lama v onemogli jezi vsakogar opljuje s smrdečo belo 
peno, tudi lastnega gospodarja. Zakaj smo taki, da se 
izogibljamo drug drugega in se javno obdelujemo z 
raznimi sramotilnimi imeni in izrazi? Vsaj za tiste, ki 
nosijo v sebi krščansko etiko, bi moralo veljati izročilo 
sv. Janeza, ko je zapisal: 

»Največji greh zoper ljubezen bljižnjega je sovraštvo 
in vsak kdor sovraži brata, je ubijalec«. Kako se nekateri 
naslajajo, ko si o svojem politiku ali kom drugemu bre
zobzirno izmišljajo šale, in ga sramotijo. Naj ta stavek 
potrdi naslednji primer: »Ko se je priplazil h koritu, je 
napovedal konec državljanske vojne, sedaj, ko je odstra
njen od korita, spet napoveduje državljansko vojno. Via 
facti. Slovenci se bomo po bučah brez Bučarja.« Menim, 
da komentar k temu ni potreben. Drugi primer narodne 
žalitve (pa to ne delajo komunisti) izrečen v Salzburgu 
in sporočen po TVS 26.1. 96, ko politik na tujem med 
kulturno srenjo izreče: »Najbolj je Slovenec nesrečen, 
če je v Sloveniji.« Kako lepo je zapisala v občanu Bri-
gita G, ki med drugim navaja: »Za nič na svetu se ne 
bi preselila v blišč Las Vegasa ali New Yorka« Tako 
bi morala razmišljati večina Slovencev. Osebe s tako 
majhno nacionalno kulturo, ki žalijo svoj narod, niso 
vredne, da jih hrani slovenska zemlja. 

Vse tri poznam kot krajane mesta Kamnik, jih spo
štujem in ne sovražim, slednja dva, čeprav sta me lepo 
»zmasirala«. Povabim jih v goste, postregel jim bom, raz
kazal skromno blokovno stanovanje ih moje partijske 
privilegije. Če pa jim ni za mojo gostoljubnost, pa naj 
imajo v Kamniškem občanu zadnjo besedo. 

A. KONDA 

Znancu Jožefu Jelenu 
Nekemu človeku naprednega duha, ki mu je pogosto 

kritika jemala pogum, je učitelj rekel: »Le poslušaj kri
tikove besede. Odkriva ti, kar ti prijatelji prikrivajo.« 

Toda rekel je tudi: »Ne bodi potrt zaradi tega, kar 
reče kritik. Še nikoli niso postavili spomenika v čast 
kritikom.« (Anthonv de Mello). 

Jožef, v Kamniškem občanu si veliko kritiziral 
osebno. Mislim, da nisi želel samo opozoriti na sebe. 
Zamolčal si ali pa morda pozabil, da si svoj čas bil 
član stranke, ki ima okoljevarstveni program. Posame
zni člani so si resda znali program razlagati, kot jim je 
to v danem trenutku odgovarjalo. Kot veš, je večina teh 
članov danes v strankah LDS in SLS. Z odhodi in pre
stopi Zeleni Slovenije nismo ničesar izgubili, razen pe
ščice političnih povzpetnežev. Jožef, s svojim odhodom 
si odnesel tudi svoje probleme, za katere ti želim, da 
jih čimprej uspešno rešiš. Osebno se te rad spominjam 
kot niti več dosegljivih strokovnih študij, ki govorijo o 
negativnih posledicah elektromagnetnega sevanja. Po
skusi pridobiti podatke, ki jih imajo tvoji kolegi iz OO 
SLS Nazarje. Prebivalstvo Zgornje Savinjske doline ni 
zaradi politične obarvanosti, temveč zaradi dosegljivih 
podatkov o škodljivosti elektromagnetnega sevanja in 
ostalih negativnih vplivov, ki bi jih s seboj »prinesel« ra
dar, zaskrbljeno. Nasprotovanje degradiranju prostora, 
v katerem živimo potrjuje, da Slovenci še znamo ceniti 
zemljo, gozdove, vode, živalstvo in rastlinstvo. Zave
damo pa se, da moramo vse to čim manj okrnjeno pustiti 
tudi prihodnjim rodovom. 

Zeleni Slovenije ne zganjamo cenenega populizma, 
imamo pa realne predloge in rešitve za celostno kvali
teto življenja, ki omogoča preživetje in sonaraven trajen 
napredek. Varovanje narave, naravnih virov in obču
tljivih pokrajinskih ekosistemov so najvažnejša naloga 
zdajšnje generacije, zato niso dovolj lepotni popravki, 
temveč je potrebna korenita preobrazba, seveda najprej 
v miselnosti človeka*. 

RUDI MERŠAK 

Pridobitve seksualne revolucije... 
Vse, kar je v zadnjem času napisal anonimni pisec, 

skrit pod podpisom LDS, sam z zanimanjem prebrala, 
ker je bila v takšnem ali drugačnem kontekstu ome

njana knjižnica oziroma zapleti v zvezi z ravnateljicama. 
Po dobršni meri cinizma, ki je prisoten v teh prispev

kih, kar seveda poraja dvome v dobronamernost in 
usmerjenost zgolj k pravno ustrezni in pravični rešitvi 
nastalih zapletov, se mi kar zdi, kdo bi utegnil biti pisec 
teh prispevkov. Nekatere stvari niso bile le cinične, pač 
pa tudi malce izkrivljeno prikazane,saj po moji skromni 
oceni ni bistveno vprašanje, katera ravnateljica je »ta 
prava,« pač pa gre za dokazovanje določenim politič
nim krogom in določenim osebam, da ga prav debelo 
lomijo. 

Določene trditve so bile tudi prenapete in prepoten
tne. 

Zdaj seveda vem, od kod to izvira. Prepotentnost 
namreč. To je posledica seksualne revolucije, katere 
naboj so poslanci LDS še do danes ohranili. Se mi pa 
to priznanje zdi na moč simpatično, čeprav ne vem, kaj 
bi rekla kolegica Vera Kozmik, ko se nekdo takole po 
petelinasto hvali s seksističnimi izjavami. Ampak meni 
so še kar všeč. Prvič zato, ker je to povedano javno in 
brez notranjih zavor, namreč to, da je tega naboja še 
zadosti, drugič pa tudi zato, ker so te stvari zelo O. K. in 
luštne, še posebej, da imajo do tega kljub ukvarjanjus 
politiko še vedno veselje in tudi namen to početi. Pa 
tudi to se mi zdi simpatično, da so naboj iz seksualne 
revolucije ohranili tudi tisti poslanci iz zgoraj omenjene 
stranke, ki so bili takrat, ko je ta revolucija razburkala 
svet (in Kamnik?) še v pleničkah, eden pa po moji oceni 
še ni bil niti rojen. 

Jaz moram zame osebno priznati, da se je ne spo
mnim. Takrat sem se igrala s punčkami, starši pa me 
nanjo niso posebej opozarjali. Škoda. Se pa dobro 
spomnim drugega pripetljaja iz mojih gimnazijskih let. 
Sodelovala sem v literarnem krožku, v katerem smo 
izdajali šolsko glasilo. Zeleno. Nekoč smo morali iti 
predstavniki in mentorji profesorji na občino predstavit 
naše dejavnosti.Tam smo vse lepo po vrsti.kot se nam je 
pač zdelo pomembno, povedali nekemu gospodu, pred
sedniku ali sekretarju ali kaj, se ne spomnim natančno 
funkcije, pa dvomim, da sem zanjo tudi takrat vedela. 
Midve z našo profesorico pa sva Zeleno tudi pokazali. 
Ampak ta predsednik, ali sekretar ali karkoli že je 
naše Zeleno z zelo strogim obrazom pregledal in nato 
rekel: »Vse lepo in prav, ampak o delavcih, kmetih, O 
PRIDOBITVAH REVOLUCIJE IN SOCIALISTIČ
NEGA SAMOUPRAVUANJA pa nič ne pišete. Saj 
sploh niste angažirani. Lahko bi zapisali tudi kakšne 
partizanske spomine.« Mene so te besede čisto potolkle: 
zato, ker se mi je zdelo grozno, da se nekdo tako grobo 
pogovarja s profesorji, ki so v tisti sejni sobi sedeli 
tiho in mirno podvrženi strogi presoji nekoga, ki morda 
niti ni toliko izobražen kot oni, drugič zato, ker me je 
preplavil val slabe vesti, da smo na kaj takega pozabili 
(da ne bo pomote - to je bilo čisto zares), tretjič pa zato, 
ker smo rajši pisali ljubezenske pesmice, pa kako je vse 
brez veze namreč šola in pa vsa ostala konvencionalna 
in malomeščanska navlaka. Naš občinski »ocenjevalec« 
je bil gospod Zamik. Kadarkoli sem se še srečala z 
gospodom Zamikom, sem se spomnila na ta dogodek. 
Ko bi vedela, da ima v mislih seksualno revolucijo, bi 
bilo vse drugače. Mislim, da bi se mi zdel velik frajer. 

Pa da ne bo pomote - ne moti me revolucija, takšna 
ali drugačna. Smešno se mi zdi licemertvo. Zdaj so 
vsi žrtve komunizma, moti me vsakršna ozkosrčnost, 
pa tudi pretvarjanje, neumnost in nedelavnost, pa naj 
bo leva, desna ali sredinska, rdeča, črna ali zelena ali 
celo rožnata. Moti me tudi, ko se moje ime in delo na 
vsak način skuša spolitizirati, čeprav je res, da brez po
litične obarvanosti nikjer ne gre. Zato ne bom NIKOLI, 
AMPAK ZARES NIKOLI NA NOBENI VOLILNI 
KONVENCIJI IN NOBENEMU KANDIDATU RE
CITIRALA NOBENIH PESMIC! Čeprav ste to že 
doživeli, gospodje, in čeprav je bilo to očitno politično 
O. K. Ampak pesmic seveda nisem brala jaz... 

Da pa tista pesmica, ki jo pojejo Čuki, res drži, ob
čutim na lastni koži. Ne samo, da mojemu delu ves čas 
pripisujejo politično naravnanost (posebej tista je krepka o 
vplivu knjižnice na izid volitev - menim, da je pisec članka 
imel v mislih obisk Dese Muck, ki je v predvolilnem mesecu 
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OBVESTILO 
Na podlagi 38. člena Zakona o urejanju naselij in drugih 
posegov v prostor (Ur. I. SRS št. 18/84,37/85, 29/86, 26/90), 
obveščamo vse zainteresirane, da bo potekala v času 
od 9. aprila do 8. maja 1996 

JAVNA RAZGRNITEV 
OSNUTKA ZAZIDALNEGA NAČRTA PN-3 

TERME SNOVIK 

JAVNA OBRAVNAVA OSNUTKA 
bo v četrtek, 18. 4. 96 ob 18. uri 

v prostorih KRAJEVNE SKUPNOSTI SREDNJA VAS. 
Osnutek urbanističnega akta bo javno razgrnjen na sedežu 
Občine Kamnik, Glavni trg 24 (II. nadstropje) in v prostorih 
Krajevne skupnosti Srednja vas. 

ZAVOD ZA 
URBANISTIČNO NAČRTOVANJE 

Obrazložitev: 
Osnutek odloka o urbanističnem aktu določa urbanistični 
koncept območja PN-3 terme Snovik. 
Prostorski položaj osrednjega dela term Snovik (zdraviliško-tu-
rističnega-rekreativnega centra) je pogojen s turističnim zna
čajem širšega območja ter mikrolokacijsko z neposredno so
seščino vira termalne vode. 
Predvideni objekti ne bodo namenjeni običajnemu turizmu, 
ampak specializirani zdravstveni dejavnosti in ekološko kako
vostnemu turizmu - rekreaciji. Tako naj bi bilo tudi oblikovanje 
in ureditev objektov podrejeno temu osnovnemu namenu: vi
soka kakovost uslug, kakovostna arhitekturna obdelava objek
tov in okolice ob maksimalnem ohranjanju in vzdrževanju 
naravne in kulturne krajine tega območja. 

Krizni štab Menina 
SPOROČILO ZA JAVNOST (1) 

Po javni tribuni o načrtu 
postavitve vojaškega in civil
nega radarja dolgega dosega 
na Menini planini, ki je bila 
27. 2. 1996 v Nazarjah, je bil 
ustanovljen »Krizni štab Me
nina«. Cilj njegovega delova
nja je vodenje aktivnosti do 
dokončne zavrnitve načrta za 
gradnjo radarja. Imena članov 
bodo kmalu objavljena. 

Objavljamo stališča, ki so 
bila sprejeta na javni tribuni 27. 
2. v Nazarjah. 

Udeleženci javne tribune 
ugotavljamo, da je nameravana 
postavitev radarjev na Menini 
planini nesprejemljiva, zato jo 
odločno zavračamo. Razlogi so 
naslednji: 

1. Radarja bi s svojim 
škodljivim elektromagnetnim 
valovanjem trajno ogrožala 
zdravje ljudi, Živali in ra
stlin: biofiziki, zdravniki in 
drugi nevtralni znanstveniki 
vedno bolj opozarjajo, da lahko 
podobno kot pri radioaktiv
nem sevanju tudi manjše spre
membe naravnega elektroma
gnetnega valovanja povzro

čijo škodo človekovemu or
ganizmu. Številne novejše ra
ziskave odkrivajo pri ljudeh, 
ki so posebno veliko izpo
stavljeni elektromagnetnemu 
valovanju, znake kroničnega 
stresa, pogostejše glavobole, 
motnje v presnovi, spremembe 
krvne slike in tlaka, znižanje 
telesne odpornosti ipd. Pri lju
deh, ki so dolgotrajno izposta
vljeni močnejšemu elektroma
gnetnemu valovanju (bližina 
radarjev), so odkrili tudi večjo 
obolevnost za levkemijo in ra
kastimi novotvorbami. Kot igla 
ostri radarski impulzi naj bi 
posebno neugodno delovali na 
možganske celice. 

Poizkusi na živalih so naj
hujše posledice elektromagne
tnega sevanja pokazali na za
rodkih: živali so se rojevale 
slepe, gluhe ali telesno iznaka
žene. 

2. Menina planina je rezer
voar pitne vode za tri občine: 
gornjegrajsko, nazarsko in mo-
zirsko. Če vemo, da je Me
nina planina kraška planota, si 
lahko predstavljamo, kaj bi za 
uporabnike pitne vode pome

nilo, če bi na njej prišlo do izli
tja goriva ali drugih snovi. 

3. Menina planina ima status 
krajinskega parka in se nikakor 
ne sme spremeniti v radarski 
in vojaški poligon, ki bi trajno 
zaustavil socialni in ekonomski 
razvoj tega območja in države 
v celoti. Prihodnji razvoj Zgor
nje Savinjske doline, še posebej 
občin Nazarje in Gornji Grad, 
je v veliki meri odvisen od tega, 
v kakšnem stanju bomo ohra
nili naravo (razvoj turizma, ži
vinoreje, bio-poljedelstva, le
sne predelave ter male, okolju 
neškodljive obrti). 

4. Ugotavljamo, da veljavni 
prostorski načrt takšnih pose
gov na Menini planini ne dovo
ljuje in da so zato vse doseda
nje aktivnosti v zvezi s posta
vitvijo radarjev na Menini pla
nini nezakonite. 

5. Menina planina je za pre
bivalce Zadrečke doline velika 
vrednota. Tisti, ki se zanjo ne 
zna boriti, se tudi za Slovenijo 
ne bo znal. 

Zato: 
1. Zahtevamo, da Ministr

stvo za promet in zveze in Mi
nistrstvo za okolje in prostor 
takoj ustavijo vse aktivnosti v 
zvezi z načrtovano postavitvijo 
radarjev na Menini planini. 

2. Pozivamo občinske svete 
in župane vseh občin v Zgor
nji Savinjski dolini, še posebej 
pa občin Nazarje, Gornji Grad, 
Kamnik (Tuhinjska dolina) in 
Mozirje, da zastopajo interese 
svojih občanov in preprečijo 
nameravano postavitev radar
jev na Menini planini. 

3. V primeru, da Ministrstvo 
za obrambo in Ministrstvo za 
promet in zveze odločnega na
sprotovanja, ki je bilo izraženo 
na javni tribuni 27. 2. 1996, 
ne bosta upoštevala, od župa
nov in občinskih svetov občin 
Nazarje, Gornji Grad, Kamnik 
in Mozirje zahtevamo razpis 
zakonodajnega referenduma o 
postavitvi ali ne-postavitvi ra
darjev na Menini. Vse aktivno
sti v zvezi s postavitvijo radar
jev morajo do razglasitve rezul
tatov referendumov mirovati. 

Krizni štab Menina 

K r e a t i v n i r a č u n o v o d j e 
Tel&fax:061817*529 

Pisma, mnenja, odmevi - Pisma, mnenja, odmevi - Pisma, mnenja, odmevi - Pisma, mnenja"] 
Istavila knjigo Blazno resno o seksu), tudi z desnega kota in sedanji predsednik ZDUS) v Sobotni prilogi Dela z stih naj se glasijo. Izdelava sprememb in dopolnitev mobranstvu, o koloboraciji in izdajstvu! Po njegovem predstavila knjigo Blazno resno o seksu), tudi z desnega kota 

političnega prizorišča pihljajo neblage sapice. Neki gospod, ki bi bil 
rad veliki politik, je nekje javno razpredal o mojem »rodovniku«, ki 
me menda dela strašno neprimerno, in da sploh nisem »naša«. Pa še 
nepismena nisem. Predvsem sem sama svoja in bolj kot na politiko 
se zanašam pri sebi in pri drugih na človečnost, dobroto, odprtost, 
duhovno širino, zmožnost razumevanja in poslušanja, na sposob
nost, delavnost, izobraženost, razgledanost in kulturivarnost. 

BREDA PODBREŽNIK VUKMIR 

Prazniku občine Kamnik in podelitvi 
občinskih priznanj na rob 

Pa smo dočakali! Po petih letih globokih razmišljanj 
so kamniški občinarji določili in razglasili nov občinski 
praznik, ki je posvečen spominu rojstva Rudolfa Maistra. 
O liku in delu generala in pesnika imam najboljše mne
nje, vendar skromno menim, da obstajajo za Kamnik bolj 
pomembni datumi. Tudi če bi navsezadnje še naprej ob
držali datum prejšnjega občinskega praznika, bi verjetno 
ne storili nič bogokletnega, saj je simboliziral upor proti 
okupatorju, za kar gre navsezadnje tudi pri generalu 
Maistru. Vsekakor velik borec za slovenstvo in slovensko 
državnost, pesnik in vojak, Rudolf Maister ima za Ka
mnik le te zasluge, da se je rodil v našem mestu. Njegovo 
veličastno poslanstvo ob koncu prve svetovne vojne ima 
kaj malo skupnega s kamniško ozkostjo, ozkosrčnostjo, 
filistrstvom, stremuštvom in celo takratnim izpričanim, 
ne tako redkim, germanofilstvom. Vsekakor pa je lepo, 
da so se Kamničani oddolžili svojemu velikemu sinu z 
dvema spomenikoma, spominsko ploščo na rojstni hiši in 
poimenovanjem kamniške gimnazije po njem. Nekateri 
so pač hoteli še več in tudi uspeli, saj vemo, da vsevedni 
oblastniki »že pogruntajo ta pravo« in tudi kitenje s tujim 
perjem jim ni tuje. Morda vedo, ali pa tudi ne, da so v 
preteklosti največ naredili za Kamnik predvsem poslove
njeni tujci in potujčeni Slovenci. Omenimo le svetovljan
skega podjetnika Aloisa Praschnikerja, ki je s svojim 
Kurhausom napravil Kamnik za najbolj znan turistični 
kraj na Kranjskem, zgradil osnovo kamniške industrije 
in kamniško železnico. Ali barona Rechbacha, župana 
med nemško okupacijo, ki je rešil mesto Kamnik pred 
katastrofo nepredvidljivih razsežnosti - razstrelitvijo Ba
rutane - pa morda še pred čim! Kar pa se tiče slavnih 
Slovencev, rojenih v Kamniku, omenimo le morda naj
večjega, vsekakor pa najbolj inovativnega modernega 
slovenskega kiparja, Jakoba Savinška. V Kamniku nismo 
obeležili nobene njegove obletnice, ne praznujemo ne 
njegovega rojstnega ne smrtnega dne, niti se ne moremo 
zediniti, v kateri hiši je bil rojen(!). Vrli občinarji pa mu 
ne morejo postaviti niti skromne spominske plošče, kar 
je kulturna sramota. 

Sicer pa je odnos kamniških oblasti do umetniškega 
ustvarjanja razviden že ob podelitvi letošnjih občinskih pri
znanj. Med petnajstimi priznanji sta jih prejela le dva ume
tnika (ki sta jih vsekakor zasluzila), eden s področja glasbe, 
drugi za literaturo. S področja vizualnih umetnosti ni prejel 
priznanja nihče, čeprav imamo prav v Kamniku na področju 
oblikovanja in arhitekture vrhunske ustvarjalce (Branko Ur-
šič, Marjan Kocjan, Bojan Schlegl). Predvsem pa je nespre
jemljivo, da ne rečem žaljivo, podeljevanje enakih priznanj 
(občinskih zlatih in srebrnih plaket) hkrati vrhunskim ume
tnikom in občinskim uradnikom in lokalnim politikom! Že 
davno bi morala imeti občina Kamnik posebno nagrado za 
vrhunske umetniške dosežke. (Ali ni nekaj podobnega obsta
jalo celo v prejšnjem režimu?). 

Tragično je tudi, da merodajni oblastniki niso uspeli 
Podeliti naslova »častnega meščana« pred kratkim umr
lemu, vrhunskemu strokovnjaku, akademiku, prof. dr. 
Albertu Čebulju, takrat, ko je še živel. Edino pravilno 
"i častno je, da so njegovi sorodniki letošnjo posthumno 
Podelitev odločno odklonili. Žalostno je tudi, da je ka
mniški rojak, večkratni olimpijski in evropski prvak v 
Plavanju in prvi povojni direktor Stola,Tone Cerer, pre-
'el ta naslov šele letos, na večer življenja. 

Sporno se mi zdi tudi občinsko spominsko priznanje 
Predsedniku Državnega zbora Jožefu Školču, o katerem 
yemo, kakšne »zasluge« in »držo« je imel ob osamosva
janju Slovenije in ob nedavnem shodu upokojencev in o 
katerem piše g. Vinko Gobec (nekdanji kamniški župan 

in sedanji predsednik ZDUS) v Sobotni prilogi Dela z 
dne 23. marca 1996 na strani 42 sledeče: »Za podcenje
vanje upokojencev si zasluži gospod Školč javno kritiko. 
V volilnem letu si velja takšen odnos predsednika DZ 
zapomniti in ustrezno reagirati.« 

Da ne bo pomote! Kot umetniški ustvarjalec in publi
cist nimam prav nikakršnih pretenzij, terjatev ali želja 
po kakršnihkoli občinskih priznanjih. Priznanje in v 
zadoščenje mi je bilo dejstvo, da mi je občina Kamnik 
(in druge institucije) pomagala pri realizaciji nekaterih 
umetniških projektov, za kar sem se tudi javno zahvalil. 
Merodajne želim le blagohotno opozoriti na (po mojem 
skromnem mnenju) očitne napake in nedoslednosti pri 
celotnem projektu občinskega praznika. Želim si, da bi 
bila v prihodnje tudi pri teh zadevah bolj upoštevana in 
cenjena strokovna mnenja in pobude. 

DUŠAN LIPOVEC 
akademski slikar 

Kdo je zaslužen za telefonijo v 
Komendi? 

Zadnje čase si več političnih strank skuša prisvojiti 
zasluge pri posodobitvi telefonije v Komendi, da je 
projekt stekel z mrtve točke in se bliža k uresničenju. 
V predzadnji številki Kamniškega občana so si zasluge 
lastile stranke Slovenske pomladi v Občini Kamnik, v 
zadnji pa LDS. Od ene in druge strani bi pričakoval več 
modrosti in taktnosti. 

Ne vem, kaj se dogaja s telefonijo v Tuhinju, za Ko
mendo vem, da se je sedanji svet KS že ves svoj mandat 
občasno ukvarjal s problematiko telefonije, saj je bil 
vedno prisoten pritisk zaradi čakajočih na telefon. 

Če sta bila v enem izmed člankov z mastnimi črkami 
omenjena g. Stane Zamik in g. Maksimilijan Lavrinc 
kot priprošnjika za sprejem pri generalnem direktorju 
Telekoma, pa bi bilo žalostno, če bi tudi gospodarstve
nika vodiia politična linija. Končno plačujemo Tele
komu za njegove usluge in tudi za razširjeno reproduk
cijo vsi po vrsti, ne glede na politično barvo. 

Kot predsednik KS sem bil prisoten na sestanku 
z generalnim direktorjem Telekoma, ki je dejal, da si 
takih obiskov ne želi, ker ne mara dajati praznih obljub. 
Ko smo omenili možnost sofinanciranja, se je tudi on 
tržno obnašal. Bil sem tudi na drugem sestanku z ope
rativnim osebjem Telekoma, kjer smo se že dogovarjali 
o projektu in rokih. Na vseh teh sestankih je bil tudi 
tajnik KS Večino dela odpade gotovo prav nanj in ga 
dobro opravlja, vendar to dela po svoji dolžnosti v službi 
KS,plačan od vseh krajanov, ki so takega in drugačnega 
političnega prepričanja ali pa so brez njega. Upam, da 
tudi njegovega dela ne bo »lastninila« katera od poli
tičnih strank. Navsezadnje pa imajo veliko zaslugo za 
telefonijo krajani, ki nenehno »pritiskajo« na Telekom 
in bodo plačali telefonski priključek. 

BALDOMIR KREMŽAR 

Širitev in razvoj šole v Komendi 
28. februarja 1996 mi je bila po svetniku Pavlu 

Ocepku osebno vročena pošta, ki je prihajala iz 
Osnovne šole Komenda-Moste in v kateri nas, občinske 
svetnike,z rahlo časovno distnaco, potem ko so zadeve v 
zvezi cestno prometno situacijo bolj ali manj dogovor
jene, pozivajo predsednik sveta OS Komenda-Moste, 
dipl. teolog Jože Pavlic, predsednik sveta staršev iste 
osnovne šole, dipl. teolog Matija Remše in ravnateljica 
te šole, dipl. slavistka Marija Mojca Maleš, da zastavimo 
ves svoj vpliv za izboljšanje prometno-vamostnih raz
mer v navedenem šolskem okolišu. Med pošto je bil 
tudi zapisnik izredne seje osnovne šole, na kateri me je, 
tako kot je predhodno to storil v enem od prispevkov 
v Kamniškem občanu, Vinko Ovijač opozoril na moja 
ravnanja, ki so povezana s sprejemanjem proračuna 
občine Kamnik za leto 1995. Zato, da si boste, dragi 
bralci, lahko ustvarili svoje menje, vam bom brez ko
mentarja predstavil prepis vloženih amandmajev s 5. 
seje občinskega sveta. 

1. Amandma poslanske skupine LDS številka 4.: 
Sredstva v postavki 205 Izdelava načrta za obnovo 

OŠ Moste v poglavju Investicije v družbenih dejavno

stih naj se glasijo. Izdelava sprememb in dopolnitev 
odloka UN MO-1 Moste (predlagatelja teh sprememb 
sta svetnika Ovijač, Špenko), za kar naj se planira 1 mi
lijon SIT, preostanek pa se planira na postavki Izdelava 
načrtov in sanacija Kino dom Kamnik. Obrazložitev: Za 
izdelavo projektov izgradnje objektov mora biti osnova 
v prostorsko izvedbenem aktu. Ker najnovejša idejna 
rešitev zahteva predhodno spremembo ureditvenega 
načrta, predlagamo, naj se pripravi in da v obravnavo 
spremenjeni ureditveni načrt, na osnovi tega naj se 
pridobi lokacijsko dovoljenje, zatem pa pride obdobje 
izdelovanja projektov. Predlagatelju tudi predlagamo, 
da preveri stanje in obseg že izdelanih načrtov za nave
deno šolo v zadnjih petnajstih letih. Morda je katera od 
že predlaganih rešitev v arhivu šole in ne bo potrebno 
vsakih nekaj let naročati nove in nove načrte (od idejnih 
dalje). 

Amandma je na seji sveta svetnik Stane Zamik umaknil. 
Amandma prvopodpisanega Antona Hočevarja, 

predsednika SLS, podpisana pa sta tudi svetnika z na
šega območja (Ovijač, Štele): »Za obnovo cerkve v 
Motniku naj se nameni 500.000,00 SIT. Del sredstev 
za otroški ekslibris OŠ Komenda - Moste se namenijo 
za obnovo cerkve v Motniku. »Amandmaju sta naspro
tovala Biserka Močnik in Stane Zarnik.« Amandma 
v takšni obliki ni bil sprejet, predlagatelji amandmaja 
so zbrali en glas premalo. Amandma Vinka Ovijača, 
sopodpisani tudi Štele: »Predlagam, da se sredstva, ki 
bi jih občina v letošnjem letu namenila za izgradnjo 
telovadnice v Komendi (v primeru, če bo prišlo do pod
pisa pogodbe med občino, ministrstvom za šolstvo in KS 
Komenda) namenijo v letošnjem letu za obnovo Kina 
dom kamnik.« Amandma glede sredstev za telovadnico 
v Komendi je Vinko Ovijač na seji umaknil. 

V zapisniku izredne seje sveta šole na 5. strani tudi 
piše: »G. Kremžar je kot predsednik sveta KS Komenda 
pripomnil, da glasovanje enega od občinskih svetnikov, 
ki je z našega področja, še ne pomeni mnenja Sveta 
krajevne skupnosti Komenda.« 

Gospod predsednik sveta KS Komenda! Na verjemite 
vsega, kar vam prodajajo za sveto resnico vaši krščanski 
demokrati in ostali pridruženi v slovenski pomladi. 

STANE ZARNIK 

Steletovemu dodatku k nadaljevanki leta 
1945 

Z zapoznelostjo mi je v roke prišla 4. številka Kamni
škega občana z dne 22. februarja 1.1. Opozorjen sem bil 
na čudno pisanje nekega meni neznanega Jerneja Ste-
leta, ki je očitno izobraženec, hkrati pa zle in apriorno 
napadalne narave do vsega, kar zadeva NOB. V pisanju 
z naslovom Dodatek k nadaljevanki o dogodkih leta 
1945 tudi ne more iz svoje kože, ne more brez omenjanja 
povojnih pobojev, ne more brez navajanja »razlike, da 
so imeli nacisti le 12 let časa, slednji (komunistični 
voditelji) pa kar 45 let. Tudi ne more brez pavšalnega, 
dežurnega omenjanja »partijske privilegiranosti« itd. 
Vse to premlevanje nato »okrona« še mene in moje 
delo in pravi: 

»Tudi pisci partijske zgodovine, NOB, ki jih omenja 
(Konda), so že bili v zadnjih letih krepko kritizirani 
zaradi pristranskosti (enako oba g. Jana iz Kranja). Teh 
knjig je zares veliko, a to je razumljivo, ker so bili ti 
pisci bogato honorirani in s tem dosegli povišane ter 
predčasne pokojnine... (Podčrtal I. J.) 

Tako! To ne izraža le nestrpnosti, temveč tudi obre-
kljivost. Škoda, ker J. Štele ni navedel nekaj takih pri
merov »krepkih kritik«! Tako bi bralci zvedeli, da so 
in še izhajajo v Družini, Slovencu, v Novi zavezi in 
v podobnih publikacijah, ki so partizanstvu sovražne. 
Pred leti mi je človek, ki to zna, izračunal, da bi npr. 
pisanje treh knjig o kroniki Kokrškega odreda (1.6(60 
strani in 10 let napornega dela!) dobil toliko honorarja 
(dokumentacijo hranim), da bi mi na uro prišlo največ 
za »dva deci radenske«. 

Ker imam pač rad dokumente, ki jih napadalni J. S ne 
navaja, prilagam nekaj odlomkov iz ocen moje predza
dnje in predvsem zadnje knjige ODSTRTE ZAVESE 
oz. KORENINE ZLA, ki govorita o belogardizmu, do

mobranstvu, o koloboraciji in izdajstvu! Po njegovem 
pristranskem, prikazovanju partizanstva in mojih knjig 
itd. bi J. Steletu najbolj zdravilno delovalo poglobljeno 
čitanje omenjenih knjig, ki so še kako podprte z različno 
dokumentacijo. Če bodo on in njemu podobni s sovra
štvom nadaljevali kar naprej, bomo Slovenci vedno bolj 
sprti. Komu je in bo to v prid? 

Da, res je, da je naših knjig veliko med ljudmi. Seveda 
boljših in slabših, a pošten človek iz njih zlahka ugotovi, 
kaj je resnica! Zato, da mojih knjig ne bi kupoval, 
čeravno niso najdražje, J. Steletu svetujem, da si jih 
sposodi v kaki knjižnici, npr. v Šiški ali v Kamniku. De
lovale bi na njegovo mentalno zdravje in spoznavanje 
zgodovine zelo pozitivno. Ko boste to storili - a šele 
potem - se spet oglasite. 

Naj dodam, da sem tole in malo več napisal zaradi 
bralcev, zaradi J. S. prav gotovo ne! 

IVAN JAN, Kranj 
O svetovnem Dodatku 

KORENINE ZLA, ki so dejansko prvi del monogra
fije Odstrte zavese, raziskujejo politična dogajanja na 
Slovenskem vse od časov pred prvo svetovno vojno 
dalje in pojasnjujejo obnašanje slovenskih oblasti ter 
cerkvenih vrhov, bogatenje posameznikov in siroma
šenje prebivalstva ter dušenje ljudskih demokratičnih 
teženj po boljšem življenju. Kolaboraciji je a vtor posve
til veliko pozornosti, največ pa delovanju gestapa na 
Gorenjskem, ki ga je vodil Hauptschturmfilhrer SS -
Helmuth Rozumek. Ivan Jan o nasilnih in izdajalskih 
dejanjih združenih sovražnikov odkriva nova dejstva. 

Monografijo bogatijo izredno poučne priloge kot so 
na primer pisma Izvršnega odbora OF in katoličanov 
škofu Rozmanu, besedila raznih priseg, izjave akade
mika dr. Trstenjaku in Franca Miklavčiča, pa še izjavo 
in pojasnila Društva piscev NOB o državljanski vojni 
in drugih. Dopolnjuje jo čez 170 fotografij. Delo ob
sega 532 strani in je velik prispevek h krepitvi boja za 
ohranitev samostojnosti Slovenije proti izdaji interesov 
našega naroda. Zgroziti se je treba, kako se del politične 
podobe današnjega časa v nekaterih ozirih zrcali v tisti 
pred petdesetimi leti in še več. 

LADO AMBROŽIČ NOVUAN 
O moji zadnji knjigi Korenine zla so recimo zgodo

vinarji (in drugi) zapisali tudi nekaj misli. Dr. Emil 
Cesar: »Že dolgo nisem bral tako zanimive in vsebin
sko dognane knjige. Menim, da ta knjiga pomeni Ja-
novo življenjsko delo.« Ivan Križnar: »Izjemno številni 
citati so pisca silili k objavi neredko močno skrčenih 
in iz celote iztrganih stavkov iz pogosto mnogo obse
žnejših besedil. To je nastalo zato, ker je pisec skušal 
iz obsežnih in številnih obravnav tudi danes žgočega 
nacionalnega vprašanja izluščiti bistvo ter s tem stali
šča nasprotnikov OF predstaviti sicer čimbolj izvirno, 
hkrati pa jih s poenostavitvijo in posplošitvijo približati 
razumevanju najširšega kroga bralcev. Kljub temu ni 
podlegel vnaprejšnjemu stanovskemu ali razrednemu 
in strankarskemu determinizmu. Mag. Marjan Žnidarič: 
»Korenine zla so izjemno zanimivo branje. Znanstveno 
težo daje delu kritični aparat (opombe) na koncu vsa
kega poglavja ter posebno poglavje o virih in litera
turi. Uporabnost in preglednost monografije omogo
čajo imensko in stvarno kazalo ter pojasnilo kratic« 
Dr. Janko Pleterski: »V knjigi se mi zdi pomembna 
misel, da smo se Slovenci po zaslugi NOB po vojni na 
novo rodili. Prisrčna hvala za čudovito knjigo.« Franc 
Miklavčič: »Knjigo Korenine zla sem na dušek prebral. 
Ena od vrlin knjige, ki potrjuje njeno avtentičnost, so 
nekateri podrobni opisi posameznih partizanskih usod, 
tudi tistih, ki so se tragično končale, potem ko so ti 
partizani padli v ujetništvo in so jih Nemci mučili, nakar 
so sledila nekatera priznanja«. Mag. Frančišek Bolka: 
»Knjiga in v njej zbrana in predstavljena dokumentacija 
nam je v sedanjih časih zelo potrebna, ko skušajo ne
kateri evidentno narodno izdajo predstaviti kot boj za 
slovenski narod ter osvobodilno gibanje kot zločinsko 
komunistično zaroto proti Slovencem in Sloveniji.« 

Une Štefanec 
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Tečaj za gasilce v Kamniku 
Gasilska zveza Kamnik je or

ganizirala izobraževalni tečaj za 
vodje gasilske enote v Kamniku. 
Tečaj je trajal od 15. 1. do 1. 
3. 1996 v gasilskem domu v Ka
mniku. Vpisalo se je 38 gasilcev. 
Predhodno so že morali imeti 

tehnični napredek industrije ter 
s tem zahtevnejše in odgovor
nejše gašenje in reševanje. Pre
davali so sposobni gasilski stro
kovnjaki po novem pravilniku o 
izobraževanju, ki ga je sprejela 
Gasilska zveza Slovenije. Teore-

dnja vas, Šmartno, Kamniška Bi
strica, Tunjice, Križ, Svilanit, Špi-
talič in Lahovče. Pogrešali smo 
gasilce iz drugih gasilskih dru
štev iz kamniške občine, ki so 
zelo potrebni strokovnega izo
braževanja vodilnih kadrov. Med 

Tečajniki in predavatelji tečaja za nižje gasilske častnike. 
tečaj in izpite za izprašane ga
silce. K tem spada nadaljevalno 
izobraževanje za vodjo gasilske 
enote pri gašenju, kot je pouk 
o novih pravilih gasilske službe, 

tični in praktični del ter izpite 
je uspešno zaključilo 31 tečajni
kov, med njimi štiri dekleta.Te-
čajniki so bili iz naslednjih gasil
skih društev: Kamnik, Sela, Sre-

Letošnji načrt akcij in prireditev 
Društva upokojencev Kamnik 
1. Avtobusni izleti 
3.4. ; izlet v Borovlje (izlet se ponovi v jeseni) 
13.4. : Ptuj-Dolga vas-Lenti-Veržej-Radenci (po potrebi se izlet 
ponavlja) 
9.5. ; Ptuj-Dolga vas-Lenti-Veržej 
15.5. ; Doberdob-Gorica-Sveta gora-Lokve-Col-Kamnik 
12.6. ; Srečanje upokojencev Slovenije - Planica 
26.6. ; Gorica-Palmanova-Benetke-Fernetiči 
3.7. ; Kranjska Gora-Višarje-Trbiž-Predil-Bovec-Tolmin 
24.7. ; Mangartsko sedlo (2000 m) -Bovec-Kobarid-Tolmin 
7.8. ; Grossglockner-Heiligenblut-Spital-Celovec-Kamnik 
20.7.; Železniki-Sorica-Bohinj-Savica-Pokljuka (srečanje bor
cev in mladine - planincev) 
5.9. ; Srečanje upokojencev Gorenjske v Škofji Loki 
Enodnevni izlet v Salzburg (Avstrija) 
2. 10.; Škocjanske jame-Izola-Trst-Fernetiči-Kamnik. V pri
meru, da bo več interesentov, se izlet ponovi z enakim progra
mom. 
2. Kolesarski izleti 
3.5.; Kamnik-Rudnik-Radomlje-Mengeš-Topole-Komenda 
16.5. ; Kamnik-Komenda-Cerklje-Brnik-Vodice-Komenda 
25.6. ; Srečanje kolesarjev - upokojencev Gorenjske 
6. 6.; Kamnik-Dob-Moravče - srečanje z upokojenci DU Mo
ravče 
20.6.; Kamnik-Moste-Vodice-Mengeš-Radomlje 
26.6. ; Prvenstvo kolesarjev na relaciji Volčji Potok-Rudnik, start 
ob 9. uri 
4.7. ; Kamnik-Moste-Kanu-Dragočajna 
18.7. ; Kamnik-Komenda Preddvor- Komenda 
1.8. ; Kamnik-Komenda-Topole-Mengeš-Radomlje-Rudnik 
14.8. ; Kamnik-Moste-Vodice-Cerklje-Komenda 
4.9. ; Kamnik-Radomlje-Mengeš-Vodice-Moste-Komenda 
19.9. ; Kamnik-Komenda-Preddvor-Komenda 
3.10. ; Kamnik-Moste-Vodice-Dragočajna-Kamnik 
Vse vožnje se začno ob 8. uri z dvorišča DU Kamnik. Če je slabo 
vreme, se vožnja preloži na naslednji dan. Če se vreme naslednji 
dan ne izboljša, se termin vožnje preloži. 
3. Pohodi 
11. 4.; Trojane-Doline-Moravče, 20. 4.; Trzin-Rašica-Gobavica, 
7. 5.; Kozjak-Šipck-Šmartno, 30. 5.; Trnovče-Rudnik-Kamnik, 
18. 6.; Tuhinj-Kostavska planina-Črnivec, 27. 6.; Motnik-Meni-
na-Tuhinj; 9. 8.; Črnivec-Velika pl.-Stahovica, 10. 10.; Morav-
Če-Trojane-Domžale (Kostanjev pohod), 22.10.; Zakal Vegrad, 
5. L; Potok-Velika Lašna-Kamnik, 21.12.; Kostavska planina 
4. Planinske ture in pohodi skupaj s PD Kamnik 
6. 4.; Polhograjska Grmada, 13. 4.; Štampetov most, 11. 5.; ob 
žici Ljubljane, 12. 5.; Blegoš, 18. 5.; Golice, 28. 5.; Stol, 1-2. 6.; 
Rokovnjaški pohod, 2.6.; Velika Planina, 15.6.; Uršla gora, 6.7.; 
Begunjščica, 21.7.; Kokrško sedlo - Dan kamniških planin, 11.8.; 
Kamniško sedlo - 90 let koče, 17.8.; Mangart, 24.8.; Visoki Kanin, 
7. 9.; Storžič, 14. 9.; Mrzla gora, 21. 9.; Dobrač, 5.10.; Mozirska 
koča, 12.10.; Olševa, 18-20.10.; Pohorje, 10.11.; Litija-Čatež, 16. 
11. ; v neznano 24.10.; Čemšeniška planina, 8.12.; Litija-Tisje, 14. 
12. ; Javornik, 21.12.; Kostavska planina 
5. Kulturno zabavni popoldnevi - vsak prvi petek v mesecu na 
DU 
6. Ženska sekcija se sestaja vsak drugi in četrti četrtek v mesecu, 
razen v juliju in avgustu. Pripravile bodo razstavo ročnih del v 
decembru. 
7. Počitnikovanje v Izoli bo društvo organiziralo v novembru in 
v februarju. 
8. Delo socialnega odbora: organizirali bodo obiskovanje bolnih 
in ostarelih članov, jubilantov in zakonskih parov ob pomembnih 
obletnicah. 
9. Športna značka. Članice in člani društva, ki športno delujejo, 
bodo prejeli športne značke za dosežene rezultate. Za vsak kole
sarski izlet dobijo po 1 točko, za vsak pohod ali planinsko turo pa 
po 2 točki. Značko prejme vsak, ki doseže 8 točk. 
Poleg naštetih akcij bo društvo organiziralo še dodatne aktivno
sti, lahko pa tudi spremeni ali dopolni program. Vsaka akcija bo 
objavljena tudi na oglasni deski DU Kamnik, Kolodvorska 5. Vse 
informacije je možno dobiti na DU Kamnik, tel. 831-015, vsak 
torek in petek od 8. do 12. ure, ko so uradne ure. 

njimi izstopa DUPLICA, ki nosi 
požarno odgovornost za najve
čjo krajevno skupnost. V njej je 
približno 4.800 prebivalcev z in
dustrijo, obrtjo in številnimi lo
kali, a zanimanje za gasilstvo je 
majhno. Tečajnikom, ki so uspe
šno zaključili ta tečaj, bo priznan 
čin nižjega gasilskega častnika. 

Istočasno so tečaji za gasilce 
pripravnike še vTunjicah in Sre
dnji vasi. Udeležba je zelo razve
seljiva, saj je v TUnjicah 20, v 
Srednji vasi pa 40 tečajnikov. V 
tem tednu se bliža konec 1. dela 
tečaja. Za 2. del se bomo morali 
dogovoriti na višji ravni.Ta je na
mreč zahtevnejši glede*na snov 
in predavatelje. 

V gasilski šoli na Igu pote
kajo razni gasilski tečaji in se
minarji za poveljnike gasilskih 
društev in višje gasilske polo
žaje. Poveljniških tečajev se ude
ležuje več naših poveljnikov dru
štev, ti tečaji so bolj zahtevni in 
zato večdnevni. S tem pa nasto
pajo težave zaradi njihove za
poslitve, odsotnosti od dela in 
ne nazadnje zaradi financ. Raču
namo na razumevanje industrije 
in obrtnikov, saj to koristi le njim. 
Na delovnem mestu prepreču
jejo nastanke požarov in nesreč 
ter jih pravočasno in strokovno 
rešujejo in svetujejo o njihovem 
preprečevanju. Le dobro stro
kovno izobraženi gasilci in vodje 
teh skupin lahko strokovno in 
hitro intervenirajo z minimalno 
škodo, kar je v vsakem slučaju iz
jemno pomembno. Ta film o na
stanku požara in gašenju se ne da 
zavrteti nazaj kot na televiziji ali 
v kamniški kino dvorani. Škoda, 
ki je narejena ostane, s svojo ne
strokovnostjo pa jo lahko še po
večamo. 

JOŽE BERLEC 

V K a m n i k u z a k l j u č e k 

p r o m e t n e a k c i j e 
Več kot 2000 učencev tretjih 

razredov osnovnih šol iz vseh 
občin ljubljanske regije so vo
zniki Kompas Hertza, policisti 
in mentorji prometne varnosti 
iz osnovnih šol v ponedeljek, 
11. marca, z devetindvajsetimi 
avtobusi popeljali v Ljubljano 
na učno uro v prometu. Spre
mljajoči policisti so učence med 
vožnjo z avtobusom seznanjali 
z mestnim prometom in jih 
opozarjali na nepravilnosti vo
znikov in pešcev. Po krajšem 
ogledu Ljubljane so se vsi sku
paj pripeljali v Kamnik, kjer je 
bila prvič zaključna prireditev 
te, že 21. tradicionalne, prome
tne akcije. 

Voznikom Kompas Herza že 
vrsto let ni skrb le varnost po
tnikov v avtobusu, temveč si 
prizadevajo, da bi varnost zago
tovili tudi ostalim udeležencem 
v cestnem prometu, še posebej 
pešcem - otrokom. Prav ta za
skrbljenost je izzvala zamisel 
akcije za prispevek k poveča
nju pravilnega, varnega vede
nja v prometu, to je skrb za 
lastno varnost. Predlagali so, da 
ogroženim otrokom v prometu 
pomagajo tako, da jih sezna
nijo z nevarnostmi, ki jim pre
tijo na vsakem koraku. V ak
ciji sodelujejo tudi republiški in 
občinski sveti za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu, Mi
nistrstvo za notranje zadeve pa 
je vsa leta skrbelo za strokovno 
pomoč pri izvedbi akcije. 

Letos so akcijo pomagali or
ganizirati občini Kamnik in 
Domžale, Mladi turist, Avtobu

sna postaja Ljubljana, ZŠAM 
Slovenije in Kompas Hertz 
rent a car, Ljubljana. 

V športni dvorani v Ka
mniku so se zaključka akcije 
med drugimi udeležili tudi naš 
župan Tone Smolnikar, Bojan 
Matevžič, načelnik urada za 
varnost prometa pri upravi po
licije na MNZ RS, Milan Pir-

direktor Kompas Hertza. 
Zbrane je pozdravil in jim 

izrekel dobrodošlico župan 
Tone Smolnikar. Pohvalil je ak
cijo in prizadevanja vseh, ki jo 
organizirajo in s tem pripomo
rejo, da je manj žrtev otrok v 
prometu. Zaželel je, da bi ta 
akcija potekala tudi v bodoče. 
Prisotne sta pozdravila in se jim 

Iretješolci so si pred športno 
policijski helikopter. 
man - tajnik občine Domžale, 
Ivan Pristovnik - tajnik občine 
Kamnik, Ivan Winkler - pred
sednik republiškega sveta za 
preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu, Matevž Skamen -
predsednik sveta za preventivo 
in vzgojo v cestnem prometu 
občine Kamnik, Franc Rebec 
- podpredsednik ZŠAM Slove
nije, Janez Plevnik - direktor 
Mladega turista, Teja Valenčič 
- namestnica ministra za šol
stvo in šport in Janez Dolenc -

dvorano z zanimanjem ogledali 

zahvalila za prizadevanje tudi 
Tea Valenčič in Janez Dolenc. 
Člani Lutkovnega gledališče iz 
Ljubljane so otroke razveselili 
z igrico o Ceferinu. 

Vsako leto poteka po osnov
nih šolah tudi akcija risanja in 
oblikovanja plakatov na temo 
varnega obnašanja v prometu. 
Lansko leto so nagrado, t. j. 
enodnevni izlet z avtobusom 
Kompas Hertza, za najlepši 
plakat dobili učenci 3. b ra
zreda OŠ Dolenja vas. 

VERA MEJAČ 

»Toliko otrok se doslej še ni zbralo v tej športni dvorani,« je ob zaključku učne ure zadovoljen 
pozdravil in nagovoril zbrane naš župan Tone Smolnikar. 

Pomladni pozdrav sožitju 

Humanitarni koncert 
za duševno manj razvite 

V športni dvorani v Kamniku 
so prizadevni člani društva So
žitje Mengeš priredili v petek, 
15. marca, dobrodelni koncert, 
katerega namen je bil zbrati de
narna sredstva, s pomočjo kate
rih bodo duševno manj razviti 
iz Domžal, Kamnika, Lukovice, 
Mengša in Moravč lažje pre
našali svojo drugačnost. Omo
gočala jim bodo enostavnejše, 
prijetnejše vključevanje v to
kove sodobne družbe, ki se sicer 
rada mačehovsko obnaša. S tako 
zbranimi sredstvi bodo nabavili 
kakšno malenkost, ki je sicer ne 
bi mogli in ki jih bo razveselje
vala. Organizirali bodo športna 
srečanja njim podobnih in obi
skali kakšno prireditev ali lep 
konček naše domovine. Veliko 
truda in časa so člani društva 
Sožitje Mengeš - starši prizade
tih otrok, strokovni sodelavci in 
prijatelji porabili za organizacijo 
te prireditve. Zlasti veliko zaslug 

ima pri tem do nedavnega dolgo
letna predsednica društva Pavla 
Kamnik 

Društvo Sožitje Mengeš bo le
tos praznovalo že 30-letnico de
lovanja. Člani so starši prizade
tih otrok, strokovni sodelavci in 
prijatelji. Društvo si vsa ta leta 
prizadeva, da bi otroke vklju
čili v čimbolj normalno življenje. 
Omogoča jim športno udejstvo-
vanje, kulturne dejavnosti in od
dih. Otroci niso zahtevni, želijo 
pa si vsaj del aktivnosti, ki jih 
imajo zdravi vrstniki. Ker družba 
največkrat pozablja nanje, si mo
rajo starši in strokovni delavci 
sami iskati rešitve, kakršna je 
tudi dobrodelni koncert. 

Številni glasbeniki so se od
zvali klicu dobrote in brezplačno 
nastopili na dobrodelnem kon
certu. Nastopili so Slovenski 
kvintet, Oliver Antauer, Kora-
do&Brendi, Erika, Ambicija.Ta-
nja Zaje Zupan, Mesečniki, Al-
berto Gregorič, Rubin, 12. na

sprotje, Maja Šink, Gamsi, Ale
ksander Jež, Andre Blumauer -
pisec himne Veselo v Kamnik. 
Še posebej topel je bil nastop 
Alberta Gregoriča, ki je po izo
brazbi defektolog in ima posluh 
za duševno manj razvite. Pouda
ril je, da je tisto, kar delaš člo
vekoljubno, več vredno. Tem lju
dem je treba dati veselje. Sode
loval je že na 120 dobrodelnih 
koncertih. 

V imenu društva Sožitje 
je obiskovalce koncerta toplo 

pozdravila predsednica društva 
Vera Juhant. Poudarila je, da se 
njihovo društvo stalno srečuje s 
pomanjkanjem, vendar jim z ve
liko dobre volje in pripravljeno
stjo dobrih, srčnih ljudi uspeva 
to pomanjkanje nekako zakr
pati. Zahvalila se je vsem, ki 
so kakorkoli pomagali pri orga
nizaciji dobrodelnega koncerta, 
vsem nastopajočim in obiskoval
cem. Njeni zahvali se je pridru
žila tudi Pavla Kališnik. 

VERA MEJAČ 

Utrinek s humanitarnega koncerta:» Veseli smo, daje Pomladni 
pozdrav Sožitja namenjen prav nam.« 
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Nekaj znamenitosti 
kamniških Alp - L 
Štirje Dedci: Kamniški dedec 

Značilna konica na začetku 
grebena Zeleniških špic, nmv 
1583 m. 

Najbolj viden s kamniškega 
konca je vsekakor Kamniški de
dec. To je prva skalna konica v 
grebenu Zeleniških špic, ki se 
dviguje desno (vzhodno) od goz
dnatega Črnega vrha pod silhu
eto Kamniškega sedla. Od vseh 

strani se dviguje strmo belo pe-
čevje iz zelenila ruševja, macesja 
in smrekovja. Pravi moški simbol. 
Poleg tega pa po ljudskem izro
čilu tudi vremenski napovednik: 
če je oblačno in se Kamniški de
dec vidi, pomeni, da bo dež.Toda, 
če je nad Kamniškim sedlom le 
toliko svetlobe, »da bi lahko vrgel 
čez klobuk«, potem bo vreme dr
žalo. 

V preteklosti je bilo več nespo
razumov glede tega Dedca, pa 
tudi danes se še kdaj pa kdaj 
najde kdo, ki tako imenuje na
pačni vrh. Nekateri so namreč 
za Dedca imeli najvišjo točko v 
grebenu pred Staničevim vrhom, 
koto 1663, kar je pisalo tudi na 
nekaterih zemljevidih. Pravi Ka
mniški dedec naj bi pa bil vrh Čr
nega vrha. Vendar je to narobe. 
Kamniški dedec (1538) se z vseh 
strani vidi kot dedec, medtem ko 
je kota 1663 samo iz določenega 
kraja v Repovem kotu in z ne
katerih delov grebena Zeleniških 
špic vidna kot dedec, drugače je 
pa le del grebena, ki z ničemer 
preveč ne izstopa. Kamniški de
dec se pa dviguje v pokončni, 
stožasti obliki dober raztezaj nad 
rušjem in gozdom. Njegova ši
rina je tudi dober raztezaj, nekje 
tudi več, vendar zaradi bele barve 

njegovih apnenčastih sten deluje 
višje. 

Ima pa Kamniški dedec še 
enega sopodobnika v Repo
vem kotu. Ta je lepo viden s 
poti, ki vodi po južnem pobo
čju Planjave, malo predno se 
združi s potjo, ki pripelje v Re
pov kot mimo spominske plo
šče. Mešani, apnenčasto dolomi-
tni čok je visok okoli 25 metrov 

in je gladek izra
stek v stranskem 
grebenčku Zele
niških špic. Če bi 
ga kdo hotel obi
skati, bi se mo
ral zelo naprezati 
najprej skozi go
sto rušje, nato pa 
se iti pošteno ple-
zarijo, če bi mu 
hotel priti še na 
teme. 

DOSTOP: Iz 
Kamniške Bi
strice po označeni 
poti, ki vodi na 
Kamniško sedlo, 
do Klina. Tu de
sno po lovski poti 
do lovske koče in 
naprej po steči-
nah v gozdu in re
bru, iskaje preho

dov naravnost navzgor na Črni 
vrh. Po grebenu naprej pod Ka
mniški dedec in v lahkem pleza
nju po žlebu med rušjem na vrh. 
Iz Kamniške Bistrice približno 2 
uri in pol do 3 ure. 

Ker je precejšen del dostopa 
po brezpotju in je na koncu po
trebno tudi krajše lažje pleza
nje, naj bi se nanj podali samo 
v spremstvu primernega vodnika 
(C,GV).Ta je skoraj nujen (GV), 
če bi se nato nadaljevali naprej 
po grebenu Zeleniških špic. To je 
plezalna smer, sicer v povprečju 
res »samo« II. težavnostne sto
pnje, vendar zelo dolga in orien
tacijsko precej zahtevna. 

Na Kamniški dedec je možno 
priti tudi naravnost od izvira Ka
mniške Bistrice, vendar vodi ta 
doston»ves čas po zahtevnem in 
zelo zahtevnem brezpotju. Od 
izvira se gre naravnost navzgor , 
desno od prepadnih sten, na gre
ben. Po tem grebenu nato ves 
čas, iskaje prehodov po gozdu, 
deloma tudi rušju, na ramo pod 
Kamniškim dedcem. Tu levo na 
greben, ki pride s Črnega vrha 
(normalni dostop) na vrh. Od 
Doma v Kamniški bistrici 3 do 4 
ure. 

Podobno je tudi z dostopom iz 
doline Kamniške Bele. Tudi od 

Obvestilo lastnikom 
traktorjev in koles z motorjem 

Vse lastnike traktorjev in lastnike motornih koles obveščamo, 
da bo Upravna enota Kamnik, Oddelek za upravne notranje 
zadeve, tudi v letošnjem letu organiziral tehnične preglede 
za omenjena vozila na terenu in sicer: 

PONEDELJEK, 15. APRILA: v MOTNIKU od 10. do 12. ure 
na LAZAH od 13. do 17. ure 

V SREDO, 17. APRILA: 

V SREDO, 24. APRILA: 

v KOMENDI od 10. do 17. ure 

v KAMNIKU od 10. do 17. 
ure, v prostorih KAM-BUSA 
KAMNIK, Kovinarska ul. 3. 

Pričakujemo vas v polnem številu, ker le brezhibno 
vozilo Je varno vozilo. 

UPRAVNA ENOTA KAMNIK 
Oddelek za upravne notranje zadeve 

tod ne vodi do Dedca nobena 
pot, ampak je potrebno iskati 
prehode po zaraščenih strminah. 
Se najbolje je iti od nekdanje par
tizanske bolnice najprej po desni 
(orografsko levi strani) grape in 
jo nato prečiti pod zgornjimi ste
nami v levo. Sledi strmo, krušljivo 
pobočje do južne rame pod Ka
mniškim dedcem. Po gozdu proti 
severu na greben, ki privede s Čr
nega vrha in na vrh. Od Doma v 
Kamniški Bistrici 4 do 5 ur. 

Iz začetka Repovega kota je 
najhitrejši dostop, ki pa je bi
stveno enostavnejši samo po
zimi, po plezalni smeri Gamsova 
grapa, ki se začne pri spomin
skem obeležju padlemu parti
zanu. Vendar mora biti grapa do
bro zasuta s snegom, ker so v na
sprotnem primeru skoki v grapi 
zelo težko preplezljivi. Grapa 
privede v sedlo med Kamniškim 
dedcem in Zeleniškimi špicami 
in je zato potrebno iti proti jugo
zahodu, da se pride na greben, 
ki pride s Črnega vrha. Po njem 
na vrh. Od Doma v Kamniški Bi
strici v ugodnih razmerah pribli
žno 2 do 3 ure. 

Ti trije možni dostopi so vsi 
po zelo zahtevnem brezpotju, ki 
zahteva veliko izkušenost in zna
nje gibanja po razgibanem in te
žavnem terenu, zato naj se jih lo
tijo samo tisti, ki izpolnjujejo te 
zahteve in še za njih je močno 
priporočljiv tudi ustrezen vodnik 
(C, GV) 

B. POLLAK 

PD Kamnik 

Občni zbor Planinske 
sekcije Komenda 

Komendski planinci smo imeli 
občni zbor. V pozdravnem go
voru je predsednik Planinskega 
društva Kamnik gospod Rajh 
pozdravil zbor in najprej pohvalil 
delo planinske sekcije in pa šte
vilno prisotnost na zboru, saj, kot 
je rekel, se tudi velika društva ne 
morejo pohvaliti s tako številč
nim občnim zborom. Sledila je 
zahvala komendskim vodnikom 
za sodelovanje v društvu. 

Po predlaganem in potrjenem 
dnevnem redu so sledila poročila 
- poročilo predsednika, poročilo 
tajnice društva in finančno poro
čilo. Predsednik sekcije gospod 
Milan Šinkovec, je pozdravil zbor 
in ni skrival zadovoljstva zaradi 
prisotnosti članov in udeležbe na 
pohodih. 

Na 19. organiziranih pohodih 
je bilo v povprečju po 33 pla
nincev. Sekcija Komenda nima 
svojih objektov, tako da z njimi 
tudi ni težav. Predvsem je že
lja sekcije, da hodi v hribe čim 
več planincev in da se ti zado
voljni vračajo domov. Do sedaj k 
sreči nismo imeli nobene nesreče. 
Obisk organiziranih tur narašča 
in predvsem je razveseljivo to, da 

Tudi mi smo pomagali 
odganjati zimo 

Pust je praznik, ko odrasli in otroci lahko pustimo na dan tisti 
kanček otroškosti, kije v nas še ostal. In zakaj si ne bi privoščili biti 
otroci vsaj enkrat letno, ko pa je vendarle otroštvo najlepše. Za pusta 
se lahko sprostimo in pokažemo tisti del naše osebnosti, ki ga skozi 
leto skrbno skrivamo pred drugimi, pogosto pa tudi sami pred seboj. 
Na ta dan je dovoljeno več kot običajne dni, celo nekatere moralne 
norme, ki sicer veljajo, na pusta odpadejo. 

Javni in prostovoljni delavci, ki preko Centra za socialno delo Ka
mnik na Osnovni šoli Marije Vere izvajamo učno-vzgojno pomoč, smo 
bili mnenja, da je pust idealna priložnost za to, da se fantje in dekleta, 
ki jim nudimo pomoč, na kreativen način sprostijo po vsakodnevnem 
delu za šolo in si popestrijo prve dni počitnic. 

Z malo truda in domišljije ter z veliko dobre volje so se otroci s 
pomočjo staršev lotili zbiranja in izdelovanja vsega potrebnega za 
pustne šeme. V šoli pa so se z našo pomočjo namazali. Osem deklet 
in fantov in trije spremljevalci smo se našemljeni odšli pokazat v 
gostilno Marjanca, kjer so pustovali člani skupine za samopomoč 
za stare v lokalni skupnosti »Vaši dobri znanci«. Skupaj smo ob 
spremljavi harmonike zapeli nekaj slovenskih narodnih pesmi. Za tem 
smo se udeležili pustnega rajanja v Športni hali pri Osnovni šoli Frana 
Albrehta. 

Za pomoč se zahvaljujemo Centru za socialno delo in vodstvu 
ter socialni delavki iz Osnovne šole Marije Vere, ki so nam kljub 
počitnicam odstopili prostor v šoli, kjer smo se lahko našemili. Hvala 
tudi g. hišniku, kije imel zaradi nas daljši delovni dan. 

TINA ZUPANČIČ 

H R A N I L N O 

K R E D I T N A S L U Ž B A 

Domžale, Ljubljanska 72 tel.: 721-372 

U P O K O J E N C I ! ! 
Preko naše hranilno kreditne službe lahko preje
mate vašo pokojnino na tekoči račun ali hranilno 
knjižico. 

Čestitamo vam za občinski praznik 
in se pridružujemo lepim željam ob 

veliki noči. 

K A M LES KAMNIK, d.o.o. 
LESNI HOBY PROGRAM 
PEROVO 26 (OB KAMNIŠKI OBVOZNICI) 

OD POUČKE DO OMARE - VSE NA ENEM MESTU 
NOVO V PRODAJALNI: 
- kuhinjski pulti GETALIT 
- talne obloge LAM INATI 
- stenske obloge na Iverici ali medlapanu 
- OPAŽ 
- okenske police HELOPAL 
IN ŠE BI LAHKO NAŠTEVALI, SAJ SE DOBI PRI NAS VSE, KAR 
POTREBUJE »MALI« ALI »VELIKI« MIZAR PRI SVOJEM DELU. 
ZATO NIKAR NE ODLAŠAJTE OBIŠČITE NAS IN SE PREPRIČAJTE 0 PESTROSTI 
PONUDBE VSAK DAN OD 8.-12. IN 14.-19., V SOBOTO OD 8.-12. URE 

so ture tudi v zimskem času in 
slabem vremenu dobro obiskane. 
Lep primer sta pohod na Kanin 
in Veliko planino. 

Lani je bila markirana pot Za-
log-Šcnturška gora in pa Komen-
da-Komendska Dobrava. V leto
šnjem letu pa imamo v načrtu 
markiranje poti Jagodci-Planina 
Osredek. Ta pot se bo morala 
delno tudi zavarovati z jekleni-
cami. 

Spomladi je bilo delo osredo
točeno na enotedenski izlet v Ita
lijo, Francijo in Švico. Izlet je bil 
delno turistični, delno planinski. 
Planiranega cilja - 4.076 m viso
kega Grand Paradisa - se je ude
ležilo 21 planincev. Vsi smo ga 
dosegli. Kranjska vodnika sta nas 
zelo pohvalila, mi pa smo bili z 
njima tudi zelo zadovoljni. Izlet 
je bil izpeljan z minimalnimi stro
ški. Vsako leto bomo organizi
rali vsaj po eno turo v tujino, se
veda pa bo poudarek na domačih 
gorah, predvsem na spoznavanju 
manj znanih vrhov. 

Letos je planiran vzpon na 
Mont Blanc, najvišji vrh v osre
dnji Evropi. Od števila prijav, ki 
se bodo začele že zbirati, se bomo 
odločili, koliko dnevni bo izlet. 
Skupina ne more biti zelo šte
vilčna, vzpon pa je zelo odvisen 
tudi od vremena. Tradicionalni 
vzpon na Ambroža v novembru 
je potrdil pravo odločitev vod
stva sekcije, da imamo Komend-
čani svojo pot. Na pohodu je bilo 
118 pohodnikov. 

Za leto 1996 je predvideno 
enako število tur, najtežja bo Škr-
latica. Sekcija bo z letošnjim le
tom imela 9 vodnikov, tako da 
bo vodništvo lepo pokrito. Vsi 
vodniki so vodili brezplačno in 
svoje delo dobro opravljali. 

Predlagano vodstvo sekcije je 
bilo soglasno izvoljeno. Pod za
dnjo točko se je razvila kar pe
stra debata, podanih je bilo tudi 
nekaj predlogov, člani iz Zaloga 
so se zahvalili za pomoč in sode
lovanje. Po zboru smo ob zakuski, 
harmoniki in pesmi vztrajali še 
dolgo v noč. 

Imeli smo lep planinski večer. 
Vse vaščane pa vabimo k član
stvu in srečanjih na naših poho
dih. 

Planinski pozdrav - SREČNO. 
Katja T. 

Komendski planina se na občnem zboru pevki Nuši Fujan zahva
ljujemo za lepo petje. 

Zimska šola v naravi 
Letošnja zima nas je bogato 

obdarila s snegom, zato smo 
učenci 5. razredov še toliko bolj 
težko čakali na 12. februar, ko 
smo se v jutranjih urah odpeljali 
v zimsko šolo v naravi. Smučali 
smo na Črnem vrhu, nastanjeni 
pa smo bili v hotelu Eta v Cer
knem. 

Smučali smo vsak dan dopol
dne in popoldne, vmes smo si v 
restavraciji na smučišču potešili 
lahkoto s toplom obrokom. 

Nekateri učenci so bili že do
bri smučarji, drugi pa smo prvič 
stopili na smuči, zato smo bili 
razvrščeni v več skupin s svo
jim vaditeljem. Smučarskih ve
ščin so nas učili učitelji naše šole: 

lji so nam pripravili učne liste, ki 
smo jih po smučanju reševali v 
svojih hotelskih sobah. Da nam 
je angleščina šla še bolje od rok, 
je poskrbel čisto pravi Anglež 
Paul, ki je Polžji skupini napisal 
in narisal na diplome svoje po
svetilo. 

Učitelji so poskrbeli tudi, da 
smo se ob večerih razvedrili in 
kaj novega spoznali: plavali smo 
v pokritem hotelskem bazenu, 
ogledali smo si izdelovanje mask 
za cerkljanske laufarje in muzej z 
razstavljenimi predmeti iz parti
zanske bolnišnice Franje, zadnji 
večer pa smo uživali v disku. 

V šolo v naravi nas je šlo 

Zadnji dan smo zaključili s tekmovanjem. Čeprav je bilo tekmo
vanje šaljive narave, smo se pred startom vsi dobro pripravili. 
Miha in Vika Prosen, Zdravko 
Slevec, Tamara Bračič, Natalija 
Ajdovec, Jana Svetec in Irena 
Šteblaj, ki je bila vodja zimske 
šole v naravi. 

Prve dneve je imela skupina 
Polži še precejšne težave, tako 
da smo pogosto pristali na za
dnji plati ali padli z vlečnice. Na 
koncu tedna pa smo se že pogu
mno spuščali po smučišču, zato 
smo tudi vsi dobili pohvale. 

Nismo pa samo smučali, am
pak smo se tudi posvetili učenju 
angleščine in matematike. Učite-

približno 60 učencev in vsi smo 
zadnji dan prismučali v dolino, 
kjer nas je čakal avtobus, ki nas 
je v večernih urah pripeljal v 
domači kraj. Učenci so si v šoli 
lahko sposodili smučarske čevlje, 
smuči in palice, če jih sami niso 
imeli. 

Včeraj so si učenci naše šole 
že lahko ogledali na panojih raz
stavo izdelkov in fotografij »pol
žev« na zimovanju. Bili smo zelo 
zadovoljni. 

Maja Sakeliek, 5. c 
O. Š. Frana Albrehta 
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Ivo Zorman 

Lectovo srce 
Ob podelitvi zlate plakete občine Kamnik pisatelju Ivu Zormanu 

ob 70-letnici za njegovo življenjsko delo, kije bilo v dobršni meri po
svečeno tudi njegovemu rojstnemu Kamniku, objavljamo odlomek iz 
njegove knjige Lectovo srce. 

Starejši Kamničani smo Ahčinčka in njegov štant še dobro po
znali. V kratkem bomo objavili tudi pogovor s pisateljem. 

Pred leti sem na proščenju 
nekje ob Muri zagledal na stoj
nici lect: punčke in fantke in ži
vali in pisana srca iz medenega 
testa. 

Pa sem ie mislil, da teh reči ni 
več, da jih je najti le še v knjigah, 
ki pišejo o ljudski umetnosti, da 
sta bila Ahčinčka poslednja, ki 
sta jih prodajala. 

Bila sta stara, brat in sestra iz 
družine, ki se je v našem mestu 
ukvarjala z lectom in svečami. 
Obrt je šla iz roda v rod. Menda 
so bili nekoč premožni, zadnja 
Ahčinčka sta bila revna kot cer
kvene miši. 

Prodajala sta na sejmih, ki 
so se kar vrstili v času mojega 
otroštva, zdaj v tem, zdaj v 
drugem kraju. Lect sta preva
žala na vozičku. On se jevpre-
gel spredaj, čez prsi si je pri
vezal vrv, prijel za ojnico in 
vlekel, ona je potiskala zadaj 
in skrbela, da nista česa zgu
bila. Tako sta prepešačila na de
setine kilometrov. Če je bil se
jem daleč, sta šla z doma sredi 
noči. V kraju, kamor sta bila na
menjena, sta poiskala primeren 
prostor in spremenila voziček v 
štant. Na njem sta dvignila pla
tneno streho, pod njo pa razsta
vila živobarvno pecivo. 

Kadar je bil sejem v našem 
mestu, sta se postavila k zvo
niku farne cerkve. Od nekdaj je 
bil to njun prostor, ki ga jima 
nihče ni odrekal. 

Sejem je bil dvakrat v letu, za
dnji torek v aprilu in prvi torek 
v oktobru, in je veljal za velik 
praznik. Se v šolo nam ni bilo 
treba. So rekli, da je prevelika 
gneča na cestah, da nas lahko 

kaj povozi, da je bolje, če osta
nemo otroci doma. A smo se 
prav na semanji dan potepali po 
mestu od jutra do mraka. Ko 
je bilo pa toliko štantov, toliko 
paše za oči! 

Ahčinčkov je bil najmanjši, 
najskromnejši. Menda sta med 
vsemi prodala najmanj, ker sta 
kar stala in čakala. Drugi sej-
marji so kričali, ponujali, hva
lili, grabili so kupce za rokave, 
jih vlekli k sebi, razkazovali 
blago in barantali s ceno. Ah
činčka pa nič. 

Tudi mi, ki smo se z lač
nimi očmi in praznimi žepi po
tikali po sejmišču, pri Ahčinč-
kovih nismo imeli dosti videti. 
K štantu pri zvoniku nas je 
gnala radodarnost obeh starih 
ljudi. Na številnih poteh po ko-
tanjastih cestah se jima je marsi
kaj potrlo, prenekatero lectovo 
sreče se je prelomilo in ni bilo 
več zaprodajo. Vse smo pregle
dali. Če smo odkrili razpoko, 
se je Ahčinček najprej zgrozil, 
potem pa nam je poškodovano 
pecivo poklonil, da smo ga ra
zlomili in si ga razdelili. 

Tisto leto ni bilo nič. Vse je 
bilo celo, ničesar ni bilo mogoče 
izločiti iz prodaje. 

»Šele včeraj sva napekla,« se 
nam je skoraj opravičeval Ah
činček. »Tega še nisva vozila 
okrog.« 

Mislim, da smo jima zamerili, 
da smo ju zasovražili. Privoščili 
smo jima, ker so hodili kupci 
kar mimo, ker jih niso privabile 
Živo rdeče, nežno modre in stru
peno zelene barve na pecivu. 

Nepričakovano pa se je na
gnetla okoli štanta gruča fantov 

IZOBRAŽEVALNO SVETOVALNI CENTER 
IN GRAFIČNE DEJAVNOSTI 

Domžale, Kolodvorska 6 

RAZPISUJE 
programe 

* VERIFICIRANE PROGRAME ZA PRIDOBITEV 
STOPNJE IZOBRAZBE: 
- agroživilska šola: PEK, SLAŠČIČAR, MESAR - IV. stopnja 
- gostinska šola: KUHAR, NATAKAR - IV. stopnja 
- trgovska šola IV. stopnja 

* USPOSABLJANJE ZA DELO: 
- računalniški tečaji 
- vodenje knjig za samostojne podjetnike - obrtnike 
- tečaj strojepisja (pisalni stroj + računalnik) 
- tečaj za skladiščno poslovanje 
- tečaj za voznike viličarjev 
- tečaj za traktoriste - varno delo s traktorjem in traktorskimi 
priključki* 
- EX seminar - protieksplozijska zaščita električnih naprav (osnovni 
in obnovitveni tečaj) 
- seminar. VARSTVO PRI DELU in POŽARNO VARSTVO 
- seminar. HIGIENSKI MINIMUM (osnovni in obnovitveni) 

* PROGRAMI ZA PROSTI ČAS: 
- tečaj šivanja in krojenja 
- kuharski tečaj 

* AVTO ŠOLA: 
- TEČAJ CESTNO PROMETNIH PREDPISOV 
- učenje vožnje , 
Prijave sprejemamo na Izobraževalno svetovalnem centru 
(prej Delavska univerza) vsak dan od 7. do 15. ure, ob 
ponedeljkih In sredah od 7. do 16. ure aH na telefonski 
številki 711-082 in 712-278. 

ITALLINE d. o. o. Kamnik 
Ljubljanska 21, tel.: 813-913 

vam nudi obutev po nizkih akcijskih cenah v 
svojih prostorih na Duplici nasproti HIP-a. 

Na zalogi medvedki, superge, natikači in 
lep izbor spomladanske obutve. 

Del. čas.: 8h-18h, sobota 9»-13». 

in deklet. Ogledovali so lectova 
srca, prebirali ljubeznive, šaljive 
in zbadljive verze na lističih in 
se smejali. Obetala se je kupčija. 
Že so spraševali za ceno, že so 
segali po denarnicah... 

Takrat sem s prstom pokazal 
mali okrušek na enem od src, 
komaj opazen, pa vendarle toli
kšen, da se je videla luknjičava 
sredica. 

»Tole so pa miši obgrizle,« 
sem rekel. 

Kupci so onemeli. 
»Saj vse oblezejo,« je rekel 

prijatelj Albin. 
»Zato so pa Ahčinčki, ker 

imajo miši,« je rekel France. 
Gruča okoli štanta se je ra

zredčila, kupci so odšli, lectova 
srca so ostala na štantu. Judi 
mi smo se umaknili za korak, 
pripravljeni, da se poženemo v 
beg. Pričakovali smo, da se bo
sta Ahčinčka pognala za nami, 
da bosta kričala, da nas bosta 
skušala doseči s palico. Pa sta 
kar stala, pa sta kar molčala. 
Možičku so drhtele ustnice, že
nici so solze napolnile oči in se ji 
potočile po zgubanem obrazu. 

Nismo bežali, odplazili smo 
se in drug drugemu nismo upali 
pogledati v oči. 

Minilo je nekaj desetletij, a 
me je pred štantom ob Muri sti
snilo v prsih, ko sem zagledal 
lect. Mislil sem, da mora stati za 
njim droben, zguban možiček z 
drhtečimi ustnicami. Pa je bila 
nasmejana punca z rdečo ruto, 
rdečimi lici in belimi zobmi. 

»Kupite, kupite!« me je va
bila. 

Nisem mogel kari mimo, 
odločil sem se za srce. 

»Katerega?« 
»Kar vi ga mi izberite!« sem 

zaprosil. 
Nagajivo se mi je nasmejala, 

prebrala nekaj lističev in mi 
dala pravega. 

Še ga imam doma med spo
minki, in kadar mi pride pod 
roke, si preberem vrstice na 
njem: 

Kaj iščeš čase izgubljene, 
kaj kličeš ure zamujene? 
Ne vrne se, kar enkrat mine, 
kar ti pusti samo spomine. 

ZUIM na novinarski konferenci v Ljubljani predstavil zbornik za računalnike 

Državi drugačnost ni kaj prida mar 
V zadnjih mesecih prej

šnjega leta je v Zavodu za 
usposabljanje invalidne mla
dine Kamnik dozorel zbornik 
Edina prava ljubezen je lju
bezen do drugačnosti. V njem 
so zbrana besedila in pesmi 
- oziroma njihov pogled na 
drugačnost - 35 avtorjev, zna
nih in uglednih Slovenk in Slo
vencev, med njimi tudi predse
dnika države Milana Kučana in 
nadškofa dr. Alojzija Šuštarja. 
Zbornik, ki sodi v sklop ak
cije zbiranja denarja za raču
nalniško opremo za hendikepi
rane dijakinje in dijake, ki se 
šolajo in usposabljajo v zavodu, 
so na začetku meseca predstav
niki zavoda predstavili na po
sebni novinarski konferenci, ki 
so jo pripravili v Ljubljani. 

Na njej je Dušan Rutar, psi
holog ZUIM-a, ob zahvalah 
in pohvalah na račun nese
bične pomoči številnih posa
meznikov, ki so sodelovali v 
pripravi zbornika, javnost opo
zoril na ignorantski odnos dr
žave, ki ne zborniku ne akciji še 
ni odmerila nikakršne pozor
nosti, kaj šele pomoči in dodal, 
da se je ideja za pomoč hen
dikepiranim gojencem zavoda 
porodila v letu strpnosti in so
lidarnosti z drugačnimi. Zato je 
odnos države, ki ni bila pripra
vljena prisluhniti željio, da bi 
računalnike, ki jih v zavodu ku
pujejo prizadetim otrokom za 
možnost najosnovnejše komu
nikacije s soljudmi in svetom 
in so jim torej enSko potrebni 
kot gibalno prizadetim invalid
ski vozički, uvrstila na seznam 
pripomočkov, ki jih gojenci do
bijo na recept, označil Še kot to
liko bolj nerazumljiv. Prav tak 
pa ostaja tudi v nadaljevanju, 
saj država tudi po izidu zbor
nika, s katerim, kot je povedal 
Dušan Rutar, ničesar niso pros
jačili in s katerim ni nihče od 
udeležencev zaslužil niti beliča, 
ni odkupila niti enega izvoda 
- pa čeprav so ga kot njihovi 
ustanoviteljici najprej ponudili 
prav njej. Tato pa je zbornik 

ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ KAMNIK 

VABIMO VAS... 
sobota, 30. marca, ob 19. uri 
Razstavišče Veronika, Kamnik -1 
Predavanje z diapozitivi: VTISI Z DEŽELE 
POD STREHO SVETA 
Avtorica vtisov iz Nepala je Neja ZUPAN. 
Vstop s prostovoljnimi prispevki! 

Petek, 12. aprila, ob 20. uri 
Razstavišče Veronika, Kamnik 
SKUPNI KONCERT 
ŽENSKEGA PEVSKEGA ZBORA 
DKD SOLIDARNOST IN TUNJIŠKEGA OKTETA 
Zborovodji: Ana ŠTELE 
Janez KLOBČAR 
Vstopnina 300,00 SIT 

Razstavišče Veronika, Kamnik 
RAZSTAVO VALERIJA HEYBAL 
- NEPOZABNI OPERNI GLAS 
podaljšujemo do 30. aprila 1996 (in ne do 31. marca kot 
je bilo pomotoma objavljeno v prejšnji številki Kamniškega 
občana). 
VABLJENI! 

9.4.96,15.4.96 
TEČAJ RAČUNALNIŠTVA 
DOS, WINDOWS, WORD, EXCEL 
Z A V S E G E N E R A C I J E . 

4 U D E L E Ž E N C I V SKUPINI. 

TELEFON 061-815-451 od 15. do 17. ure 

rade volje odkupilo več pod
jetij, osnovnih in srednjih šol, 
centrov za socialno delo in za
vodov za zaposlovanje. 

Poslej bo zbornik mogoče 
kupiti tudi v knjigarnah, kaj
pak po znatno nižji ceni, so 
predstavniki zavoda še pove
dali na novinarski konferenci 
v Ljubljani in dodali, da se 
je na računu akcije že zbralo 
1,4 milijona tolarjev. V sklop 

akcije, ki se bo iztekla konec 
tega šolskega leta, sodi še nekaj 
koncertov in podarjenih ume
tniških slik. Z vsem izkupič
kom bodo ob izteku akcije ku
pili toliko računalnikov, koli
kor bodo zmogli, vseh 40 po
trebnih pa zagotovo ne, saj bi 
v tem primeru potrebovali sko
raj sto milijonov mark. 

A. PROSENAK 

Bliža se velikonočni čas. Pod šopkom pomladnega cvetja je 
polna košara pirhov! 

MATIČNA KNJIŽNICA KA 

P R A V L J I Č N E U R E 

vsak torek ob 17. uri 
2. april: Andersen, Kraljična na zrnu graha 
9. april: Beatin, Čarovnička Betka 
16. april: F. Levstik, Kdo je napravil Vidku srajčko 
23. april: VVaddell, Mami, kje si 
30. april: Moser, Morsko potovanje 

N O V O Z A O T R O K E IZ Š M A R C E ! 
Tudi v Šmarci pripravljamo pravljične ure - prvič 11. 
aprila ob 17. uri v prostorih knjižnice. Jana Verlinšek 
vam bo predstavila pravljico NE MOREŠ ZASPATI, 
MALI MEDO. 
Pridite, ker je s pravljicami vedno lepo! 

Obveščamo vas o spremenjenem delovnem času: 
ponedeljek, torek, sreda, petek: od 9. do 19. ure 

četrtek: od 9. do 15. ure 
sobora: od 8. do 11. ure 

Mednarodni knjižni kviz OTROCI ZA BOLJŠI SVET. 
Vprašalnike smo razdelili po šolah, otroci pa jih lahko 

dobijo tudi na pionirskem oddelku v naši knjižnici. 
Žrebanje bo v septembru! 

Glavni trg 23, - pri občini 
tel.: 817-058 

E D I N I P R A V I S E R V I S 

• sprejem prijav za počitniško delo 
• veliko zanimivega in dobro plačanega 

dela 
• naročanje napotnic po tel.: 817-058 
• po novem tudi v SŠRM Kamnik 

Obišči nas vsak dan od 9. do 15. ure, ob sredah 
do 17. ure ali pokliči po tel: 817-058. 

KO ŽEPNINA NI DOVOLJ... 
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Smučarski teMek in kolesarstvo 

Zmagovalni začetek in konec sezone 
Zima se poslavlja. Smučarske 

tekmovalne tekaške sezone bo 
•"Halu konec, tudi za Kamni
ško Andrejo Mali, ki je jesen 
Preživela na ledenikih, nadalje
vala v Skandinaviji, potem pa pre
tekla še vso našo zimo. Tudi v 
februarju in marcu je redno na
stopala na tekmovanjih, po zma
goslavju na maratonskem DP na 
Pokljuki, najprej v Italiji za Ce
linski pokal. Na visokogorskem 
smučarskem centru Bobbio (1700 
nmv) nad dolino Sassino, kljub 
zelo močni mednarodni konku
renci, ni bila zadovoljna z svo
jini tekom, zato se je na nasle
dnji tekmi toliko bolj želela po
trditi in dokazati, da zmore več 
k°t 26. mesto. V Brussonu v do
lini Aoste je to tudi dokazala. V 
konkurenci 45 tekačic iz devetih 
alpskih držav Srednje Evrope in 
najboljših ruskih tekmovalk (Vi
albe in Gavriljuk) je na 5 km 
dolgi progi v klasiki osvojila 15. 
mesto. Naslednji dan na zasledo
valnem teku na 10 km prosto pa 
je izboljšala svojo uvrstitev še za 
eno mesto (14. mesto). Za zmago
valko Rusinjo Vialbe, ki je vodila 
v svetovnem pokalu, je v obeh 
dneh skupaj zaostala 3.02 min, od 
tega v zasledovanju le 1.15 min. 
S tem najmanjšim zaostankom za 
najboljšo tekačico je dobila tudi 

dobre FIS točke, ki kažejo re
alne rezultate posamezne tekmo
valke. V slovenskem dnevnem ča
sopisju pa so zbirki udarnih naslo
vov: »Sedem žrtev Andreje Mali, 
Malijeva pokazala zobe, Malijeva 
pred Lačnovo...« dodali še: »Tre
ner Razi hvali Andrejo«. 

Medtem, ko so naslednji teden 
svetovne šampionke nadaljevale 
svoj tekaški ples za SP v Trond-
heimu na Norveškem (vrstni red 
zasledovalnega teka: 1. Di Centa 
Italija, 2. Vialbe, 3. Gavriljuk, obe 
Rusija), kjer bo prihodnje leto 
svetovno prvenstvo in morda tudi 
z Andrejo na startu, pa je ta sim
patična športnica, še enkrat zma
gala v tekmi za slovenski Emona 
pokal, ki so ga pripravili v Planici. 
Njena reprezentančna kolegica in 
edina resna konkurentka Nataša 
Lačen je tokrat bila na startu, 
vendar jo je Andreja na polovici 
10 km proge ujela za 30 s in takrat 
je Lačnova tudi odstopila. 

Naslednja tekmovalna postaja 
je bila Pokljuka. Na koledarju 
mednarodne smučarske zveze 
FIS je za 2. marec zapisano: »Slo
venija, celinski pokal ž-5 km pro
sto, m -15 k m prosto«. Za marsika
terega športnika je mednarodno 
tekmovanje na domačem terenu 
svojevrsten izziv in dodatni mo
tiv za za dokazovanje pred do-

31. Zimsko športne igre 
delavcev upravnih organov 
Gorenjske 

V soboto, 9. marca, so se na Veliki planini srečali delavci 
upravnih organov gorenjskih občin. V Tihi dolini so se pome
rili že na 31. zimsko športnih igrah. 

Tokratno srečanje so organizirali delavci kamniške občin
ske uprave in Upravne enote. Preko 170 udeležencev je 
tekmovalo v veleslalomu, teku na smučeh in v sankanju. 
Organizatorji so imeli pripravljenih še nekaj zabavnih tekem, 
med drugim tekmo presenečenja, v kateri bi se pomerili tudi 
župani, vendar jih zaradi vetrovnega in mrzlega vremena 
niso uspeli izvesti. Tekmovanje so tehnično zelo dobro izpe
ljali že preizkušeni člani Smučarskega kluba Kamnik. 

Čeprav je tudi za to srečanje veljalo olimpijsko načelo: 
Važno je sodelovati, ne zmagati, si vendarle poglejmo nekaj 
rezultatov s gorenjske »upravne olimpijade«. Med sedmimi 
nastopajočimi ekipami so se tekmovalci iz naše občine uvr
stili v prvo polovico, na tretje mesto, za Jesenicami in Kra
njem. 

Med posamezniki velja omeniti Kamničanko Jasno Leveč, 
kije v kombinaciji v skupini A zasedla prvo mesto. V tekih 
je bila najboljša, v sankanju tretja in v veleslalomu osma med 
29. tekmovalci skupine A. 

V skupini B je v veleslalomu med 34. tekmovalci dosegla 
Jana Grden Rutar šesto mesto, v tekih pa Helena Križnik 
osmo mesto. 

V skupini D sta se v veleslalomu med 28. tekmovalci 
uvrstila Karol Svetic, na šesto in Franc Nograšek na sedmo 
mesto. V tekih pa je bil Franc Nograšek četrti. 

Po končanem tekmovanju so se udeleženci srečali v resta
vraciji podjetja Stol, kjer sta Tone Smolnikar, župan občine 
Kamnik, in Miha Novak, načelnik upravne enote Kamnik, 
skupaj z ostalimi predstavniki gorenjskih občin najboljšim 
podelila priznanja. 

Za prijetno vzdušje, v katerem so si upravni delavci izme
njali tudi marsikako koristno izkušnjo, pa je poskrbel tudi 
ansambel 12. nasprotje. 

(fe) 

SKG d.d. 
Steletova 8, Kamnik 

PRODAJA STANOVANJ IN POSLOVNIH 
PROSTOROV 
v poslovno-stanovanjskem bloku v 
Livarski ulici na Perovem v Kamniku 
(pri gasilskem domu) 
Po zelo ugodnih cenah nudimo kupcem nakup 
različnih stanovanj v velikosti od 24 do 95 m2 

in pritličnih poslovnih prostorov za mirno 
dejavnost. 

Objekt je že 
11. 1996. 

v izgradnji, rok dokončanja je 15. 

Izvajalec je SGP GRADBINEC KRANJ, Nazorjeva 
1, Kranj. 

Lokacija je zelo ugodna in 

Informacije: 

e v mirnem okolju. 

SKG d.d., Steletova 8, Kamnik 
Telefon 06V811-067, ga Nada Lotrič 

mačimi navijači, vendar je šport 
nepredvidljiv in lahko se marsikaj 
zalomi. Trema, prevelik občutek 
odgovornost, tehnika ali zdravje, 
ki je pri tako težkem vzdržlji-
vostnem športu, kot je smučar
ski tek, še posebno pomemben. 
Tudi Andrejo Mali, ki vso sezono 
ni imela težav, je viroza načela 
nekaj dni pred to tekmo. Kljub 
temu je nastopila in dosežen čas 
je zadostoval za 11. mesto med 
49 tekačicami iz 11. držav. Po 
tekmi je Andreja žalostno pogle
dovala na semafor z rezultati in 
imeni prvouvrščenih tujih tekmo
valk, ki jih je še na prejšnji tek
mah puščala za seboj. Naslednji 
dan je bila Andreja Mali še en
krat na startu, tokrat v štafetnih 
tekih. Kot zadnji tekačici sloven
ske trojke (Lačen, Majdič), kljub 
desetemu času med vsemi tekači
cami štafetnih tekov, ni zmogla iz
boljšati štafetne uvrstitve (7. me
sto). 

Tekla je tudi v Franciji, po
novno hitro, kot že vso sezono. 
Na pokalu Kurikkala je bila 12. 
v posamični konkurenci, v šta
fetnih tekih pa je s tretjim ča
som (absolutno) dokazala, da 
morajo tekmice nanjo računati, 
posebno, ker Andreja rada teče 
in ji tek pomeni vse. Zelo sliko
vito njeno ljubezen do tega gara
škega, do neke mere tudi samo
tarskega športa, prikazuje njen 
izrek: »Lauf je zakon«. Temu bi 
verjetno pritrdila tudi Tomo Ur-
šič iz Godiča (6. mesto) in Marko 
Kotnik (8. mesto, z zlomljeno pa
lico), ki sta tekmovala na mara
tonu v Logarski dolini. * 

Dober konec, vse dobro, velja 
za zadnjo pomembnejšo tekmo v 
tej sezoni. Na finalu slovenskega 
Emona pokala je bila Andreja 
še četrtič v tej sezoni najhitrejša 
v ženski konkurenci. Med člani 
je bil MM na 5. mestu. Še eno 
zmago v smučarskem teku pa je 
dosegel Milan Sedušak iz Tunjic, 
ki je bil najhitrejši na vzponu s 
tekaškimi smučmi do planinskega 
doma pod Matajurjem. Če reklo, 
po jutru se dan pozna, kaj velja, 
potem se bliža uspešna sezona 
tudi za atlete - tekače in kole
sarje. Za začetek si je lepo me
dnarodno zmago po ulicah Trsta 
pritekel Lado Urh, njegov brat 
Ivan pa je bil tretji. Uspeh Ka-
mničanov je med 400 udeleženci 
dopolnil Martin Vrhovnik s 30. 
mestom. Med tistimi, ki si želijo 
pomladi in toplega vremena, so 
tudi kolesarji. Po milih zimah so 
se kar navadili na celoletno kole
sarjenje v naših krajih, letos pa... 
Seveda ob morju že dirkajo in 
med njimi tudi Rajko Petek s 
Križa, tekmovalec kranjske Save, 
ki se tudi letos ponovno uvršča 
v vrh slovenskih amatersko-pro-
fesionalnih cestnih kolesarjev. V 
teh marčevskih dneh pa je zelo 
uspešno vrtel pedala tudi na črni 
celini, na etapni dirki po Južni 
Afriki, kjer je po zadnjih informa
cijah na odličnem 8. mestu. 

Ker smo v dobi, ki naj bi jo za
znamoval INTERNET, boste na 
njem izvedeli tudi vse aktualno 
o kamniških MTB-rjih, o smučar
skih tekačicah in tekačih atletih... 
Naslov je: hup:// www2. arnes. si 
/guest/ssljruma22/.... 

Na koncu še vabilo na tek. 
Brata Ivan in Lado Urh za 30. 
marec pripravljata tekmovanje v 
gorskem teku s ciljem na Sv. Pri
možu. Start bo v Stahovici ob 10. 
uri. Vabljeni. 

METOD MOČNIK 

Lepi uspehi 
na tujem 

Člani lokostrelskega dru
štva MAMUT so v mesecu 
februarju zopet dosegli ne
kaj odličnih rezultatov, pred
vsem v tujini. 

Kot člana slovenske repre
zentance sta Teja Makoter in 
Matej Krumpestar streljala 
na evropskem prvenstvu v 
Belgiji. Streljali so v dvorani 
in sicer OLIMPIC ROUND. 
V kvalifikacijah je Teja Ma
koter dosegla 43. mesto s 524 
krogi. Matej Krumpestar pa 
je v kvalifikacijah dosegel s 
583 krogi 14. mesto in se s 
tem rezultatom uvrstil v fi
nale. V finalu pa je dosegel 
31. mesto s 163 krogi Oba 
sta po končanem tekmova
nju ugotovila, da za tako ve
liko tekmovanje še nimata 
dovolj izkušenj. Za pridobi
vanje izkušenj pa imata oba 
še veliko časa, saj ima Teja 17 
let, Matej pa 18 let. 

V nedeljo, 26. 2., je bilo 
mednarodno tekmovanje v 
Italiji na katerem so se Člani 
LD MAMUT lepo odrezali 
Tamara Sheikha je v skupini 
kadetinje prosto najprej do
segla prvo mesto v kvalifi
kacijah, nato pa je to me
sto samo še potrdila v finalu 
s 543 krogi V skupini ka
deti prosto je enako v kva
lifikacijah dosegel prvo me
sto Rok Zore in ga nato še 
enkrat potrdil v finalu s 541 
krogi. V skupini člani prosto 
je Matej Krumpestar dosegel 
drugo mesto v kvalifikacijah 
in enako drugo mesto tudi v 
finalu s 563 krogi 

Vsem člantim LD MA
MUT, ki so našo drlavo tako 
uspešno predstavili v tujini, 
lahko iskreno čestitamo in 
jun želimo še več podobnih 
rezultatov. 

PETRA UDOVČ 

Uspešni nastopi 
mladih šahistov 

5. moštveno državno šahovsko 
prvenstvo osnovnih šol za sta
rejša dekleta. Na tem tekmova
nju ki je potekalo v Črnomlju 
9. in 10. marca 1996, je ekipa 
Osnovne šole Komenda-Moste 
osvojila III. mesto. Ekipa je za 
šahovsko piko zgrešila II. mesto. 
Za ekipo so uspešno igrale: Ma
rija Pavlic, Tjaša Ipavec, Tina Vo-
grinec, Simona Zupane, Andreja 
Peterlin. Končni vrstni red tek
movanja je bil: 1. mesto Stari trg 
ob Kolpi 18/23, 2. mesto Gori-
šnica 14/26,5, 3. mesto Komen
da-Moste 14/26, 4. mesto Vuze-
nica 11/20,5 itd. 

Državno mladinsko šahovsko 
prvenstvo. Tekmovanje je bilo v 
Kranju od 24. februarja do 1. 
marca 1996. V skupini sedmih de
klet do 20 in 18 let je Petra Ipavec 
(LŠK Iskra) osvojila 4 točke in 
zasedla 2. mesto ter se uvrstila na 
evropsko mladinsko prvenstvo. 
V skupini enajstih fantov do 20 
let je Tomislav Špilak (ŠK Ko
menda) osvojil 3,5 točk in zasedel 
8. mesto. V skupini 28 fantov do 
18 let sta nastopila Tadej Smole 
(3 točke) in Primož Podbelšek (1 
točka), (oba ŠK Komenda), in si 
nabirala šahovske izkušnje. 

Prvenstvo Slovenije za dečke 
in deklice od 10 do 16 let. Tek
movanje je bilo v Mariboru od 
17. do 23. februarja 1996. Najve
čji uspeh je dosegla Tjaša Ipavec 
(OŠ Komenda-Moste) v skupini 
deklic do 12 let. Osvojila je 6,5 
točke in zasedla 4. mesto. V sku
pini deklic do 14 let je Marija Pa
vlic (OŠ Komenda-Moste) osvo
jila 5 točk in zasedla 10. mesto. V 
skupini deklic do 16 let je Tina 
Vogrinec (OŠ Komenda-Moste) 
osvojila 4,5 točke in zasedla 10. 
mesto. V skupini dečkov do 16 
let je Mark Agovič (SŠCRM Ka
mnik) osvojil 5,5 točke in zasedel 
8. mesto, Sandi Spruk (SŠCRM 
Kamnik) je osvojil 5 točk in zase
del 11. mesto. 

Ekipno prvenstvo osnovnih 
šol ljubljanske regije. Tekmova

nje za ekipe starejših deklic in 
dečkov je bilo v Ljubljani 10. fe
bruarja 1996. V skupini starejših 
dečkov je 1. mesto osvojila ekipa 
Osnovne šole Komenda-Moste 
11/21 (v postavi: Uroš Jerovšek 
Tadej Smole, Primož Podbelšek, 
Grega Krmavnar). V skupini sta
rejših deklic je 1. mesto osvo
jila ekipa OŠ Komenda-Moste 
9/16 (v postavi: Marija Pavlic, 
Tjaša Ipavec, Tina Vogrinec, Si
mona Zupane, Andreja Peterlin, 
Danijela Jurgec). 

Posamezno regijsko prvenstvo 
za dečke in deklice do 14 in 16 let. 
Tekmovanje je bilo v Ljubljani 
2. in 3. februarja 1996. V konku
renci 38 dečkov do 14 let smo 
osvojili: 6. mesto Grega Krmav
nar (ŠK Komenda), 6 točk, 15. 
mesto Jernej Markelj (OŠ Fran 
Albreht Kamnik), 5 točk, 37. me
sto Primož Golob (OŠ Fran Al
breht), 2 točki. V konkurenci 35 
dečkov do 16 let je zmagal Mark 
Agovič (ŠK Komenda), 7. točk. 
Osvojili smo še: 2. mesto Sandi 
Spruk (ŠK Komenda), 7 točk, 
5. mesto Uroš Jerovšek (ŠK Ko
menda), 6 točk, 11. mesto Tadej 
Smole (ŠK Komenda), 5 točk, 
12. mesto Primož Podbelšek (ŠK 
Komenda), 5 točk, 12. mesto Pri
mož Podbelšek (ŠK Komenda), 5 
točk, 26. mesto Milan Čebulj (OŠ 
Komenda-Moste). V konkurenci 
23 deklic do 14 let je zmagala 
Marija Pavlic (ŠK Komenda), 8,5 
točk. Osvojili smo še: 4. mesto 
Simona Zupane (ŠK Komenda), 
6 točk, 9. mesto Danijela Jur
gec (ŠK Komenda), 4,5 točk. V 
konkurenci 9 deklic do 16 let 
smo osvojili: 2. mesto Tina Vogri
nec (ŠK Komenda), 6,5 točke, 3. 
mesto Andreja Peterlin (ŠK Ko
menda), 6 točk. 

Vsa tekmovanja učencev 
osnovne šole Komenda-Moste 
na državnem prvenstvu je spon
zoriral: FLOK-Krmavnar Ko
menda. 

FRANC POGLAJEN 

Odbojkarski 
turnir »Kamnik 96« 

Kar prehitro se je leto obrnilo 
in ŠPELCE smo spet stale pred 
problemom, kako v soboto, 6. ja
nuarja, čim bolje organizirati tra
dicionalni rekreacijski odbojkar
ski turnir za ženske. Moram pri
znati, da kar malo z zavistjo opa
zujemo moško rekreacijsko ligo v 
košarki, kjer radodarni sponzorji 
res lepo skrbijo za svoje »borce«, 
saj ti nimajo nobenega problema 
z opremo, kaj šele z osvežilnimi 
napitki med ali po tekmi. Me 
pa smo vendarle samo ženske in 
samo odbojkarice, čeprav edina 
ekipa v občini, ki redno tekmuje 
na rekreacijskih turnirjih v Lju
bljani in drugod. Dosegamo pa 
tudi dobre končne uvrstitve in 
seveda pri vsem tem nismo dele
žne nobene pozornosti sponzor
jev, ki pravijo, da imajo že svojih 
žena dovolj, kaj šele, da bi vzeli 
v okrilje celo ekipo. Vendar se še 
najdejo redke dobre duše, ki so 
pripravljene pomagati ženskam 
in v dobro športa. Zato se na-
jiskreneje zahvaljujemo OŠ Ma
rije Vera in njenemu ravnatelju 
g. Božu Pileju, ki nam je odstopil 
telovadnici za ta turnir, Klavdiju 
Kodermanu iz K5, ki je prispeval 

osvežilne napitke za vse ekipe, 
g. Franciju Mariniču in dekletom 
iz Nakupa, ki so nam pomagale 
s pripravo sendvičev, ter g. Kra-
šovcu iz Ljubljane, ki nam je po 
ugodni ceni ponudil svoje pokale. 
Brez njih tudi nadaljevanja tega 
prispevka ne bi bilo. 

Na turnirju je sodelovalo pet 
ekip: Fužine, Gala (bivši Naro
dni dom), Ljubljanska banka, Ca-
rinice in pa me - Špelce. Ekipa 
Gala je nadigrala vse ostale ude
leženke in brez poraza zasluženo 
osvojila prvo mesto; s tem pa tudi 
prehodni pokal, saj so zmagale 

že tretje leto zapored. Na drugo 
mesto se je uvrstila ekipa Fu
žin, tretje smo bile Špelce, četrte 
Ljubljanska banka in pete Cari-
nice. Ekipe so dobile za sodelo
vanje lične unikatne diplome, ki 
jih vsako leto posebej za ta turnir 
zriše naša »Špelca« Saša Lavrinc, 
prve tri pa tudi pokale. 

Vse nastopajoče so bile za
dovoljne s pripravo turnirja in 
organizacijo samega tekmovanja. 
Obljubile so, da se prihodnje leto 
z veseljem spet vrnejo v Kamnik. 
Ta obljuba pomeni za Špelce po
hvalo, obenem pa nov problem, 
kako bomo to izpeljale prihodnje 
leto, ki bo tu, kot bi mignil! 

za Špelce 
IRENA 

PRAVILNO IZGOREVANJE 
PRIHRANEK GORIVA! 

G O G A , s.p. 
tel.: 061 81-13-58 

montaža oljnih gorilnikov 
montaža avtomatskih krmilnih naprav za regulacijo 
ogrevanja 
nastavitev oljnih gorilnikov 
čiščenje, vzdrževanje in popravila oljnih gorilnikov 

O b k a m n i š k i o b v o z n i c i 

p r o d a m o l o k a l 5 3 m 2 

z n a m e m b n o s t j o 

z a g o s t i n s t v o . 

T e l . : 1 3 3 - 3 1 - 3 8 . 

AVTOSOLA LOTOS 
U s n j a r s k a 8 ( v U t o k u ) te l . : 831*998 

Brezplačni tečaji CPP se pričnejo 9. in 15. aprila 
ob 9., 17. In 19. uri. 
Prijavite se lahko tudi v Srednji soli Rudolfa Maistra 
Kamnik, pri g. ZajČevI (računovodstvo) od 8. do 14. ure, 
tel.: 817-210. 
Informacije osebno in po telefonu 831-928: ponedeljek, sreda, 
petek od 9. do 10. In od 14. do 17. ure. 

Pokličite In se pozanimajte o naših ugodnostih. 
Vesele velikonočne praznike vam želimo! 
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Leta 1945 (10) 
Po spominih napisal Milan Windschnurer 
Priprave na sojenja 

Po zlomu Nemčije je bilo po
trebno čimprej vzpostaviti de
lovanje sodne veje oblasti. Že 
sredi maja leta 1945je takratna 
začasna slovenska oblast ob iz
daji odloka o postavitvi na raz
polago vseh državnih in drugih 
samoupravnih uslužbencev zača
sno ustavila poslovanje vseh so
dišč v Sloveniji. Ob tem so bila 
izvzeta le tista sodišča, ki so bila 
ustanovljena še v vojnem času po 
odoku SNOSA o začasni ureditvi 
narodnih sodišč in o narodnih so
dnikih. Istočasno pa je takratni 
minister za pravosodje dr. Jože 
Pokom že podpisal imenovanje 
prvih delegatov (vodij sodišč) in 
sicer najprej za sodišča v Lju
bljani. 

Po sprejemu ustrezne zakono
daje, npr.: zakona o kaznivih de
janjih zoper narod in državo, za
kona o konfiskaciji premoženja 
in zakona o kaznovanju zločinov 
in prestopkov zoper slovensko 
narodno čast so se takrat v jav
nosti pričeli pojavljati vse bolj po
gosti pozivi k ugotavljanju vojnih 
zločinov in ugotavljanju zločinov 
ter prestopkov zoper slovensko 
narodno čast. 

Ob koncu vojne so iz Slo venije 
bežali poleg nemških okupator
jev tudi njihovi najzvestejši sode
lavci iz slovenskih vrst (npr. sode-
la vci Gestapa, to je proslule nem
ške tajne policije, raztrgana'...). 
Takrat pa so bežali proti Avstriji 
tudi taki, ki sicer niso bili oma
deževani z vojnimi zločini, pa so 
se vendarle bali, da jim nova par
tizanska oblast zaradi kakršnega
koli sodelovanja z okupatorjem 
ne bo prizanesla. 

Z umikom okupatorjev pa so 
takrat, po svoji volji, odšli iz Slo
venije tudi skoraj vsi tisti Nemci, 
ki so pred drugo svetovno vojno 
živeli v naših krajih kot ostanek 
večstoletne avstroogrske oblasti. 
To so bili npr. kočevski Nemci, ki 
so se med vojno po prisilni izse
litvi naših ljudi iz okolice Brežic, 
Krškega... tam naselili. To so bili 
tudi pred vojno živeči Nemci na 
Štajerskem, zlasti v Mariboru pa 
tudi na Ptuju, v Celju... Pra v tako 
so po lastni volji odšli iz Slo venije 
npr. del Italijanov iz Pirana, Izole, 
Kopra..., ki so na teh področjih 
živeli še pred vojno. Torej z na
šega ozemlja, ki je bilo po prvi 
svetovni vojni pod Italijo. 

S tem je iz naših krajev odšel 
večji del, sicer do pred vojne na
ših, državljanov tuje narodnosti. 
Te so v preteklih stoletjih, dosti
krat načrtno, naseljevali pri nas 
tuji, nemški in italijanski obla
stniki. Kateri vzrok je bil pri 
tem zadnjem izseljevanju Nem
cev in Italijanov iz naših, pred
vsem obmejnih krajev odločiI-
nejši, ali morebitno njihovo med
vojno sodelovanje z nacisti oz. fa
šisti ali pa strah pred prihajajočim 
komunizmom, je težko reči. Ver
jetno je bil prisoten nekje eden, 
drugje drugi vzrok ali pa tudi oba 

z različnim poudarkom pri sle
hernem posamezniku. 

Morda bo ob tem kdo razmi
šljal, kako razmeroma lahko se 
je takrat Slovenija narodnostno 
obrambno okrepila. Vendar za to 
naša domovina plačevala skozi 
celo 2. svetovno vojno s številnimi 
žrtvami, za katere so bili direk
tni ali indirektni krivci italijanski, 
nemški pa tudi madžarski okupa
torji. 

Tudi na Kamniškem je bilo 
nekaj takih pobegov ljudi nem
ške narodnosti, čeprav jih v na
ših krajih pred vojno ni živelo ve
liko. Nekaj kamniških domačinov 
nemške narodnosti pa so takrat 
tudi oblastveno izselili iz države. 
Vsem tem ubežnikom in izgnan
cem je bilo praviloma odvzeto 
tudi njihovo tukajšnje premože
nje. 

Potem, ko so bila nekako do 
srede junija 1945, že organizi
rana ustrezna najnujnejša sodi
šča, tako npr. vojaška v Ljubljani, 
Mariboru,... in tudi sodišča naro
dne časti, so vsa takoj pričela de
lovati. Na podlagi od oblasti zbra
nih podatkov in na podlagi raznih 
prija v (tudi anonimnih) so se pri
čele priprave za sojenje bodisi že 
zajetih obtožencev bodisi že na 
podlagi prijav aretiranih (največ 
v drugi polovici junija) osumljen
cev. 

Sodišča narodne časti 
Sodišča narodne časti so po 17. 

juniju pričela delovati po celi Slo
veniji. Sodila so v senatih petih 
sodnikov in nekateri od teh so 
sodili na večih krajih po Slove
niji. 'Iiidi za kamniško področje 
je predsednik SNOSA Josip Vid
mar podpisal imenovanje teh so
dnikov. Ti naj bi bili: predsednica 
sodišča dr. Lasičeva ter člani Gor-
kičeva, dr. Berden, jurist Ogrin 
in Helena Bervar ter tajnik takra
tni odvetniški pripravnik Dušan 
Orel (slednja oba Kamničana). 

To sodišče naj bi tako, kot 
ostala te vrste po Sloveniji, so
dila domačinom za njihova (citi
ram) »namerno izvršena dejanja, 
kijih sicer ni bilo mogoče ozna
čiti za veleizdajo ali za pomoč 
okupatorju pri izvrševanju vojnih 
zločinov, ki pa so škodovala ali 
utegnila škodovati ugledu in ča
sti slovenskega naroda in njegovi 
odpornosti«. 

Po odhodu praktično vseh ti
stih, ki so zares sodelovali z oku
patorjem, je bilo pričakovati, da 
za sodišča narodne časti med na
šimi ljudmi pravzaprav ne bo več 
kandidatov - obtožencev. 

Pa ni bilo tako. Tudi v Kamniku 
naj bi, po vzpodbujanju prebival
stva s strani komunistov oz. njim 
naklonjenih aktivistov, prispelo 
na to sodišče kar lepo število pri
ja v. To je bil čas, koje sosed anoni
mno mirno lahko obtožil soseda 
in tem obtožbam - prijavam so 
nato sledile aretacije. Aretirance 
so potem zaprli v barako v parku 
pred smodnišnico. V začetku ju
lija se je v telovadnici današnje 

F r a n t a r 

K r i s t i n a 

Zalog 93, Cerklje, 
tel.: (064) 421-704 

Drobno 

p e c i v o 

in t o r t e 

p o naročilu. 

T R G O V I N A M O J C A 
Medvedova 16, Kamnik 
tel.: 817-381 

Čestitamo ob prazniku občine Kamnik 
in obenem želimo vesele velikonočne 

praznike. 

Praznična ponudba: velika 
domače šunke, orehi, maslo, 

moka, olje In še in še... 

izbira 

osno vne šole T. Brejca pričelo ne
kajdnevno javno sojenje. Občin
stva je bilo polno in očividci vedo 
še danes povedati: ob poniževal
nih medklicih iz publike je bilo 
to sojenje za mnoge izmed gledal
cev, kaj šele za obtožence, nekaj 
strašnega. 

Kazni, ki so jih ta sodi
šča narodne časti takrat izrekla 
npr. zaradi prijateljskih stikov s 
pripadniki okupatorjeve oblasti 
ali vojske, kulturnega delovanja 
med vojno in zaradi, ob izvrše
vanju svojega poklica (npr. ura
dnika, obrtnika, podjetnika ipd.), 
nuđenja poklicnih uslug tudi oku
patorju so bile: a) izguba narodne 
časti, b) lahko ali težko prisilno 
delo in c) popolna ali delna za
plemba lastnine v korist države. 

Seveda so bile takšne kazni 
izrečene tudi v Kamniku. Resnici 
na ljubo je treba sicer omeniti, 
da je bilo v teh procesih nekaj 
obtožencev tudi povsem opro
ščenih. Kljub temu je prenekate-
remu Kamničanu iz tistega časa 
ostal globoko v spominu občutek, 
da so bili na tem procesu sojeni 
someščani kaznovani za stvari, ki 
normalno sploh niso kaznive. Teh 
občutkov tudi ni mogel bistveno 
omiliti ukaz, ki ga je 24. avgusta 
1945. sprejela takratna komuni
stična oblast in po katerem so 
črtali obsojencem zoper narodno 
čast kazen prisilnega dela in po 
katerem so izgubo državljanskih 
pravic omejili le na izgubo poli
tičnih pravic (npr. na izgubo vo
lilne pravice). 

Za ilustracijo naj od kamni
ških sojencev poimensko nave
dem vsaj kakšen primer. Med 
njimi je bil tudi moj oče Stanko, 
obrtnik, kot žrtev ene od anoni
mnih prijav. Kljub temu, da nikoli 
ni maral Nemcev, niti ni znal nji
hovega jezika in je med vojno 
materialno podpiral partizane, so 
ga po predhodnem priporu na 
koncu Grabna postavili pred ka
mniški tribunal narodne časti. 
Zaradi pomanjkanja dokazov je 
bilsicer oproščen vse krivde, ven
dar smo mogli kasneje neuradno 
zvedeti, da predvsem zato, ker ni 
posedoval nikakršnega premože
nja (tega je namreč že prej za
radi okupatorja in tudi zaradi po
vojne oderuške menjave izgubil v 
celoti). Na procesu v Ljubljani, 6. 
julija 1945je bila obsojena na pol 
leta prisilnega dela (v Kočevju) 
in na 4 leta izgube narodnih pra
vic tudi naša znamenita rojakinja 
operna pevka Valerija Heybalova 
in to samo zato, ker je med vojno 
nastopala v ljubljanski Operi, da 
je s tem lahko preživljala svojo 
družino. Takrat je bila, iz istih ra
zlogov, podobno obsojena še cela 
vrsta uglednih članov (15) Naro
dnega gledališča v Ljubljani, tako 
npr. skladatelj Marjan Lipovšek, 
režiser Ciril Debevec (obema so 
zaplenili premoženje)... 

Zaradi nepravičnosti in nečlo
večnosti procesa v Kamniku so 
mnogi Kamničani takrat pričeli 
glasno negodovati. Kar nekaj jih 
je odšlo protestirat tudi na ob
čino, med njimi tudi takšni, ki 
so sicer sodelovali v narodnoo
svobodilnem boju. Kmalu potem 
se je proces v Kamniku kar ne
nadoma končal. Nekaj obtožen
cev, med njimi tudi g. Rehbacha, 
za katerega so se ljudje še pose
bej zavzemali, so prepeljali v Lju
bljano. Rehbachu in njegovi ženi 
so ob izjemno močni obrambi 
Kamničanov, sodili kasneje. Sodi
šča narodne časti so oblasti nena
doma, 24. avgusta, brez komen
tarjev, v celoti ukinile. Ves arhiv 
sojenj pa je bil dan v hrambo 
takratnemu vrhovnemu sodišču 
Slovenije. 

se nadaljuje 

Energetski kotiček 
Zmanjšanje temperature 
v prostorih 

Zopet začenjamo s serijo 
člankov za učinkovito rabo 
energije. Poleg tega članka 
bomo v naslednjih številkah 
Kamniškega občana pisali še 
o pravilnem zračenju prosto
rov, nočni zaščiti oken, te-
snenju gradbenih elementov 
(oken, vrat,...), toplotnih izo
lacijah, hidroizolacijah, regu
laciji ogrevalnih sistemov itd. 

Današnja tema je zmanjša
nje temperatur v prostorih. Ni 
naš namen, da bi propagirali 
»hladno« stanovanje in tudi 
ne moremo predpisati tempe
ratur v prostorih ne glede na 
ljudi, ki bivajo v njih (otroci, 
odrasli, starejši, bolni...) Tem
perature v prostorih morajo 
biti takšne, da se normalno 
oblečeni ljudje v njih počutijo 
ugodno oziroma prijetno. Obi
čajno so te temperature nasle
dnje (za primer navajam le ne
kaj najbolj pomembnih pro
storov): - kuhinja 20 st. C, je
dilnica, dnevna soba 20-22 st. 
C, kopalnica 22-24 st. C, WC 
18-20 st. C, spalnica 15-20 st. 
C. 

Lahko pa nas v prostoru, 
v katerem je npr. tempera

tura 20 st. C, zebe ali pa 
nam je preveč toplo. Zato 
je potrebno vedeti, da člo
vek zazna občuteno tempera
turo, ki ne zajema le tempera
ture zraka, ampak tudi srednjo 
temperaturo obodnih površin 
(stene, okna, ogrevala, drugi 
ljudje). Najbolj pomembna je 
seveda temperatura obodnih 
sten, zato bomo v dobro izo
liranem objektu, ki ima to
ple obodne stene, lahko zni
žali temperaturo zraka, s tem 
ogromne prihranili in tudi iz
boljšali bivalno ugodje. Ob 
znižanju temperature zraka za 
1 K (st. C) se poraba energije 
zmanjša za 6-7%. 

Velikokrat se dogaja, da se 
prostori tudi pozimi pregre
vajo. Naj naštejem samo nekaj 
najpogostejših razlogov: 

- sončen dan (dodatno 
ogrevanje prostorov s son
cem), 

- hiter porast zunanjih tem
peratur (sistem ne reagira), 

- neustrezna (previsoka) 
temperatufa ogrevne vode v 
ogrevalih. 

Vsi problemi imajo po
dobne ali pa celo iste vzroke 
in samo eno dobro rešitev. Re

šitev za naštete probleme je 
vgradnja centralne regulacije 
temperature ogrevne vode, ki 
upošteva drsenje zunanje tem
perature in notranjo tempera
turo, ter vgradnja lokalne re
gulacije, to je termostatskih 
ventilov. 

Več o sistemih regulacije 
bomo pisali v enem izmed na
slednjih člankov. 

Poleg omenjenih ukrepov 
pa lahko uporabljamo tudi 
nočno znižanje .temperature 
in znižanje temperature v 
objektu med našo odsotno
stjo. 

Ponovno vas obveščamo, da 
energetsko svetovalna pisarna 
deluje na Glavnem trgu 23. 
Uradne ure so ob torkih od 
17. do 20. ure. Za svetova
nje se prijavite osebno ali po 
telefonu 831-470 vsak delav
nik. S svetovalcem pa se lahko 
dogovorite tudi za obisk na 
objektu in za svetovanje kak 
drug dan, če to ni možno v 
torek. Vse usluge energetskih 
svetovalcev so za občane brez
plačne, zato ne odlašajte in nas 
ob gradnjah, adaptacijah, sa
nacijah, pred nabavo, proble
mih in vprašanjih o učinkoviti 
rabi energije obiščite. Z vami 
se bomo pogovorili in skušali 
rešiti težave ter vam posredo
vali ustrezen odgovor takoj ali 
pa pisno. 

Energetsko svetovalna 
pisarna, energetski svetovalec 

Vehovec 

Srečanje v Nevljah 
V nedeljo, 25. februarja, 

smo se v Nevljah pri Ka
mniku srečali člani župnij
skih pastoralnih svetov, žu
pnijskih Karitas kamniške de-
kanije in drugi župnijski so
delavci. Zbrali smo se, da bi 
prisluhnili predavanju prof. dr. 
Bogdana Dolenca, predavate
lja na Teološki fakulteti v Lju
bljani, in se tudi tako duhovno 
pripravili na obisk papeža Ja
neza Pavla II. od 17. do 19. 
maja letos v Sloveniji. 

Srečanje smo začeli z moli
tvijo križevega pota, litanijami 
sv. Rešnje krvi in prošnjo za 
blagoslov papeževega obiska 
v Sloveniji. Ta, uvodni del po
stne duhovne obnove, je v žu
pnijski cerkvi sv. Jurija vodil 
domači župnik Anton Fajdiga. 

Drugi del pa je potekal v 
župnijski dvorani, kjer smo 
prisluhnili izvrstnemu preda
vanju dr. Bogdana Dolenca. 
Naslovljeno je bilo Skrivnost 
Cerkve in papeževa vloga v 
njej. Predavatelj nam je eno 
uro z jasno in teološko iz-
brušeno mislijo logično zidal 
stavbo katoliške Cerkve, na 
vrh katere je postavil papeža -
vidno glavo, vseskozi pa imel 

•v mislih predvsem duhovno 
glavo Cerkve - Kristusa. 

Po predavanju je še do
bro uro odgovarjal na šte
vilna pereča vprašanja.Tudi ti
sta, ki posebej zadevajo pape
žev obisk v Sloveniji, napade 

na katoliško Cerkev pri nas, 
njene predstavnike in člane, ki 
mečejo čudno luč na Slovenijo 

pred prihodom poglavarja ka
toliške Cerkve. 

E.Č. 

TRGOVINI) Z OBIDCIU ZA VS€ 
T J f i L D O B o | J k o v a 52> Homec (tel.: 727-524) 
mwWwmtw\J (nasproti gostilne Repanšek) 

V A M NUDI NOVE KOLEKCIJE: 
- površniki, jakne, vetrovke »Univerzale« 
- pletenine »Almira« 
- športna oblačila »Duniop« 
- bombažno perilo »Antex« 
- damske torbice »Toko line« 
- in drugo 

PO Z E L O UGODNIH POGOJIH: 
• konkurenčne cene, 
• 10% popust za upokojence in člane 

kolektivov, ki z nami sodelujejo, 
• brezobrestno obročno odplačilo do 5 

obrokov, 
• popolno jamstvo za kakovost blaga, 
• brezplačni krojaški popravki 

OBLEČEMO VAS V DOBRO! 
Od ponedeljka do petka 

od 9. do 12. in od 13. do 19. ure. 

Upokojence vabimo k ugodnemu nakupu 
s 7% popustom od 29. marca do 2. aprila 

Odprto od 7. do 19.30, ob sobotah od 7. do 13. ure., 
ob nedeljah od 8. do 11.30. 

A L U 
Sp. Stranje 28 
Stahovica 
te!./fax: 825-480 

vam nudi: 
aluminijasta okna, vrata, vetrolove, 
izložbe, predelne stene, zimske vrtove 
in druge alu konstrukcije raznih sistemov 
in barv. 

PRODAJA, SERVIS, MONTAŽA OGREVALNE 
TEHNIKE 

II TERMOTEHNIKA 
AVGUŠTIN 

* oljni gori lniki 
* oljne garniture 
* p e č i S f M E , I T P 
* rezervni del i 
* cisterne z a olje 

STARETOVA 2, 61234 MENGEŠ, TEL: (061) 739-426 
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OBRTNA, GRADBENA IN TRGOVSKA ZADRUGA 

j 1 ZOR/4, DOMŽALE zoo 
MENGEŠ, Prešernova 33, 
tel.: 737-224 

Čestitamo za občinski praznik 
in voščimo lepe velikonočne praznike 
ter se priporočamo s krovsko kleparskimi 
izdelki, opečnimi kritinami T O N D A C H , 
pločevinami in plastičnimi granulati. 

Trgovina Je odprta od 7. do 19. ure, 
ob sobotah od 7. do 12. ure. 

N O V O S T ! 

Knjiga H R A N A 
-ČUDEŽNO ZDRA

VILO. 

Informacije po tel. 
825-700. 

' ' .i *• i i * i t 

S E R V I S 
Linhartova 2, Mengeš 
tel.: 738-716 

- HLADILNI SISTEMI: hladilne komore, vitrine, 
skrinje, hladilniki, ledomati... 

- GOSTINSKI APARATI: pomivalni stroji, peči za 
pizze, friteze, mikrovalovne pečice... 

- BELA TEHNIKA: pralno sušilni stroji, pomivalni 
stroji, štedilniki... 

Sprejem naročil od & do 9. ure. 

S E l I r c V I t S 

M o č n i k 

Servisiranje motornih 
žag, vrtnih kosilnic, 
motokultivatorjev 
in koles z motorjem. 
Picria 38, Dol/Lj. 
tel.: 061/ 374-224 
Delovni čas: 
po.,to.,č«.,p«.: 
od 9."-14." in od 16."-18", 
*r.:od14."-18.", 
so.: od 9."-14.~. 

Usnjarska 1 
tel.: 817-404 

Pridružujemo se čestitkam ob občinskem prazniku 
in vam želimo vesele velikonočne praznike. 

Za bogato obloženo mizo in 

prijetnejše praznovanje vam pripravljamo 

okusne šunke v vseh oblikah. 

Dobite jih v naši poslovalnici na Usnjarski 1 v Kamniku (tel.: 817-404), v 
vseh prehrambnih trgovinah K očne in v Delikatesi pri trgovini Zaprice. 

MIKAVNO IN DOBRO! 

NOVINARSTVO Matije Blejta 9, 1241 KAMNIH 
M V * I š ' Te'' * f a x : 0 6 1 / 8 1 1 3 0 2 

l(T I I L J L I delavnica: Črna pri Kamniku 
• I V T l C ^ XV telefon: 061/825 411 

VODENJE POSLOVNIH KNJIG 
za podjetja in samostojne podjetnike 

od 80 DEM mesečno 
poučevanje knjigovodstva z računalnikom 

davćno in računovodsko svetovanje po tel. - 156,00 SIT/min. 

knjigovodski servis: PS AGENT daa Kamnik, tel. 09-04-273 

IZDELAVA CISTERN ZA KURILNO OUE 
PLINOTESNI JAŠKI 

VARJENJE ALUMINIJA IN DRUGIH BARVNIH KOVIN 
SPLOŠNO KLJUČAVNIČARSTVO 

RAZPRODAJA ZALOGE KOMBINIRANIH B0JLERJEV 
CQ£b PESKANJE KOVIN IN STEKLA 
čiščenje starih in novih površin (priprava la barvanje) 

za kuhinjsko pohištvo pri gotovinskem plačilu ob naročilu 

do 30 km 
* 

pri nakupu nad 250.000 sit 

ali še dodaten 

za gospodinjske aparate in pomivalna korita 

AKCIJA! 
- pralni stroj Gorenje WA 915 XN 99J74-S1t 79.819 SIT 
- pralni stroj Gorenje WA 913 XN 9ZJftrSff 77.720 SIT 

m. 
Sodelujejo: 

Gorenje — notranja oprema, Lipa, Marles, M M 
Gaber, Svea, Valentini, Corona, Elma, Gorenje 

G A in M G A , Kolpa ker, Kovinoplastika 
METALKA TRGOVINA - BLAGOVNICA KAMNIK 

Šutna 37, tel. 061/811 555 
Do 13. aprila 1996! 

METALKA 
TRGOVINA 
Slovenska trgovina s tradiiijo 

POSTANITE IMETNIK KARTICE 
METALKA TRGOVINA! 

AV SERVIS RTV 
in TRGOVINA 
KONCILIA 
Vrhpolje 41, Kamnik 
(v gasilskem domu) 
tel.:831-383 

Odprto od 9. do 12. In od 15. do 18. ure, ob sobotah od 10. do 12. ure. 

( O p 
RAČUNALNIŠKO 
IZOBRAŽEVALNI 
CENTER HEE33 

Ljubljanska 80 (SPB1), Domžale 
ZAČETNI TEČAJ (25 ur): 
DOS, WINDOWS, 
WORD FOR WINDOWS .3 
EXCEL(20ur) 
AUTOCAD, CORELDRAVV, TANGO... 

SERVIS 
ŠIVALNIH 
STROJEV 
Marko Senožetnik 
Kamnik, Mengeška 
ul.5tel.: 811-861 

Redno aH hono
rarno zaposlimo de
kle iz okolice Dom
žal ali Kamnika z ve
seljem do strežbe v 
gostilni. 
Tel.: 727-950. 

S T E K L A R S T V O 
DOMŽALE 

Delovni čas: 

• m m t i i pon., tor., čet. 
• n P V l A J in pet. od 7h do 15h 

sreda od 7h do 17b 

Telefon: 715-717 in 713-821 

C V E T L I Č A R N A F R E Z I J A 
na Bakovniku. tel. 813-559 

* ^ V E L I K O N O Č N A 

P O N U D B A ! 

Odprto vsak dan od 7.30 do 19", ob sobotah od 7" do 13" 

Lepe velikonočne praznike vam želimo! 

T r g o v i n a 
Odprto: 9.-19. ure 
sobota: 8.-13. ure 

Moste 80/H 
Komenda 
tel.: 841-524 

^ IN OBUTVE "CU 

0-16 let 

hlače, krila in obleke 
(rožaste, črtaste, barvne, na lae) 

OP tS. APRILA ŽE KOPALKE ZA V$0 DRUŽINO! 
Želimo vam vesele velikonočne ptaznikel 

F R I Z E R S T V O 

MARJANCA JUH 
K A M N I K , 
T U N J I Š K A 2 / B (spodaj v bloku) 
telefon: 817 -422 

Z najlepšimi željami za občinski praznik 
in veliko noč. 

Bogdan 

S T A V B N O Prezelj 

K L E P A R S T V 0 Podgorje 2/a, 

IN K R 0 V S T V 0 
Kamnik 
tel.: 812-231 
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VELIKONOČNA AKCIJSKA PRODAJA V VSEH 

ŽIVILSKIH PRODAJALNAH IN DISKONTIH 
O U E RASTLINSKO CEKIN (1 I) 176,00 
VINO G R A J S K O ČRNO (1 I) 209,00 
VINO NAMIZNO BELO (1 I) 199,00 
SOK JABI (0,25 I) 50,00 
M O K A POSEBNA BELA (1 kg) 73,00 
KIS VINSKI (1 I) 155,00 
FIŽOL RJAVI (400 g) 68,00 
KUMARICE (650 g) 238,00 
SOLATA MEŠANA (650 g) 205,00 
PARADIŽNIKOVA PAPRIKA (650 g) 199,00 Z 
MORTADELA PRIMORSKA (1 kg) 1.176,80 
SALAMA BANOVSKA (1 kg) 558,60 
SIR EDAMEC (1 kg) 819,00 
HREN (150 g) 122,20 

P E S A D N A D R E V E S N I C A ( t e l . 8 1 3 - 3 5 2 ) 

VABIMO VAS K NAKUPU SADIK SADNEGA DREVJA 
* jablane, hruSke, slive, marelice, breskve, češnje, nešplje 

* orehi, leska, ribez, maline, robide 
* aktinidija, kaki, ameriške borovnice 

* vinska trta 
PRIČAKUJEMO VAS V SADNI DREVESNICI NA EKSLERJEVI 6 - VSAK DAN OD & 

DO 16. URE, OB SOBOTAH DO 1Z URE! 

P E M O D N A H I Š A ( t e l . 8 3 1 - 4 0 4 ) 

10% ZNIŽANJE MOŠKIH OBLEK samo do 6. aprila! 

P E P O H I Š T V O ( t e l . 8 1 6 - 2 9 6 ) 

AKCIJA DO & APRILA! 
KUHINJE SVEA ZAGORJE IN MABLES 
* možnost nakupa na 24 obrokov 

* fiksne 12% obresti 
* samo 5% polog 

j S L E D I T E M A R K A C I J I - O B I Š Č I T E K O Č N O ! 

M A L I O G L A S I : 

Prodam kvalitetno seno pod Čr
nivcem. Tel.: 063-843-197. 

Instruiram matematiko, fiziko 
in osnove elektrotehnike. Tel.: 
738-662. 

Nov pograd iz naravnega lesa 
prodam. Tel.: 811-191. 

Hlevski gnoj prodam. Tel.: 
825-653, Stolnik. 

Zemljo za direktno 
presajanje lončnic 
in za vrt prodajam. 
Maleš, Nasovče 33, 
tel.:841-275. 

ČISTILKA! 
Ženska srednjih let, 
vestna, poštena, išče 
delo čistilke kjerkoli 
v Kamniku ali okolici. 
Tel.: 831-015 po 17. uri. 

Opravl jam vsa zi

darska dela, fasa-

derstvo in adapta

cije. 

Tel.: 061-841-475. 

T r a f i k o 

v o b r a t o v a n j u 

o d d a m . 

T e l . : 8 1 7 - 6 3 2 . 

P A P I R N I C A 

4 U J 
Svetčeva pot 3 
Kamnik 
tel.: 815-781 

(ob železniških zapornicah na Kranjski cesti desno) 

Prodaja šolskega in pisarniškega materiala, daril, 
veliko vrst igrač, Paloma izdelkov... 
A K C I J S K E C E N E V A P R I L U ! 
- walkman s slušalkami 2.780 SIT 
- tranzistor z uro in alarmom 1.950 SIT 
- ura budilka z lučko 1.800 SIT 
- kalkulator Sharp za šolo 2.795 SIT 
- sušilec za lase 2.475 SIT 
- varilni strojček za gospodinjstvo 4.100 SIT 
- kuhinjska tehtnica Gorenje 3.200 SIT 
- magična krpa za čiščenje 2.250 SIT 
- toaletni papir v rolicah in lističih lO/l 380 SIT 

NAŠI KUPCI 80 PRESENEČENI NAD NIZKIMI CENAM. 
BODITE MED NJIMI TUDI VI! 

S T O B , d L o . o . 
TRGOVINA Z GRADBENIM MATERIALOM 
D o m ž a l e , Ljubl janska 51, tel.: 711-415 

U g o d n e c e n e g r a d b e n e g a materiala! 

Pridružujemo se čestitkam ob 
prazniku občine Kamnik in vam 
želimo lepe velikonočne praznike. 

Asfaltiramo in tlakujemo 
dvorišča, ceste in p a r k i r i š č a 

Opravljamo zidarska dela 
€elotnm objektov 
in adaptan/e. 

S. BOR, d.o.o., Kamnik 
tel.: 813-870, Rastoder 

J A N E Z V R E C E K 
Zgornji Brnik 143, tel. (064) 421-015 

Izdelujem In popravljam peči 
za centralno ogrevanje na trda 
In tekoča goriva 

Izdelujem cisterne za olje, peči 
na olje In plin, 

Na zalogi kombinirani bojler jI. 

P E U G E O T 

RQDEX 
S e r v i s - p r o d a j a 
R o v a 3 / a , R a d o m l j e tel. prodaja: 

servis: 
fax: 

727-798 
727-010 
727-319 

NAJNOVEJŠI PEUGEOT 406 Z ABS-om, SERVO VOLANOM 
IN DVEMA ZRAČNIMA BLAZINAMA V SERUSKI OPREMI. 

Poleg osebnih vozil iz programa Peugeot tudi 
kombiji Boxer in kombinirana vozila Peugeot 806. 
Ugodni plaCilni pogoji: 
kredit D ali T + 4% do 11% glede na višino kredita. 
Vozila iz programa Peugeot si lahko ogledate, preizkusite in 
seveda tudi kupite pri Rodexu Radomlje. 

Voščimo vam vesele velikonočne praznike! 

MATEJA MARKEI 
Kovinarska 3/a, Kamnik 
tel. 812-608 
Ugodna velikonočna ponudba! 

šink (1 kg) 
šunka (1 kg) 
krače (1 kg) 
šunka pizza (1 kg) 
sir gauda, edamec (1 kg) 
čokolada velikonočna (100 
kava loka (100 g) 
pivo union, zaboj 

g) 

980 SIT 
980 SIT 
540 SIT 
754 SIT 
755 SIT 
86 SIT 

135 SIT 
1.840 SIT 

Pripravljamo narezke po vaših željah! 

[^Vesele velikonočne praznike vam želimo! 

AK R O L 
. U U Z I J I 

A L O J Z K O S E C , s . P . 

PREŠERNOVA 8, MENGEŠ 
Tel./fax: 061 737 284 

ALU ROLETE, ALU ROLO VRATA, LAMELNE 

ZAVESE, IZDELAVA, MONTAŽA, SERVIS, i 

REZERVNI DELI IN BRIZGANJE PLASTIKE 

Želimo vam lepo velikonočno praznovanje! 

TALNE 
OBLOGE 
* T E P I H I 
* T O P L I P O D I 
* T A P I S O M I 
* IT ISONI 
* T E K A Č I 

K A R P D E K O R 

USNJARSKA 9 
KAMNIK 
= 817-369 

DEKORATIVNI IZDELKI 
* PRTI * P R E G R I N J A L A * O D E J E 

Ugodno! 
- VELIKA IZBIRA POSTELJNINE IZ BOMBAŽA IN 

FLANELE - komplet že od 2.800 SIT dalje 
- vzglavne blazine 2 kom 3.358 SIT 
- jogiji 
- prehodne jakne, bunde in anoraki 

po ugodnih cenah že od 3.300 SIT dalje 
- trenirke za vso družino 
Ugodna volneni teplhl 2x3 m 19.000 SIT 

Novo: talna obloga laminatni parket 

Odprto od 9. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 13. ure. 

PRI N A S J E V E D N O K A J N O V E G A ! 

,0 
j TA 

Zapoge 40 
1217 Vodice 
SLOVENIJA 

telefon: 
061/823 585 

824 096 
telefax: 

061/824 158 

P 

Na zalogi premog Velenje (kosi, kocke), češki 
premog, bukova drva, briketi pakirani v vreče. 

Hitra dostava. Plačilo na čeke. 

Lepe velikonočne praznike vam želimo! 

E L E K T R O s e r v i s 
U ranic Renato 

G o d i č 1/c, tel.: 825-046 

P o p r a v i l o : 

pra ln ih strojev 
mal ih gospodinjskih aparatov 
e l e k t r i č n i h orodi j b i 
e lek t ro inšta lac i j e 
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AVTOBUSNI PREVOZ 
Marjan Vrankar 
Kamnik, Novi trg 26/a 
teiyfax 817-767, tel.: 847-124 

Vozimo na nakupovalne izlete v Italijo, 
Madžarsko, Češko ter organiziramo in vozimo 
zaključne šolske izlete po domovini in tujini. 

Pridružite se nam tudi na izlete v Gardaland. 

N u d i m o ve l iko izb i ro C V E T J A 
za ba lkone i n parke, razne obe

šanke, seme 

Kmeti ja - A G d. o. o., Vrtnarstvo Moste 99 
pri Komendi tel.: (061) 841-471 

Vesele velikonočne praznike vam želimo! 

Z A H V A L A 

Po težki bolezni nas je v 88. letu zapustila naša 
draga mama, stara mama in prababica 

M A R J E T A G R I N T A L 
roj. Medme* 

Naj topleje se zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili 
na njeno zadnjo pot, ji podarili cvetje, sveče in za 

svete maše, nam pa izrekli iskreno sožalje. 

Žalujoči: sinovi in hčerki z družinami 

Marec 1996 

Le delo, skrb, trpljenje, 
izpolnjevalo Tvoje je življenje. 
Vse do zadnjega si upala, 
da bolezen s trdno voljo boS premagala. 
Pa posle so Ti moči 
in zatisnila trudne si oči. 

Z A H V A L A 

V 82. letu življenja nas je 
zapustila naša mama, babica, 

prababica, sestra in teta 

A N A S U Š N I K 
roj. Gerbic iz Godiča 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in sodelavcem Svilanita in Induplati za 
izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in številno 
spremstvo na njeni zadnji poti. Posebna zahvala dr. 
Plavčevi in patronažni sestri Miji. Hvala gospodu 
župniku za lepo opravljen pogrebni obred in pevcem 

za lepo zapete pesmi. 
Vsem še enkrat iskrena hvala. 

Žalujoči vsi njeni 
Godič, Mekinje, Smarca, marec 1996 

JVe jokajte na mojem grobu, 
le tiho k n jemu pristopite, 
pomislite, kako trpel sem 
in večni mir mi zaželite. 

V SPOMIN 

Te dni je minilo leto dni, 
odkar nas je zapustil dragi 

mož, oče in stari ata 

P E T E R P O T O Č N I K 
z Županjih Njiv 

Zahvaljujemo se vsem, ki se ga spominjate, obiskujete 
njegov grob in mu prižigate svečke v spomin. 

Vsi njegovi 

Marec 1996 

Z A H V A L A 

88. letu nas je zapustil naš 
dobri mož, oče, dedek, 

pradedek in stric 

D O M I N I K P O R A V N E 
Iskreno zahvalo vsem sorodnikom, sosedom in znancem 
za izrečena sožalja, darovano cvetje in svete maše. Hvala 
župniku za lep pogrebni obred in cerkvenemu pevskemu 
zboru iz Šmarce. Zahvaljujemo se vsem, ki ste ga 

pospremili na njegovo zadnjo pot. 

Žalujoči: vsi njegovi 

Marec 1996 

Ljubil si polje, družino in dom, 
prekmalu odzvonil ti vaški je zvon. 

Z A H V A L A 

V 88. letu nas je nenadoma 
zapustil oče in stari oče 

R U D O L F V I N Š E K 
iz Tunjic 27 

Najiskreneje se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečena sožalja, podarjeno 
cvetje, sveče ter številno spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Še posebej se zahvaljujemo tunjiškim pevcem za lepo 
zapete pesmi, g. župniku Pavlu Juhantu, govornikoma Joži 
Petek in Janezu Pregledu za občutene besede slovesa. 

Žalujoči: vsi njegovi 

Tunjice, marec 1996 

Ko razdajam, prejemam; 
ko pozabljam nase, samega sebe najdem; 
ko umiram, vstajam v življenje! 

Z A H V A L A 

V 61. letu življenja nas je 
zapustil naš dragi mož, oče, 

brat, stric in svak 

F R A N C L E N K O 
s Križa 66 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem, znancem in sodelavcem, ki ste ga pospremili 
na zadnjo pot, nam pa izrekli sožalje. Hvala osebju 
Zdravstvenega doma Kamnik, posebej dr. Dolenčevi in 
patronažni službi za skrb in nego. Zahvala g. dekanu 
Nikolaju Pavlicu za lep pogrebni obred, moškemu 
pevskemu zboru Komenda za ganljivo petje, gasilcem 
G D Križ in drugih gasilskih društev ter govornikom 

za izrečene lepe besede v slovo. 

Vsi njegovi 
Križ, Ljubno ob Savinji, marec 1996 

V naših srcih ti naprej živiš, 
zato pot nas vodilja, 
kjer v miru spis. 
Tam lučka ljubezni vedno gori 
in tvoj nasmeh med nami živi. 

Z A H V A L A 

Na odru življenja je odigrala 
svojo vlogo in tiho, kakor je 
živela, odšla naša draga žena, 

mama, stara mama, tašča, sestra 
in teta 

P A V L A V R H O V N I K 
roj. Goltez 

Iskreno se zahvaljujemo dobrim sosedom Markovim, 
Martineževim, Bovčevim in Klemenčevim za vso nesebično 
pomoč, sorodnikom, prijateljem in znancem od blizu in daleč 
za obiske in spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala za vsa 
izrečena sožalja in sočutja, za darovano cvetje, sveče in za 
sv. maše. Hvala g. Pavletu Juhantu za obiske, molitve in lep 
pogrebni obred, tunjiškim cerkvenim pevcem in 
pevovodkinji, trobentaču in ga. Petkovi za občutene besede 
slovesa. Hvala vsem in vsakemu posebej, ki je kakorkoli 

naklonil trenutke svojega časa naši mami. 

Žalujoči: vsi njeni 

Tunjice, Utik, Domžale, marec 1996 

Z A H V A L A 

Nepričakovano in mnogo 
prezgodaj nas je v 63. letu 

življenja zapustil naš dragi mož, 
oče, stari oče, brat, stric 

in svak 

A N D R E J G R A Š I Č st . 
iz Šmarce 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečeno ustno in pisno 

sožalje, podarjeno cvetje, sveče in za sv. maše. 
Hvala g. župnikoma za ganljive besede slovesa in 
opravljen pogrebni obred ter pevskemu zboru iz Stranj 

za občuteno zapete pesmi. 
Iskrena hvala vsem, ki ste ga imeli radi in ga v tako 

velikem številu spremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 

Marec 1996 

Pomlad se na zeml jo vrne, 
pel je slavcev se zbudi, 
v cvet ju zemlja se zgane, 
zame pa pomladi ni. * 

Z A H V A L A 

V 87. letu starosti nas je 
zapustil 

M A K S V R H O V N I K 
z Žal 12 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem, znancem in podjetju KIK za izrečena 
sožalja, darovano cvetje, sveče ter številno spremstvo 
na njegovi zadnji poti. Hvala g. župniku za pogrebni 
obred, g. Modicu za besede slovesa, pevcem za ganljivo 

petje in izvajalcu zaigrane Tišine. 

Žalujoči: vsi njegovi 

Marec 1996 

Z A H V A L A 

V 92. letu življenja nas je tiho, 
kakor je živela, zapustila 

naša teta 

T E R E Z I J A O G R I N 
iz Kosiš 22 

Od nje smo se poslovili 29. februarja na kamniških Žalah. 
Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom in znancem za 
podarjeno cvetje, sveče in spremstvo na njeni zadnji poti. 
Posebno se zahvaljujemo osebju Doma upokojencev 
Kamnik za skrb in lajšanje bolečin v času njene 

dolgotrajne bolezni. 

Vsi njeni 

Stranje, Ljubljana, Kranj, Golnik, Brežice, februar 1996 

Niti zbogom nisi rekel, 
niti roke nam podal, 
smrt te vzela je prerano, 
v naSih srcih boS ostal. 

Z A H V A L A 

Mirno, kakor je tudi živel, nas 
je za vedno zapustil dragi 

mož, brat in stric 

C I R I L Š T E B E 
upokojeni lončar iz Podboršta 15 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom in 
prijateljem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče 

ter spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Zahvala g. župniku Nikolaju Pavlicu za lepo opravljen 
cerkveni obred, gasilcem za spremstvo in pevcem za 

ganljivo zapete pesmi. 

Vsem še enkrat hvala! 

Žena Minka in vsi drugi njegovi 



N A P R E D E K 
D O M Ž A L E 

B l a g o v n i c a V e l e j e b o g a t o z a l o ž e n a z n o v o k o l e k c i j o 

p o m l a d a n s k i h o b l a č i l - d o m a č i h in iz u v o z a 

• v s e z a m a t u r a n t e in b i r m a n c e 
• s v e t u j e m o pr i i zb i r i k r o j e v , b a r v in m o d n i h d o d a t k o v . 

T r a d i c i o n a l n a N a p r e d k o v a m o d n a r e v i j a 
v p e t e k , 2 9 . m a r c a , o b 2 0 . u r i 

v dvoran i Komunalnega centra v Domžalah. 

N a s t o p a j o poznane s lovenske m a n e k e n k e , 
pevca M a r t a Z o r e i n A n d r e j Š i f r e r . 

Ne zamudite izredne priložnosti, da v živo spremljate letošnjo domačo in uvoženo 
ponudbo ženske, moške in otroške kolekcije ter dodatkov za pomlad in poletje iz 

prodajnega programa Napredkovih trgovin. 

Vstopnice za prireditev po 500 in 300 sit bodo v prodaji nekaj dni pred revijo 
v blagovnici Vele na oddelku trafike ter v mini blagovnici Zarja v Mengšu. 

Rev i j a bo prava paša z a oč i i n ušesa. V a b l j e n i ! 

Ko posije pomladansko sonce, že razmišljamo, kako bomo na verandi ali 
vrtu posedeli na svežem zraku. Kam po vrtne garniture? 

V Napredek seveda! 

V trgovinah: Blagovnici Vele, mini blagovnici Zarja Mengeš, * 
Kovinarju in salonu Pohištva novi modeli uvoženega plastičnega 

pohištva po enkratnih cenah (do razprodaje): 

• vrtna garnitura (miza in 4 stoli) le 6.320 Sit 
? bela vrtna klop 3.000 Sit 

• vrtne klopi iz lesa in kovine 
» 
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V NAPREDKOVIH TRGOVINAH 
IMAJMO PESTRO PONUDBO 
VELIKONOČNIH DOBROT. 

Voščimo Vam lepe Velikonočne praznike in obilo pirhov! 

^ G O V I N A Z OTROŠKO OBVTyUo 

Kolodvorska 1 

MAČEK 

Kamnik 

Odprto: 9M2" In ob sobotah 9M2 1. 

A V SERVIS R T V 
in T R G O V I N A K O N C I L I A 
Vrhpolje 41, Kamnik (v gasilskem domu) 
teli m - m 
in uredništvo Kamniškega občana se bralcem opra* 
vičujemo zaradi neljube napake v navedbi delov
nega časa. 
Delovni čas servisa je od 9. do 12. in od 15. do 
18. ure, ob sobotah od 10. do 12. ure 

AHAČIČ 
2 SERVIS 

TRGOVINA Domžale, 
Prešernova Va, 
tel. 722-107 g o r e n j e 

Ob 15-letnici našega uspešnega poslovanja smo 
za Vas, dragi kupci, pripravili 

15% gotovinski popust 
za nakup televizorjev, bele tehnike in malih 
gospodinjskih aparatov. 

AKCIJSKA P R O D A J A N A G O T O V I N O ! 

* sušilec perila 37.900 SIT 
* pralni stroji že od 49.500 SIT naprej 

Plačilni pogoji: kredit do 10 enakih obrokov brez obresti 
Na zalogi celoten program Gorenje! 
Brezplačna dostava. 

Odprto od 9. do 19. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure. 

PRAVI NASLOV ZA NAKUP APARATOV GORENJE! 

PRIZADEVNI ORGANIZATORJI FIS TEKME ZA POKAL 
KAMNIKA - Kljub ne najbolj ugodnemu vremenu so člani SK 
Kamnik in delavci VP-Zaklad narave tekmo zelo dobro izpeljali. 
Ob prihodnjem 10. pokalu pa si želijo več pomoči ostalih kamni
ških podjetij in seveda tudi občine. Na sliki: organizacijski odbor 
na tiskovni konferenci - Aleš Doplihar, Patricija Verbole, Matjaž 
Ribaš in Dušan Božičnik. 

LEDENE GORE NA PARKIRIŠČU - sredi marca je za pla
čano pristojbino na Glavnem trgu marsikak jekleni konjiček na 
odbijaču dobil še odtis »ledenika«. Za 14. 3. ob 10JO to lahko 
potrdi tudi pristojni klepar. Je pravi naslov za te zadeve direktor 
»komunale« ali podžupan? (fs) 

Slaščičarn^ 
_ ; t » L E N C E K « 

JgrVčVjžž v Komendi, Krekova 10 
tel. 841-291 

vas prisrčno vabi, da poskusite naše 
raznovrstne slaščice, sadne kupe, 
alkoholne in brezalkoholne osvežilne 
pijače ter se sprostite ob skodelici 
dobre kave. 

Obiščite nas ter nam zaupajte vaše skrite sladke 
želje, katere vam bomo skušali izpolniti. 

Odprto vsak dan od 10. do 20. ure, ob torkih zapito. 
Se priporočamo! Janez Lenček 

slaščičarski in kuharski mojster 
Voščimo oam vesele velikonočne praznike. 

A v t o C a r d . o . o . 
Svetčeva 1, Mengeš, 
tel. avtosalon: 737-414, 

738-721 
R E N A U L T 

POOBLAŠČENI KONCESIONAR 
tet.: 737-279 
faks: 737-431 

Hitra dobava 

vseh Renaultovih m i l . 

Obiščite nas vsak dan med 8. in 18. uro, 
ob sobotah pa le v salonu med 9. in 12. uro. 

Vsem lastnikom Renaultovih mil in drugim 
občanom želimo lepo velikonočne praznovanje. 


